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Prvi Maj 
je Praznik Dela!

Iz vojn in spopadov, iz kaosa in nereda, so se vedno rojevale velike 
spremembe, nove države in sistemi.
Nastajal je novi red. Ustoličijjpevi voditelji in^aprc ideologije. Večne!? Red 
kot zavora. Nered kot gibalo^agens.
Spremembe, ki smo jmApriča v zadnjih šestdesetih lelijLp prinašale občasne 
evforije, pa leta miru ^brezbrižnosti, do novih vzhičenosti in akcij, ki so nas 
pripeljale do svoje države. Plebiscitarno in odločno. Tudi z orožjem.
Ustvarili smo novi4^L£voj. Sedaj se mu prostovoljnomjb^vedujemo. 
Vstopamo v red širšJP^azsežnosti. Tudi v njem moramojR^ati trmasto svoji in 
neupogljivi. Domislimo, da smo najboljši. Da nas rabijo - Evropejci. Seveda, 
brez nadutosti. Ker smakvajeni sprememb, ki nas nikol^išo in ne morejo 
iztiriti. Pa naj bodo šeTBfo velike. fb

•-'r: / /i j* W'Jj%L

Ni treba, da smo komurkoli z^karkoli hvaležni, prehraniti se znamo tudi sami! 
Zato bodo zadnjeaprilski kre*fT napovedovalr^naj - Praznik dela in ne, tudi 
z nami, širitev Evropske unije.
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Praznik dela in ne, tudi

Ivan Mennolja - Iče
Ul It *I # * : H' %

' « ^ ' .* • .."St1

' it. ■ z_-

M« * '•):,/ .h«
MK- i Sfcur-i'; L A--

1- ' ’■

Nastop in 
angelsko petje 
Ipavcev osvojila 
Zadar stran 10

60 let
kosovelovcev, 100 
let Srečka Kosovela

Letošnji 
petomajski 
nagrajenec 

o sebi in 
svojem delu,

klepet pod 
latnikom, 
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Uspešno 
telemarkali 

visoko 
na severu
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vsem poslušalcem Radia Nova 
in bralcem Latnika 
čestitamo ob Prvem maju in 
občinskem prazniku, 5. maju. 
Srečno v Evropi!

uredništvo

Z vsemi konjskimi 
močmi v nove 
delovne zmage
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Lozej d. o. o. -10. obletnica delovanja »...kar si želiš, to narediš!«

Varnost je imperativ
Marjan Lozej, lastnik in direktor firme Lozej d.o.o., je po izobrazbi varnostni inženir, doštudiral je ob 

delu. Najprej je bil zaposlen na Tekstini kot vzdrževalec, potem pa kot vodja službe za varnost pri delu. Kot 
zasebnik je začel 1. marca 1994. Danes z zadovoljstvom ugotavlja, da je nastalo uspešno družinsko podjetje.

Nekaj o začetku morava reči, 
Marjan Lozej!

Moje izkušnje iz varnosti pri delu 
na Tekstini so bile ozko usmerjene, v 
tekstilno stroko pač. Kot zasebnik sem 
moral začeti takorekoč znova. Spoznati 
sem moral zahteve celotnega spektra 
požarne varnosti, varnosti pri delu in 
varstva okolja, ki je vse pomembnejše, 
za celotno gospodarstvo. Nujno je 
bilo dodatno strokovno izobraževanje, 
opraviti sem moral tudi pedagoško 
- andragoški izpit, ker seveda dosti 
predavamo; pa poznavanje ustrezne 
zakonodaje in regulativov, ki se na 
našem področju stalno spreminjajo. 
Naše delo namreč sloni na državnih 
pooblastilih, strokovnih kadrih in 
ustrezni opremi.

Začel sem sam. V Ceportu sem 
opravil prvo delo. Potem so prišla 
naročila in je steklo. 1996 sem zaposlil 
prvega varnostnega inženirja, oziroma 
inženirko, Bojano Dmovšček, še vedno 
je pri nas. Danes imamo 15 zaposlenih, 
12 z višjo in visoko izobrazbo, trije s 
srednjo. Od tega smo štirje družinski 
člani: sinova Radovan in Ivo ter žena 
Nada, naš »financ minister«, to področje

mora biti v močnih rokah (smeh). Doslej 
je od redno zaposlenih odšel le eden.

Področje dela, kje so največji 
povdarki?

Danes je najbolj izpostavljeno okolje 
in bo v Evropi še bolj. Varstvo pri delu 
in požarna varnost sta vedno aktualni 
področji, se pa pogosto spreminjajo 
predpisi. Večina firm našega kova se 
ukvarja z vsemi segmenti gospodarstva 
na področju varnosti, naj gre za 
kemičmo tovarno, lesno industrijo 
ali predelovalno itd. Ni kakih 
specializacij, so pa potrebna posebna 
znanja. Nad nami so Ministrstvo za 
delo, Ministrstvo za obrambo(požama 
varnost) in Ministrstvo za okolje.

Če začneš neko področje na novo, 
rabiš kaka štiri let, da ga dobro obvladaš. 
Nova znanja pridobivamo na seminarjih 
in predavanjih, včasih so malce 
problematični nivoji posredovanja novih 
znanj. Obvezno je znanje angleščine, 
dobrodošla je nemščina. Literatura je 
pač v teh jezikih.

Kje smo na področju varnosti v 
primerjavi z Evropo?

Takole bi ocenil. Italija in Avstrija, 
seveda pogojno rečeno, imata slabšo

zakonodaja na tem področju kot mi. 
Primerljivi bi bili z Nemčijo, Švico, 
Belgijo in večini teh evropskih držav. 
Skandinavci pa so daleč pred vsemi. Tam 
ustrezne normative že 50 let vključujejo 
v gospodarske sisteme. Menim, da je 
približno takole: kjer je socialna varnost 
na visokem nivoju, je tudi varnost pri 
delu visoka. Naši predpisi so strožji kot 
povprečno v Evropi, je pa res, da smo 
finančno šibkejši in jih težko spravljamo 
v življenje.

Kakšna je vaša prihodnost?
Število zaposlenih naj bi ostalo v 

teh okvirih. Seveda je pomemben 
sprotni študij, tako teh, ki delamo 
ali pri morebitnih novih kadrih. Dva 
imamo na podiplomskem študiju, iz 
višje izobrazbe nekateri grejo v visoko. 
Največji poudarek dajemo področju 
varstva okolja, tu je prihodnost. V 
Ajdovščini delamo za Mlinotest, Fructal 
in Tekstina pa imajo sami svoje kadre 
iz tega področja. Letos smo pridobili 
certifikat ISO 9001/2000. Približno 
dve leti je tekel postopek. Naš cilj je 
certifikat 45004, s katerim bomo lahko 
delali samostojne analize o okolju. Za 
to je obvezen in pridobili ga hočemo 
do konca leta. Gre pravzaprav za 
investicijo, saj govorimo o 2 milijonih 
potrebnih stredstev.

Dosti uspeha še naprej vam želimo!
Ivan Mermolja

10. obletnico bodo proslavili 
7. maja z družabnim srečanjem 
in kulturnim programom v 
Hotelu Pigal v Ajdovščini. 
Dobro je, pravi Marjan Lozej, 
da se bodo po dolgem času 
srečali vsi zaposleni in njihovi 
zakonski partnerji. Seveda ne 
bodo manjkali poslovni partnerji 
in predstavniki družbene 
skupnosti.

Modna revija traktorjev
V nedeljo, 25. aprila, seje na praktičnem prikazu delovanja najnovejših traktorjev italijanskega proizvajalca 

GOLDONI v Podragi, v petih urah zvrstilo več kot dvesto domačih kmetovalcev, ki so ob preizkusih 
traktorskih sposobnosti z zanimanjem poslušali Alfreda Štefančiča iz Dekanov, ki je, po dvanajstih letih 
sodelovanja z tovarno postal uslužbenec matične tovarne ter kot področni direktor trženja v Goldoniju, za

Latnik povedal:
»Goldoni je tudi po 80 letih še vedno 

družinsko podjetje s sedežem v Modeni in 
zaposluje 400 delavcev. Pri nasje podjetje 
prisotno že več kot 50 let- vsem znane 
motokultivatorje GOLDONI pa v zadnjih 
tridesetih letih vse bolj dopolnjujejo tudi 
traktorji, ki so izrazito vinogradniško 
in sadjarsko usmerjeni. Praktično, če 
smo enkrat za GOLDONI lahko rekli, 
da smo proizvajalci motokidtivatorjev in 
traktorjev, moramo danes ugotoviti, da 
smo predvsem proizvajalci traktorjev in 
šele nato tudi motokidtivatorjev. Tak je 
namreč trend pri kupcih in tudi v tovarni 
ves trud v razvoju namenjam prvenstveno 
traktorski tehniki. Naši traktorji so 
pravzaprav srednje-manjših dimenzij, 
vendar pa močni in konstrukcijsko

robustni in težki, tako da ostanejo 
stabilni in okretni obenem ter so tako 
zelo učinkoviti in varni tudi na najtežjih 
terenih. Goldoni izdeluje traktorje, 
ki vgrajujo motorje moči od 30 pa do 
85 konjskih sil. Ravno zaradi visoke 
kakovosti izdelkov in odličnih voznih 
lastnosti, varnosti in stabilnosti, je kot 
dobavitelja traktorjev našo tovarno izbral 
svetovno največji proizvajalec traktorjev 
John Deere. Že 17 let namreč Goldoni 
dobavlja enake traktorje, ki so plod 
lastnega razvoja, tudi v zeleno-rumeni 
barvi. Traktorji pod blagovno znamko 
John Deere, izdelani v naši tovarni so 
popolnoma enaki našim, le barva in 
oznaka sta drugačna. Sodelovanje med 
obema tovarnama se vsako leto povečuje, 
saj bo letos iz Goldonija dobavljeno temu

kupcu več kot 1000 traktorjev «
Na predstavitvi smo videli najnovejšo 

serijo traktorjev STAR 85 in QUASAR 
85, ki vsaj nekmetovalcu dajejo vtis 
osebnega avtomobila: tiha kabina,
klimatska naprava, enoročno prestavljanje 
naprej- nazaj, zaviranje in pogon na vsa 
štiri kolesa in skrb za estetski izgled.

»S to predstavitvijo delovanja 
traktorjev v Podragi tudi najavljamo 
še večjo predstavitev po Sloveniji letos 
jeseni. Mnenja namreč smo, da je nakup 
traktorja zelo pomembna zadeva oz. 
povedano po domače - do traktorja 
povprečen kupec itak težko pride, tako 
da je po našem mnenju najbolj korektno, 
da je seznanjen čim bolje. Naše cene so 
sicer ugodne, vendar je dolgoročno bolj 
pomembno to, da kmetovalec izbere 
traktor, ki je za njegovo vrsto in način 
kmetovanja najprimernejši oz. najbolj 
učinkovit. Zato so te predstavitve boljše 
od sejemskih ali kataloških «, zaključuje 
Alfred Štefančič.

Mi pa naj zaključimo zmislijo serviserja, 
da traktor ob pravilnem servisiranju 
»preživi« vsakega kmetovalca, saj 
- četudi traktor obratuje 300 ur na leto, 
potrebuje kmetovalec štirideset let, da 
doseže potrebo po generalnem servisu 
motorja ali njegovo zamenjavo. Predmet 
trajne rabe, pač. Tekst in slika mt

Deset let Drogerije 
Terčelj

Magda Terčelj, trgovka in poslovodkinja, ima kot pravi, trgovsko 
žilico v krvi. Ko je razmišljala, kaj jo je pripeljalo v te vode, je namreč 
ugotovila, da je bil trgovec že njen stric, da je imela tudi mama trgovske 
sposobnosti, in da je tudi hčerka Vesna, ki se že pri študiju ubada s 
financami, na podobni poti. Že prvo delo po končani trgovski šoli je 
bilo v drogeriji Mavrica v Novi Gorici, kjer se je učila od »izredne 
poslovodkinje, agilne in znanja polne ženske«.

Magda, kako ste prišli do odločitve, 
da greste »na svoje« kot pravimo?

Pred to odločitev sem pravzaprav 
padla na svojem zadnjem delovnem 
mestu. V drogeriji naplacu v Ajdovščini. 
To je bilo 1994 leta. Takratni Hubelj je 
oddajal posamezne trgovine, ki niso 
bile njihove, v najem svojim delavcem, 
seveda z zaposlenimi vred. Odločila 
sem se pravzaprav takoj, nisem 
imela pomislekov, ker sem vedela, da 
zmorem. Tudi, ko se je začela gradnja 
v C3, sem se hitro odločila, da grem v 
nakup svojega poslovnega prostora, s 
kreditom in »pufa« čez glavo. Kar si 
želiš, to narediš in ti ni težko izpeljati 
stvari, ki si si jo zavestno zastavil. Če 
bi imela sedanje izkušnje, bi mogoče 
malce več razmišljala, gotovo pa bi se 
odločila enako.

Drogerija pred dvajsetimi leti in 
sedaj?

Naše drogerije so nekoliko specifične, 
saj združujemo tipično ponudbo za 
tovrstno trgovino: barve, lake, čistila, 
praške in druge higienske pripomočke 
ter kemikalije s kozmetiko, ki je 
pravzaprav bolj samosvoja ponudba. Te 
stvari so po Sloveiji ločene med sabo. 
Naše drogerije s tako ponudbo pa so 
bolj po italijanskem vzorcu. Včasih, leta 
nazaj, je bilo kozmetike bolj za vzorec, 
danes pa je je ogromno. Prej smo bolj 
skrbeli za uporabne stvari, za potrebe 
ljudi za vsak dan: čiščenje, beljenje ipd. 
Sama raje prodajam to slednje. Ljudje 
se včasih kar čudijo, ko jim svetujem in 
razlagam kako in kaj je s posamezno 
barvo, lakom, za kaj je primerna in 
za kaj ne. To rada počnem in sem 
zadovoljna, če so tudi ljudje zadovoljni. 
Opažam pa, da seje evforija sintetičnih

barv in programov za beljenje naših 
bivalnih prostorov dokaj unesla, vse 
več ponovno raste povpraševanje po 
naravnih materialih in postopkih. 
Nekateri so že malce pozabljeni in jih 
poznajo le še stari mački, ki so imeli 
tudi svoje »recepte«. Danes so zelo 
priljubljeni hobi programi. Kaže, da 
želimo večino stvari postoriti ^ami.

Poslovodsko delo je zahtevno. 
Se dobro znajdete med številnimi 
dobavitelji in artikli?

Delam s kakimi 40. dobavitelji, 
artiklov je nepreštevno. Včasih smo 
delali na roke, danes brez računalnika 
ne bi šlo, čeprav te tudi ta spravi ob 
živce, takrat manjka samo še kakšen 
inšpektor, pa je po tebi (smeh). So pa 
tudi inšpektorji malo bolj življenjski 
kot pred časom, čeprav z njimi nimam 
slabih izkušenj.

Današnji kupec?
Kupci so se precej »modernizirali«. 

Dosti vejo. Še vedno pa so dovzetni za 
nasvet, rabijo izkušnjo, ki jo imam in 
pomoč radi sprejmejo. Rada delam z 
ljudmi, rada se z njimi pogovorim, da 
vidimo za kaj gre in kaj bo s takim in 
takim materialom. Mislim, da pri tem 
tudi sama uživam. Prodor kozmetike in 
vseh vrst lepotil, vonjav, barv za lase, 
kaj vem česa še; prijemlje stare, mlade 
ali vse po vrsti? Vse po vrsti. Prijemlje, 
da je joj. Vidi se močan vpliv medijev, 
reklame. In da živimo hitro in vedno 
bolj po svoje.

Kaj in kako naprej, Magda?
Imam eno zaposleno, Nadjo. 

Računovodstvo mi opravlja servis. 
Seveda me je mikalo, da bi se širila, 
vedela sem tudi, da bi uspela, pa sem 
rekla: Magda, čas je, da se ustaviš, 
drugače bo ponovno izpuhtelo 
naslednjih deset let. Če se ozrem nazaj, 
vidim, da sem ubrala pravo smer, da mi 
je uspelo, kar sem si zastavila in sem 
zadovoljna. Včasih ne znamo dovolj 
ceniti svojega dela. Pa je pomembno, 
da ga. Uspelo mi je, ker sem imela 
podporo pri svojih, pri najbližjih, to je 
zelo pomembno, ta zaslomba. Skupnost 
te drži pokonci! Ob Vesni še sin Samo, 
študent računalništva. So stvari, ki 
zahtevajo celega človeka in še malo 
več.

Naše čestitke ob desetletnici in 
srečno!

Ivan Mermolja

V
v /

POSTEUNEGA PERILA, ŽENSKIH, OTROŠKIH TER MOŠKIH OBLAČIL
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5. maj - dan ustanovitve 1. slovenske ljudske vlade,
praznik občine Ajdovščina

Spoštovane občanke 
in občani občine 
Ajdovščina, ob 
občinskem prazniku 
petem maju Vam
prisrčno čestitam!

Posebej čestitam letošnjim prejemnikom petomajskega in občinskih priznanj ter se jim zahvaljujem za 
njihov prispevek!

5. maja 1945 seje v Ajdovščini zgodil 
za slovenski narod izredno pomemben 
zgodovinski dogodek, ustanovljena 
je bila prva slovenska vlada prve 
slovenske republike. Čeprav se temu 
prazniku v državnem merilu ne daje 
ustreznega pomena je nam občankam 
in občanom ajdovske občine v ponos 
ter mu izkazujemo vso čast in slavo. 
Praznujemo spomin na narodno 
osvobodilni boj slovenskega naroda 
posebno na Primorskem, spomin na 
ustanovitev slovenske države, kot 
tisočletne želje slovenskih rodov in 
dokaz, da se ne glede na različne 
načine zatiranja slovenstvo vedno znova 
ohranja. Naj živi .slovenski narod! Živi 
duh slovanski!

5. maj je praznik naše občinske 
skupnosti. Praznujemo našo zavest in 
ponos pripadnosti naši občini, našim

rodovom, našim krajem, dolini, gričevju 
in pogorju. Praznujemo našo delavnost, 
ustvarjalnost, sodelovanje in delovne 
uspehe. Praznujemo nadebudnost naše 
mladine. Praznujemo naše medsebojno 
razumevanje, medsebojno pomoč 
in prijateljstvo. Zavedamo se, da v 
naših različnih družinskih, vaških, 
krajevnih, društvenih, delovnih in 
drugih skupnostih živi duh skupnosti 
ter nas vse skupaj združuje v občinsko 
skupnost. Imejmo to povezanost za 
nekaj višjega, za čustveno in duhovno 
moč, za zagotovilo, da se o svojih 
skupnih zadevah strpno pogovarjamo in 
jih rešujemo ter da zato nihče ne more 
med nami spodbujati nestrpnih delitev.

Seveda smo občanke in občani 
ajdovske občine najprej tipično 
kritični vsak do sebe in do bližnjega. 
Kritiziramo, da bi to in to lahko bilo

bolje narejeno, priznavamo pa tudi 
lastne pomanjkljivosti. Vemo, da ne 
drži, da ima eden vse prav, drugi pa nič. 
Drži pa, da je za vsako pomanjkljivost 
ali škodo vzrok in pojasnila teh 
vzrokov lahko sami poiščemo mimo 
organizirane propagande raznih 
interesnih skupin. Vemo, da živimo v 
določenih družbenih oziroma državnih 
okvirih in normah, katerim se moramo 
prilagajati in »se znajti« v teh okvirih. 
In verjamemo, da se bomo znašli tako, 
kot so se naši predniki in preživeli na 
tem ozemlju. Iz zgodovine vemo, da se 
stvari spreminjajo, zato upamo, da se 
bodo »stvari« spremenile na bolje in 
obljubljamo, da se bo za to vsak izmed 
nas kar največ potrudil.

Da, mi verjamemo v našo prihodnost! 
Naj živi duh in skupnost ajdovske 
občine! Zupan Poljšak Marjan

LETOŠNJI NAGRAJENCI: 
Petomajsko nagrado prejme Stanislav Mikuž, 

direktor Carinske uprave Nova Gorica. 
Občinska priznanja pa prejmejo: 
glasbena skupina Elvis Jackson,

Boža Frfolja direktorica Zdravstvenega doma in 
Colčan Anton Tratnik.

5. maj je praznik občine 
Ajdovščina, hkrati pa je to 
pomemben mejnik v zgodovini 
Slovencev, ki ga v času vstopanja 
v Evropo ne gre prezreti. Tega 
dne, leta 1945 je bila v Bratinov! 
dvorani v Ajdovščini ustanovljena 
1. slovenska ljudska vlada, tako je 
Ajdovščina za nekaj dni postala 
prva slovenska prestolnica.

Občina Ajdovščina se še posebej 
pripravlja na letošnjo obeležitev 
praznika, ki bo minil v znamenju 
spomina na dan pravno formalnega 
nastanka države Slovenije. Tako 
bo v sredo, 5. maja ob 18.00 uri, 
v dvorani 1. slovenske vlade 
potekala slavnostna seja, na kateri 
bodo podeljena letošnja občinska 
priznanja. V kulturnem programu 
bodo sodelovali MPZ Srečko

Kosovel, Srednja šola Veno Pilon in 
Glasbena šola Vinka Vodopivca iz 
Ajdovščine.

Posebnost letošnjega praznovanja 
bo priložnostna razstava fotografij, 
ki so nastale ob ustanovitvi 1. 
slovenske ljudske vlade, 5. maja 
1945. Po 59. letih bo to prvi tovrstni 
dokumentarni prikaz pomembnega 
dogodka. Razstavo pripravlja 
fotograf in dokumentarist Pilonove 
galerije, Primož Brecelj, na ogled 
pa bo v avli dvorane 1. slovenske 
vlade.

Po slavnostni seji bo na Trgu 1. 
slovenske vlade ljudsko rajanje, 
v spomin na veselje, kot so ga 5. 
maja 1945 doživljali prebivalci 
Ajdovščine, Primorske in Slovenije.

Praznujte z nami!
Pripravila Sanda Hain

OBČANKE IN OBČANI

VABLJENI NA PRAZNOVANJE 
OBČINSKEGA PRAZNIKA 

SREDA, 5. MAJ
OB 18.00-SLAVNOSTNA SEJA V DVORANI 1. 

SLOVENSKE VLADE 
Slavnostni govornik:

župan Občine Ajdovščina Marjan Poljšak 
Sodelujejo: MPZ Srečko Kosovel,

SŠ Veno Pilon, GŠ Vinko Vodopivec 
OdlO.OO dalje bo na Trgu L slovenske vlade igral 

ANSAMBEL NANOS
V avli dvorane 1. slovenske vlade bo ob tej priložnosti 

postavljena razstava fotografij z dneva, ko je Ajdovščina za 
kratek čas postala prva slovenska prestolnica!

PRAZNUJMO SKUPAJ!

Občani, ki stanujete v okolici Trga 1. slovenske vlade!
Prosimo vas 'za razumevanje in potrpežljivost ob morebitnih 

nevšečnostih, kijih boste imeli zaradi praznovanja Občinskega praznika. 
Že vnaprej se vam opravičujemo, vendar menimo, da tako pomemben 
praznik zasluži veliko pozornost.

Ostale občane, ki imajo navado parkirati na Trgu 1. slovenske vlade, 
pa opozarjamo, da bo na dan Občinskega praznika parkiranje tam 
onemogočeno.

15 let trajajoča investicija zaključena

Gorjani imajo vodovod
Konec maja na Gori pripravljajo veliko slavje - zaključena je 

namreč ena najpomembnejših investicij na tem območju - vodovodno 
omrežje, ki so ga poskušale na Goro pripeljati že tri države, je četrta 
dokončala.

KS Vipavski Križ in KS Cesta obnovili mrliško vežico

Sodelovanje v skupno veselje
Na zadnji aprilski ponedeljek, tik pred praznikom, so se krajani Vipavskega Križa in Ceste zbrali ob 

blagoslovu s skupnimi močmi obnovljene mrliške vežice. Slavja so se udeležili tudi župan Marjan Poljšak in 
predstavniki Občinske uprave.

Celotna investicija v vodooskrbo 
na Trnovsko-Banjški planoti, ki je 
trajala zadnjih 15 let, je ocenjena na 
milijardo in pol tolarjev. Zajemala 
je popolnoma vse: od izgradnje 
črpališča, do napeljave vode, razvodov, 
rezervoarjev, hidroforjev,... na 
območjih Gore in Cola. V sam projekt 
pa je bila vključena tudi posodobitev 
vodovoda Hubelj in Dolga Poljana.

Ceno zadnjega dela projekta, ki 
je vodo pripeljal do končne postaje 
- do vodovodnih pip, je pomagala 
kriti tudi Evropa. 900 milijonov 
tolarjev stroškov (590 milijonov za 
dokončanje vodovoda na Gori in 310 
milijonov za posodobitev Hubeljskega 
ln Dolgopoljskega vodovoda) so si 
razdelili Evropa, kije denar prispevala 
E programa ISPA - 40%, Republika 
Slovenije - 25% in Občina Ajdovščina 
--35%.

Veselijo se prebivalci vipavskega 
dela Trnovske planote, Cola, Dolge

Poljane, zadovoljna pa je lahko celotna 
Občina Ajdovščina. Po dolgih letih, 
celo stoletjih, imajo tudi visokogorske 
vasi zagotovljeno osnovno pravico do 
čiste pitne vode. Vodnjaki, ki so bili 
do sedaj za marsikoga edini vir te za 
življenje tako pomembne tekočine, 
pa naj bodo odslej le še lep okras in 
ogleda vredni kulturni spomeniki, 
o katerih bodo nekoč pripovedovali 
nenavadne in čudovite zgodbe, kot jih 

znajo le Gorjani. SH

Predsednika krajevnih skupnosti, 
Albert Kravos s Ceste in Peter Jež z 
Vipavskega Križa ter župan Marjan 
Poljšak so v svojih govorih poudarili 
pomen sodelovanja obeh krajev 
pri obnovi ter pohvalili posluh 
občinske uprave in, ne nazadnje, 
Občinskega sveta Ajdovščine, ki je 
odobril finančna sredstva proračuna 
za pokritje investicije. Predsednika 
krajevnih skupnosti sta skupaj s 
predstavniki sveta KS-jev pokazala 
veliko angažiranosti pri pripravah 
in vodenju investicije, saj je bila 
izpeljana z minimalnimi sredstvi, 
precej materiala pa sta uspela 
pridobiti v dar. Se več so pokazali 
krajani Vipavskega Križa in Ceste 
z udarniškim delom. Župan je 
pohvalil volunterstvo, ki ga v tem 
primeru ni manjkalo, predvsem pa 
je poudaril, daje delo predsednikov 
in krajanov obeh KS lep zgled, da 
se z dobro voljo in sodelovanjem še 
vedno da marsikaj postoriti. Dobro

izpeljana investicija obnove mrliške 
vežice je dokaz za to.

Po blagoslovu obnovljene mrliške 
vežice je sledila zahvalna maša 
v prenovljeni notranjosti kapele. 
Domače gospodinje pa so gostom 
postregle s pecivom, ki so ga same 
spekle. Pripravili SH in MB

Vrednost investicije 4,2 mio. tolarjev 
Obnova je zajemala prenovo fasade, 
ureditev sanitarij z greznico, izpeljavo 
meteornih vod v posebno kanalizacijo, 
zamenjavo okenskih polic, barvanje 
žlebov in odtočnih cevi, zunanjo 
ureditev, ureditev notranjih - že 
obstoječih prostorov (kapela, mrliška 
vežica), popravilo strehe s korci.



4 ajdovski odmevi LATNIK

Utrinki z zadnje seje ajdovskega 
Občinskega sveta

Seja je potekala 16. aprila. Začela se je s svetniškimi pobudami, 
vprašanji ter informacijami s strani župana in Občinske uprave. 
Svetniki so se seznanili z načinom uporabe zastave in himne Evropske 
unije v Občini. Protokol Republike Slovenije med drugim priporoča, 
naj se zastave izobesijo v noči na 1. maj. Na seji je bilo sklenjeno, da se z 
zastavami oskrbi tudi posamezne krajevne skupnosti.

Odlok o zaključnem računu proračuna 
Občine Ajdovščina za leto 2003 so 
svetniki brez večje razprave potrdili. 
Prav tako Odlok o spremembah Odloka 
o proračunu Občine Ajdovščina za leto 
2004. Občina je finančno leto 2003 
zaključila z 226.928.451 tolarji presežka, 
ki se prenaša v letošnji proračun. V 
presežku so zajeta tudi kmetijska 
sredstva.

Z rebalansom proračuna 2004 pa se 
sredstva za pomoč podjetjem v težavah 
namenjajo nakupu poslovnih prostorov 
na Palah (s tem se rešuje stiska enega 
od domačih podjetij), odkupu deleža 
v Veterinarski postaji (gre za 475.665 
tolarjev), poleg tega pa nekaj sprememb 
pogojuje Navodilo za evidentiranje 
izdatkov za vrtce s strani Ministrstva za 
finance.

Brez velikih dilem sta bila sprejeta še 
dva odloka: Odlok o lokalni turistični 
vodniški službi v Občini Ajdovščina in 
Odlok o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o turistični taksi. Prvi odlok ureja 
področje turističnega vodenja; določa 
kriterije za pridobitev statusa lokalnega 
turističnega vodiča in pogoje za izvajanje 
vodniške službe. Odlok o turistični taksi 
pa je zgolj usklajen z novo zakonodajo.

Naslednji je bil na dnevnem redu 
Odlok o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o ustanovitvi javnega vzgojno 
izobraževalnega zavoda Glasbena 
šola Vinka Vodopivca Ajdovščina. 
Občina Vipava je namreč predlagala 
preoblikovanje dosedanjega oddelka 
Glasbene šole v Vipavi v podružnico. 
S tem se delno rešuje kritje osnovnih 
stroškov javnega zavoda, katerega 
ustanoviteljici sta obe občini. V 
Ajdovščini je bil odlok sprejet v prvem 
branju, potem, ko ga bodo sprejeli še 
v Vipavi, ga bodo ajdovski svetniki 
sprejemali v drugem branju.

Direktor Razvojne agencije Rod, Jože 
Clekovič, je svetnikom podal informacijo 
o poteku izdelave strategije gospodarskega 
razvoja Občine Ajdovščina. Strategija 
nastaja po posameznih vsebinskih 
sklopih: gospodarstvo, turizem,
kmetijstvo in podeželje, družbeno 
okolje ter gospodarska infrastruktura. 
Za posamezen sklop so oblikovane

delovne skupine, ki so že opravile 
SWOT analize, v aprilu pa se bodo 
znova sestale in pregledale rezultate. 
Strategija gospodarskega razvoja Občine 
Ajdovščina naj bi bila izdelana do konca 
junija.

Na sinočnji seji so svetniki odločali tudi 
o dobitnikih letošnjega petomajskega in 
občinskih priznanj. Petomajsko priznanje 
bo prejel Stanislav Mikuž. Občinski 
nagrajenci pa bodo: glasbena skupina 
Elvis Jackson, Boža Ferfolja in Anton 
Tratnik.

Komunalno stanovanjska družba 
Ajdovščina je predlagala povišanje cen 
nekaterih njihovih storitev. Odbor za 
gospodarstvo je pri nekaterih postavkah 
predlagal znižanje povišice, svetniki so se 
v večini strinjali z odborom.

Do sedaj je Osnovna šola Dobravlje 
veljala za šolo z največ podružnicami v 
Sloveniji, saj združuje kar sedem vaških 
šol. Kako bo naprej, pa je še vprašanje. 
Dve podružnici namreč nimata več 
vpisanega zadostnega števila otrok 
za obstoj, kljub temu, da demografski 
podatki posameznih vasi dajejo drugačne 
podatke. Ravnatelj OŠ Dobravlje, Anton 
Žagar, je poudaril, da so vse podružnice 
dobro opremljene, da otroku lahko 
ponudijo praktično vse, kar lahko nudi 
velika šola. Eden od bistvenih razlogov 
za odločitev staršev o prepisu otrok v 
drugo šolo je varstvo otrok v jutranjem 
in zgodnje popoldanskem času - zakon 
namreč nalaga, da je za organizacijo 
podaljšanega bivanja potrebnih najmanj 
16 otrok.

Občinski svet je zadolžil župana in 
Občinsko upravo za ureditev zadeve. 
Župan bo najprej preveril stanje na terenu 
in poskusil najti rešitev za obstoj obeh 
vaških šol, ki sta tik pred zaprtjem. To sta 
šoli v Kamnjah in na Brjah. V primeru, 
da takšne rešitve ne bo, se. bo potrebno 
odločati o začasni ukinitvi šol.

Seja se je zaključila z nekaterimi 
imenovanji in premoženjsko pravnimi 
zadevami.

Za podrobnejše informacije se lahko 
obrnete na Občinsko upravo, gradivo 
seje pa najdete na spletni strani Občine 
Ajdovščina, www.ajdovscina.si.

Pripravila Sanda Hain

Izšel razpis za ugodne podjetniške kredite
Izid Javnega razpisa za dodelitev posojil s subvencionirano obrestno 

mero za pospeševanje in razvoj malega gospodarstva v občinah 
Ajdovščina in Vipava smo napovedovali že v prejšnjem Latniku. 
Razpis je v celoti objavljen v Uradnem listu št. 40/04, ki je izšel 30. 
aprila, ogledate si ga lahko tudi na spletni strani Občine Ajdovščina.

V nadaljevanju pa nekaj bistvenih poudarkov iz besedila razpisa. Za ugodne 
podjetniške kredite je namenjenih za 469.195.000,00 tolarjev sredstev. Obe 
vipavski občini ter Obrtna zbornica so iz proračunov prispevali denar za 
refundacijo obrestne mere: Občina Ajdovščina 7 mio sit, Občina Vipava 
2,5 mio sit in Območna obrtna zbornica Ajdovščina 400.000,00 sit. Posojila 
so namenjena za nakup, urejanje in opremljanje zemljišč in pridobivanje 
projektne dokumentacije za gradnjo poslovnih prostorov; nakup, gradnjo 
ali investicijsko vzdrževanje poslovnih prostorov; nakup nove ali generalno 
obnovljene opreme. Posojilo lahko najamejo majhna podjetja (s.p, d.o.o.), 
pa tudi občani in male gospodarske družbe, ki imajo vloženo vlogo za 
priglasitev statusa, oziroma za vpis v sodni register. Za razdeljevanje 
denarja so oblikovani prednostni kriteriji. Višina posojila ne sme presegati 
50 odstotkov predračunske vrednosti investicije, 10 milijonov tolarjev 
pa je najvišja možna zaprošena vsota. Razpis pa pod določenimi pogoji 
(gospodarnost in upravičenost investicije) dopušča tudi izjeme, s katerimi 
se bo ukvarjala strokovna komisija.

Najemniki bodo kredite začeli odplačevati januarja 2005, odplačilna doba 
pa je največ 5 let. Vloge bodo sprejemali do pokoriščenja celotne kreditne 
mase, oziroma najkasneje do 20. decembra letos. Vsi zainteresirani oddajo 
vlogo na posebnem obrazcu, ki ga dobijo na tajništvu občin Ajdovščina ali 
Vipava, na sedežu Območne obrtne zbornice Ajdovščina ali na spletni strani 

Občine Ajdovščina www.aidovscina.si. Povzela Sanda Hain

Avtobusne postaje po ajdovskih vaseh

Da bomo čakali pod streho
Občina Ajdovščina ima v štiriletni načrt razvojnih programov vključene izgradnje kar enajstih avtobusnih 

postaj po Krajevnih skupnostih. Čeprav smo v dobi avtomobilizma, tovrstna zavetja še kako služijo svojemu 
namenu, predvsem zaradi šolarjev, ki so odvisni od avtobusnih prevozov. V nekaterih krajevnih skupnostih 
so dela že končali, drugje se na dela šele pripravljajo

V soboto 17. aprila, so se veselili 
v Žapužah. Proslavljali so novo 
pridobitev - avtobusno postajo. 
Pridobitev zagotovo največ pomeni 
približno 20 šolarjem, ki se dnevno 
vozijo v različne smeri in bodo zdaj 
varni pred pogostimi Vipavskimi 
vremenskimi izpadi.

Priprave na investicijo so se pričele 
lanskega oktobra in ni jih bilo malo: 
pridobivanje dokumentacije je bilo 
precej obsežno delo, saj avtobusna 
postaja stoji na državni cesti, torej je 
bilo potrebno poleg vsega ostalega 
pridobiti tudi soglasje Direkcije 
Republike Slovenije za ceste. Terensko 
delo, ki je pričelo v novembru, pa je 
oviralo slabo vreme, ki ga je bilo v

letošnji zimi na pretek. Gradnja se je 
zaključila v marcu.

Sredstva za investicijo - 1.350.000 
tolarjev - so bila zagotovljena v 
proračunu, iz postavke za namenska 
sredstva za investicije v KS. Poleg 
denarja pa je bilo potrebno veliko 
zavzetosti vodstva krajevne skupnosti 
in krajanov. Izgled nove postajne 
hišice je delo predsednika Krajevne 
skupnosti Žapuže, načrte so mu 
pomagali do konca izdelati strokovni 
sodelavci Občinske uprave.

Rezanje traku pa so odrasli prepustili 
tistim, ki jim bo avtobusna postaja 
najbolj koristila. Delo sta odlično 
opravila dijaka Katarina in Aljaž. Naj 
novo zavetje dobro služi vsem.

Novo avtobusno postajo bodo prav 
kmalu slavili tudi v Dobravljah. 
Potreba po tovrstnem zavetju za 
čakajoče na avtobuse v smeri 
Ajdovščine je bila velika, saj je 
po obnovi križišča prestavljeno 
postajališče na popolnoma odprtem 
prostoru, nad igriščem nasproti šole. 
Dokumentacijo so začeli zbirati v 
letošnjem februarju, po podobnih 
postopkih v Žapužah, tudi skozi 
Dobravlje namreč teče državna cesta. 
Kljub temu pa so vremena Dobravcem 
zelo naklonjena, saj je gradnja že skoraj 
pri koncu. Denar za investicijo, vredno 
1.100.000 je zagotovil proračun. Z deli 
pa bodo prav kmalu nadaljevali, saj 
nameravajo v Dobravljah prenoviti 
tudi obstoječo avtobusno postajo za 
smer Nova Gorica.

Tudi KS Ajdovščina ima v načrtu 
izgradnjo avtobusnih postaj na obeh 
straneh vipavske ceste na Ribniku. 
Prvega zavetja naj bi se lotili že 
letos, zanj so tudi že rezervirana 
proračunska sredstva. Za drugo pa 
so sredstva zagotovljena v proračunu 
za prihodnje leto. Krajevna skupnost 
je že na delu, pogovori tečejo, prav 
kmalu bodo začeli z zbiranjem 
potrebne dokumentacije.

Sanda Hain in Mojca Božič

Stara trta na Planini
Na račun Planinskega rojaka, mariborčana Danila Mikuža, je ob letošnji rezi najstarejše trte — Stare trte 

v Mariboru en cepič odromal tudi v Vipavsko dolino. Gre za enega od sedmih cepičev s certifikatom, poleg 
Planine pa so ga bili deležni še Radenci, Cerkvenjak, Žalec, Malečnik-Ruperče, Španija in Malta.

Znamenita mariborska trta (po temnomodri barvi velikih grozdov z debelimi jagodami se sorta grozdja Stare 
trte imenuje Modra kavčina) menda izvira iz leta 1657, torej šteje več kot častitljivih 400 let. Trta letno obrodi 
simboličnih 35 do 55 kilogramov grozdja. Vino žametovke stekleničijo v umetniško oblikovane stekleničke 
Oskarja Kogoja, ki merijo 2,5 del in služijo kot dragoceno protokolarno darilo mariborskega župnana.

Na Planini ob saditvi cepiča Stare trte pripravljajo slavje, kot mu pritiče. Trenutno že obnavljajo fasado doma 
Krajevne skupnosti, kamor bodo 22. maja popoldne vsadili cepič ob velikem slavju. Praznovanje bo pričelo z 
mašo v cerkvici Sv. Pavla, v spomin na vinskega strokovnjaka Matijo Vrtovca, ki je služboval tudi na Planini. 
Vsad trte bo pospremil bogat kulturni program, v katerem bodo sodelovali vsi krajani ter MPZ Primorje. Ob tej 
priložnosti bo moč kupiti spominski kozarec. Dogodku bo prisostvovalo veliko pomembnih gostov, pričakujejo 
tudi za cel avtobus obiskovalcev iz Maribora. Planinci pa si še posebno želijo, da bi jih obiskal oskrbnik Stare trte, 
gospod Anton Zafošnik, ki mu bo pripadla čast protokolarnega dejanja - sajenja trtnega cepiča.

sli

Igrajmo se za varnost
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu skupaj s P.P. Ajdovščina tudi letos pripravlja prireditev z 

namenom izboljšanja prometne varnosti otrok. Prireditev so letos poimenovali IGRAJMO SE ZA VARNOST!
pripravljajo predstave za najmlajše 

Dogajanja^med 9.00 in 14.00 uro: 
JUMNICAR - poligon šole za varno 

vožnjo
SKUTER - naprava za merjenje 

reakcijskih časov ob zaviranju 
Poligon za spretnostno vožnjo s kolesi 
Predstavitve opreme in prikazi dela 

različnih služb, ki imajo opravka z 
varnostjo in reševanjem: Policijska 
postaja, Gasilsko reševalni center, 
urgentna služba in preventivna služba 
ZD Ajdovščina, avtošola,....

PredstavitevPOSTAJEKONJENIŠKE 
POLICIJE, ki letos praznuje 30. let od 
ustanovitve

Predstavitev Društva ljubiteljev 
starodobnih vozil Vipavska dolina, 

Ustvarjalne delavnice ZPM 
Ajdovščina - risanje s kredo po asfaltu 

Vse ajdovske šole in vrtci se bodo 
udeležili prireditve, v ta namen je 
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu najel avtobus, ki bo otroke vozil 
iz oddaljenejših osnovnih šol. Vabijo pa 
tudi vse ostale otroke in odrasle, da se 
jim pridružite na prireditvi IGRAJMO 
SE ZA VARNOST, v petek, 14. maja v 
dopoldanskem času na parkirišču SC 
Police. M. E. in S.H-

Potekala bo na parkirišču Športnega 
centra Police, v petek, 14. maja, v 
dopoldanskem času. Poleg obeh 
glavnih organizatorjev bo prireditev 
pomagala oblikovati še cela vrsta 
drugih institucij, ki so tako ali drugače 
povezane z varnostjo v prometu in 
z vzgojo otrok: preventivna služba 
Zdravstvenega doma, Gasilsko 
reševalni center, Civilna zaščita, Zveza 
prijateljev mladine, Jamarsko društvo, 
Srednja šola Veno Pilon, taborniki, avto

med
šole, zavarovalnice,...

Osrednji dogodki prireditve,
10.00 in 12.00 uro:

- Jamarsko društvo Danilo Remškar 
bo prikazalo reševanje z višine

- GRC, urgentna služba ZD in PP 
Ajdovščina bodo uprizorile reševanje 
pri prometni nesreči

Postaja letalske policije bo 
predstavljala svojo enoto in zračna 
plovila, kijih uporabljajo

- bodoče vzgojiteljice iz SŠ Veno Pilon
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Ajdovski Pipistrel osvaja svet 11., 12., in 13. maj v Domu krajanov v Ajdovščini

Tudi v Južnoafriški 
republiki

Ajdovsko podjetje za razvoj in proizvodnjo ultralahkih letal Pipistrel 
je prisotno praktično na vseh pomembnih svetovnih tržiščih. Pred 
kratkim so osvojili še Južnafriško; konec marca so v Cape Townu 
izpeljali uspešno predstavitev podjetja, na jugu črne celine pa že letita 
Sinus in Virus

Južnoafriška republika je prostrana z letenjem ukvarjajo ob prostem času,
dežela z velikimi razdaljami, kjer si kot tudi podjetniki in poslovneži, ki
sodobnega življenja ni moč zamisliti morajo dnevno premagovati velike
brez letalskih povezav. Potniška razdalje; letalski prevoz je zanje v
letala seveda še zdaleč niso edino tako veliki državi kot je Južnoafriška
zračno prevozno sredstvo, saj se republika takorekoč nujen, ultralahko
predvsem podjetniki in poslovneži letalo pa priročno in tudi sorazmerno
radi poslužujejo tudi manjših športnih poceni prevozno sredstvo, ki obenem
letal. Prav ti tudi predstavljajo eno od ne zahteva daljšega šolanja in
Pipistrelovih tržnih skupin in morda prezahtevnega vzdrževanja,
se bo kdo izmed njih že v kratkem »Rad bi se zahvalil južnoafriškim 
pridružili številni družini lastnikov letalskim oblastem, ki so v sodelovanju
letal iz ajdovske tovarne. Med njimi z našimi potrdile homologacijo in letala
so sicer v glavnem ljubitelji letenja, ki celo uvrstila v motorno - jadralno
jim polet z letalom pomeni predvsem kategorijo, torej v višji razred, kot na
užitek in sprostitev, kot rečeno pa Južna nekaterih drugih tržiščih, vključno z
Afrika, podobno kot Avstralija, kjer domačim,« pojasnjuje Ivo Boscarol
se je Pipistrel predstavil lani, ponuja Na dobro obiskani predstavitveni 
nekoliko drugačno tržišče. Zato je nov tiskovni konferenci na letališču 
preboj, kije uspel Boscarolu in njegovi Stelenbosch pri Cape Townu je
ekipi še toliko bolj pomemben. Ivo Boscarol uspešno krmaril med

Z letalsko industrijo se sicer ponašajo vprašanji in glede na odzive je bil
predvsem velesile; od Amerike preko prvi vtis zadovoljiv. Skupaj s pilotom
Rusije, do evropskega konzorcija Tinetom Tomažičem sta nato opravila
Aerobus. Kljub svoji majhnosti, krstni polet prvega slovenskega
pa v zadnjih letih svoj tržni delež letala nad rodovitno južnoafriško
prav po zaslugi Pipistrela, pokriva pokrajino, v Sinusa so kasneje sedli
tudi Slovenija in sicer na področju tudi morebitni novi kupci. Med njimi
ultralahkega letalstva, kjer se ajdovsko tudi prva lastnika, Dave Clark in
podjetje Pipistrel uvršča med svetovno Cobus Nel, ki je obenem tudi novi
znane proizvajalce. ‘ južnoafriški predstavnik Pipistrela.

Ivo Boscarol je tudi prodor na Zaenkrat letita z oznako Južnoafriške 
Južnoafriški trg začel po uveljavljenem republike dve Pipistrelovi letali, toda
načrtu; s pomočjo interneta je našel glede na izkušnje iz Avstralije, ki jo je
zastopnika, ki je nato pripravil Ivo s svojo ekipo, v kateri je tudi testni
predstavitvene polete, na katerih je pilot Tine Tomažič obiskal konec
bilo precej zanimanja za elegantna in lanskega leta, je kmalu pričakovati
tehnično dovršena ultralahka letala. nova naročila tudi z juga črne celine.
Zanje se zanimajo tako kupci, ki se Sandi Škvarč

NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO

VULKANIZERSTVO EJS-PNEV N. Gorica 
EVROPSKE CENE PNEVMATIK

155/70 R13 FULDA 6.883 sit
185/60 R14 obnovljena 6.000 sit
185/65 R14 UNIR0JAL R540 10.900 sit
195/50 R15 BRIDGEST0NE P0TENZA 13.500 sit
205/55 R16 FIREST0NE FIREHAWK 24.900 sit
225/45 R17 KELLT GHARGER 2

navedene cene že vsebujejo ddv
24.600 sit

S TEM OGLASOM IMATE PRAVICO 
—// DO 5% POPUSTA

NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO

Delavnica osebnostnega razvoja
»Človek v sebi nosi moč, ki jo je potrebno najprej zaslutiti, potem začeti biti radoveden, kaj to je, nakar 

jo lahko začnemo negovati in krepiti. Ne gre za fizično moč, ampak za moč misli, natančneje pozornosti na 
izbrano misel, ki tako začne rasti. Čvrsta pozornost pripelje do udejanjanja naše prvotne misli«, pravi Egon
Brecelj, organizator delavnice.

Kaj vas je pripeljalo na področje 
osebnostnega razvoja?

Pred desetimi leti mi je prišla v 
roke knjiga, ki opisuje moč, ki jo 
nosimo v latentnem stanju. Z njeno 
pomočjo lahko iz sebe naredimo 
uspešnega ali neuspešnega človeka. 
Sprva sem bil skeptik, več literature 
in več znanja pa me je prepričalo, 
da imamo svobodno voljo in da je

usoda le izgovor, da ne naredimo 
ničesar. Vedno obstaja izbira. 
Kjer je težava, je tudi rešitev! 
Svobodna volja pomeni sprejemati 
odgovornost za lastne odločitve.

Težave!, spremljajo nas na vseh 
nivojih: medsebojni odnosi, delo, 
uspeh, zdravje...Jih ustvarjamo 
sami?

Težav ni, dokler vse funkcionira 
po naših željah. Problem nastane, 
ko stvari ne grejo po naših 
pričakovanjih. Takrat poiščemo 
nešteto izgovorov, našo notranjo 
moč uporabimo za dokazovanje 
naše nedolžnosti, namesto da bi 
jo usmerili v lastno spremembo. 
Če težave rešujemo smo uspešni, 
torej je uspešen tisti, ki z vso 
odgovornostjo težave rešuje. To 
velja tudi za naše zdravje. Sami 
ustvarjamo svoje bolezni, z uporabo 
naučenih miselnih vzorcev. 95% 
bolezni je psihosomatskega značaja, 
torej v povezavi med telesom in 
dušo. Iz psihe rasejo naše bolezni, 
ustvarjamo jih sami, torej jih lahko 
na enak način tudi zdravimo.

Lahko z miselnimi obrazci 
»zdravimo« tudi naše materialno 
stanje?

Na poti k blagostanju nas

omejuje naše lastno prepričanje 
v pomanjkanje in nesposobnost. 
Veliko ljudi ne doseže blaginje 
(bogastva), ker so prepričani v 
svojo revščino, da je do denarja 
težko priti, da niso vredni, da si 
ne zaslužijo...Bogastvo je odvisno 
od zavesti o blaginji. Na kar bomo 
pozorni, to bo raslo!

O vsem tem bo govora na 
delavnici »Kako preobrazimo 
sami sebe«?

Tako je, sestavljena je iz treh 
delov. Prvi del je predstavitev 
prepričanj, na katerih je utemeljena, 
predstavitev delavnice, na ta del je 
vstop prost.

V drugem delu bomo z vajami 
ugotovili kje imamo težave in kako 
jih bomo odpravljali.

V tretjem delu bomo nove zamisli 
udejanili na področje medsebojnih 
odnosov, dela, uspeha, telesa, 
zdravja. Gre za spreminjanje na 
področju telesa, uma in duha. 
Udeleženci bodo deležni pozitivnih 
sprememb. Učim, v kar verjamem.

Predstavitev delavnice bo v 
ponedeljek 10. maja ob 18.00.

Delavnica se bo odvijala 1 L, 12. in 
13. maja ob 18.uri v Domu krajanov 
v Ajdovščini. imi

Turistična kmetija Birsa nudi sobe in apartmaje

Turistična pridobitev na ajdovskem
Kmečki turizem Birsa je najstarejša turistična kmetija v Ajdovščini, saj sprejema obiskovalce že od 

decembra 1988 leta. Kmetija, ki je do sedaj ponujala doma pridelano hrano in vino,je bogatejša za 
nočitvene zmogljivosti. Urejeni imajo dve dvoposteljni sobi, apartma za dve osebi in apartma za štiri osebe 
z dvema pomožnima ležiščema. Projekt, vreden okoli 36 milijonov tolarjev, so Birsatovi izpeljali s pomočjo 
evropskega programa Sapard, ki jim namenja za 15 milijonov tolarjev subvencij.

Slavja ob zaključku prvega dela 
projekta se je udeležila velika 
množica gostov, med njimi tudi 
predstavniki organizacij, ki 
so pomagali izpeljati projekt: 
Ministrstva za kmetijstvo. Kmetijsko 
svetovalne službe, Razvojne agencije 
in drugi. Za dobro razpoloženje 
so poskrbeli Kamenjčki, folklorna 
skupina iz Kamenj, Aktiv kmečkih 
žena, odlično zabavo pa je ozaljšala

tudi družinska prijateljica Birsatovih, 
Nuša Derenda.

Oskar in Dragica Birsa pa imata 
že nove načrte. V približno treh 
mesecih bo namreč obnovljena tudi 
stara kmečka hiša v neposredni 
bližini turistične kmetije, ki sta 
jo odkupila v lanskem letu. Tam 
pa bodo pridobili še tri dvosobne 
apartmaje s skupnim družabnim 
prostorom v kleti.

Turizem Vipavske doline za svoj 
razvoj nujno potrebuje nočitvene 
zmogljivosti, torej so sobe na 
Kmečkem turizmu Birsa več kot 
dobrodošle. V Ajdovščini tako 
gostje lahko prespijo še na Turistični 
kmetiji Arkade, kije svojo ponudbo s 
sobami in apartmaji obogatila lansko 
leto, na podoben način kot Birsatovi, 
na Turistični kmetiji Sinji vrh ter v 
Hotelu Pigal. sh

Tisoč žensk s težavami in ...

Nova pomlad življenja
Pod tem optimistično naravnanim geslom je 20. marca letos v Cankarjevem domu v Ljubljani potekalo 12. 

vseslovensko srečanje žensk z rakom dojke. Srečanje je organiziralo Društvo onkoloških bolnikov Slovenije. 
Udeležilo se ga je preko tisoč žensk z raznih krajev Slovenije, ki se združujejo v območna društva obolelih 
za rakom na dojki. Prišle so tudi predstavnice podobnih društev s Hrvaške in Trsta. Program srečanja pod 
pokroviteljstvom Mestne občine Ljubljana je bil zelo bogat. Vseboval je strokovni, kulturni in družabni del 
ter skupno bogoslužje.

Po pozdravnih nagovorih 
pokrovitelja in vabljenih gostov, 
tudi častne gostje Štefke Kučan, 
se je srečanje začelo s strokovnim 
delom. Klinična psihologinja 
Andreja Cirila Škufca Smrdel je 
imela zanimivo in vzpodbudno 
predavanje z naslovom »Živeti 
- to je moja odločitev«. Sledila je 
predstavitev statističnih podatkov 
o pojavnosti bolezni in zdravljenju. 
Strokovni del se je zaključil s 
skupno ugotovitvijo, da zdravstvo 
tej bolezni ne posveča dovolj 
pozornosti, predvsem pa obdobju po 
zaključenem zdravljenju.

Kulturni del programaje pripravilo 
društvo iz Nove Gorice. Nastopili 
so Pevski zbor Unitri s solistkama 
ter instrumentalisti Glasbene šole 
Nova Gorica. Član ansambla SNG

iz Nove Gorice Gorazd Jakomini 
je interpretiral odlomke Tagorjevih 
besedil. Celoten program je vodila 
in povezovala Mojca Blažej Cirej.

Družabni del srečanja s 
pogostitvijo je bil kot vedno najbolj 
spontan in živahen. Navezovanje 
novih poznanstev, izmenjava 
izkušenj in sproščen pogovor je 
udeleženkam nedvomno veliko 
pomenil in jim vlil novih moči in 
upanj, predvsem pa spoznanje, da v 
težavah niso same.

Organizatorji so poskrbeli tudi 
za duhovno vsebino srečanja, za 
zaključek smo imeli v cerkvi Sv. 
Trojice skupno bogoslužje, ki sta 
ga vodila tamkajšnji župnik Dragan 
Adam in ajdovski župnik Lojze 
Milharčič. Bogoslužje je domiselno 
sooblikovala skupina za samopomoč

iz Nove Gorice.
Iz naše občine se je vabilu na 

srečanje odzvalo 16 udeleženk, kar 
je, glede na bolezen, veliko in hkrati 
premalo, kot govorijo podatki o 
številu obolelih v ajdovski občini.

Srečanje, povzeto v iztočni 
misli, »življenje je vrednota, zato 
ga z osebnim smislom vsakega 
trenutka povežimo v celoto«, je 
ena od ponujenih možnosti, da se 
z vsemi močmo in vsemi sredstvi 
spopademo s preizkušnjo, ki nam jo 
je prineslo življenje.

Marija Štrancar

je zgorn/evipavski časnik
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Dela kot zamorc, nima časa za dolgčas!

Stanislav (Slavko) Mikuž
Od pamtiveka sem vedel, da je Slavko ali Slave, kot ga kličejo prijatelji na Gori. Potem smo vendarle uskladili in ugotovili, da gre za istega človeka. »Po domače sem Slavko, 

Stanko nisem, saj me nikoli niso tako klicali, zakaj je tako, mi pa doma ne znajo pojasniti«, pravi in se mu kar smeji od »nevednosti«. Je poročen, s Predmejko Anastazijo imata 
sedemnajstletnega sina Roka, dijaka 3. letnika TŠC Nova Gorica. Potem, ko je prodal novozgrajeno hišo nekje na goriškem koncu, živi, pravi Gorjan, v rojstni vasi.

Cojen sem Ji. marca IVOU (oven 
torej, vztrajen in trmast, pravijo), v 
kmečki družini v Gozdu pri Colu. 
Oče je bil zidar in popoldne kmet na 
skoraj 40 ha veliki kmetiji, mama je 
podpirala štiri vogale in skrbela za 
pet otrok

Kot najstarejši sem moral že 
zelo zgodaj poprijeti za vsa dela 
na kmetiji.. »V prostem času« 
sem hodil tudi na osnovno šolo 
na Colu. Potem sem se vpisal na 
elektrotehniško šolo, po končani 
maturi pa na elektro fakulteto, ki 
sem jo končal v rekordnem času, z 22 
leti, ko sem se tudi zaposlil. Nekaj let 
kasneje sem dokončal še dopolnilni 
študij na Filozofski fakulteti, smer 
andragogika - pedagogika, kasneje 
pa še magisterij na ekonomski 
fakulteti. Torej premorem kar 
raznolik nabor poklicev.

Slavko, tvoja prva zaposlitev, 
bolje, prvo delo...?

Moja prva zaposlitev je bila na 
Tehniškem šolskem centru v Novi 
Gorici, kjer sem poučeval strokovne 
predmete iz elektrotehnike. Po štirih 
letih dela za katedrom, ki sem ga 
opravljal z velikim veseljem, mislim, 
da tudi uspešno, sem se 1. septembra 
1985 zaposlil v takratni Zvezni 
carinski upravi. Mlad in naiven ter 
še poln idealov sem kmalu povzročil 
neljub zaplet, ker nisem hotel sprejeti 
odločbe v srbskem jeziku, kar 
je povzročilo neljub zaplet. Moji 
nadrejeni v Novi Gorici niso bili 
ravno zadovoljni s takim uporom, 
jaz pa sem vztrajal in končno dobil 
opravičilo in odločbo v slovenščini. 
Zanimiva izkušnja! Kot sem že rekel, 
trmast človek sem. Poleg rednega 
dela sem še marsikaj počel: vozil sem 
avtobus, učil avto šolo, vse kategorije 
od mopeda do avtobusa, bil sem 
član izpitne komisije, že kar nekaj 
let tudi habilitiran kot predavatelj 
na Fakulteti za upravo ljubljanske 
univerze, predavam tudi na številnih 
strokovnih seminarjih iz različnih 
področjih.

Mogoče je manj znana tudi moja 
publicistična dejavnost, napisal in 
izdal sem številne strokovne knjige in 
priročnike, pišem v razne strokovne 
revije, skratka, delam kot zamorc in 
ne dobim prilike za dolgčas.

Kot financ (gotovo poznaš 
ta šaljivi izraz za carinika), si 
prežvečil že dva sistema, čaka te 
tretji!

Zaposlil sem se kot carinski 
inšpektor, po nekaj mesečnem 
usposabljanju, ki sem ga zaključil 
kot najboljši v skupini - kar je bilo za 
Slovenca, ki je uporabljal izključno

slovenski jezik - za takratne čase 
velik podvig. To mi je kasneje 
omogočilo zelo hitro napredovanje, 
tako da sem že v nekaj letih dosegel 
v carini najvišje stopničke. Res je, 
preživel sem jugoslovansko carino, 
sedaj zaključujem slovensko, ko 
bo časnik zunaj bom že evropski 
carinik. Tri države torej. Na vsa 
obdobja imam zelo lepe spomine, 
rad imam to delo in nikoli nisem imel 
posebnih težav ne z nadrejenimi ne 
s podrejenimi, če odmislim tisti 
jezikovni upor. Jugoslovanska carina 
je bila strokovno zelo visoko, uživala 
je spoštovanje v Evropi.

V Sloveniji smo začeli popolnoma 
znova. Nič nismo imeli, vse je ostalo 
v Beogradu. Časi prehoda so bili 
za nas zelo težki, o tem se ni nikoli 
pisalo, po osamosvojitvi se je na 
vlogo carine kar malo pozabilo. 
Zanimivi so spomini na takratne 
čase in neprespane noči, na noč, ko so 
nas napadli, ko sem prehod v Vrtojbi 
branil oborožen, skupaj s policisti. 
Ker nisem bil zaposlen v »pravi 
službi« nimam statusa veterana, 
kljub temu, da sem bil izpostavljen 
hudim pritiskom in grožnjam že več 
mesecev pred dnevom D. To me niti 
ne boli, mogoče je to bolj problem 
tistih, ki so zase in za svoje bližnje 
poskrbeli, pozabili pa kar na nekaj 
skupin, ki tega priznanja nismo bili 
deležni. Če spijo oni v miru, prav 
gotovo jaz tudi.

Sedaj smo že skoraj v Evropi, 
evropski cariniki, pobiramo dajatve 
neposredno za Bruselj.

Kako bo?
Kako bo? Se slišimo čez kako leto. 

Verjamem, da bomo tudi to preživeli 
in opravili svoje delo korektno in 
strokovno.

Slavko, kaj se bo s 1. majem 
zgodilo, poglejva nekaj praktičnih 
stvari: prehod meje, carine, t.i. 
IVA, ki so nam jo vračali, prehodi 
delavcev čez mejo, tuji delavci pri 
nas, špedicije in promet, carinska 
izpostava v Ajdovščini...?

Meja ostane, varovali jo bodo 
policisti, ki bodo pokukali v osebno 
izkaznico, lahko tudi potni list. 
Potnega lista za države članice 
ne bomo potrebovali, tudi ne za 
Hrvaško. Če bomo želeli kam dlje 
pa bomo morali obrisati prah z naše 
rdeče knjižice. Potni list je treba kar 
shraniti.

Carin med državami Eu ni več, gre 
za carinsko gledano eno državo, kot 
bi v Ajdovščini naredili špežo in jo 
peljali v Vipavo. Tako bomo peljali 
lahko karkoli iz Udin v Ljubljano in 
ne bomo mogli verjeti, da nas ne bo

nihče vprašal po ničemer, težko je 
verjeti, a bo res tako.

O IVI pa takole: to je pa tisto kar 
nas ne bo ravno razveselilo. Dobra 
statra IVA, štempel v Italiji, robo pod 
rezervno gumo in hop domov. Tega 
veselja bo 30. aprila za vedno konec, 
žal. Ko bomo v katerikoli članici EU 
kupili blago, bomo tam plačali skupaj 
z blagom tudi DDV, tega nam ne bo 
nihče več vrnil, ostalo bo v blagajni 
države, kjer bomo blago kupili.

Kar se naših delavcev tiče pa 
vemo, da si je Evropa v bojazni 
pred navalom delovne sile iz novih 
držav članic, izposlovala sedemletni 
moratorij nad prostim pretokom 
delovne sile. Tako ostajajo stvari take 
kot sedaj, delovna dovoljenja torej.

Države pristopnice moratorija 
nimajo, tako se bodo lahko pri nas 
brez ovir zaposlovali državljani 
vseh članic EU, tudi novih. To zna 
kar precej obrniti sliko današnjega 
profila delavcev iz bivših republik 
SFRJ, ki pri nas opravljajo dela, za 
katere pri nas ni zanimanja. Zna 
biti, da bodo vici o Mujotu in Hasotu 
čez nekaj let zamenjali vici o kakem 
Janošu in Kazimierzu...

S špedicijami bo kar hudo, veliko 
delavcev je izgubilo delo, glede na 
starostno strukturo bo težko dobiti 
podobno delo. Se pa ponujajo nove 
možnosti v transportu in logističnih 
storitvah.

Ajdovska izpostava carine 
odhaja po dobrih štirinajstih letih. 
Sicer se bodo izpraznile pisarne, 
gospodarstvu pa bomo zagotovili 
ustrezen servis iz Vrtojbe. Špediterji 
ostanejo, podjetjem ne bo potrebno 
opravljati teh poti, to bodo urejali 
špediterji. Naj pa povem, da podjetja 
in manjši podjetniki lahko pridobijo 
dovoljenja za poenostavljeno 
carinjenje, pri tem jim pomagamo mi 
in jih seveda naučimo delati, potem 
sami opravijo vse postopke, brez 
carinikov. Ajdovsko gospodarstvo 
namreč še vedno dela dosti z 
državami bivše Jugoslavije, za 
primerjavo: na Severnoprimorskem 
beležimo 95% upad carinskega dela, 
v Ajdovščini pa ga ostane še naprej 
60%.

So naši cariniki, ki ne to ne bodo 
več, zadovoljni ali ne povsem, 
kakšno je vzdušje?

Mislim, da smo pri nas v Gorici 
veliko naredili za to, da bi bili 
zadovoljni. Vsi delavci bodo ohranili 
delo na našem koncu, ne vsi v carini, 
bodo pa doma, to veliko pomeni. 
Vsi seveda niso zadovoljni, smo pač 
različni ljudje, nekateri razumejo 
kam se svet vrti, drugi razmišljajo 
le o sebi in jih skupni interes ne 
zanima. Kljub vsemu mislim, da 
je večina delavcev dobila več kot 
smo pričakovali in kot je kazalo v 
začetku. V reševanje delavcev smo 
vložili resnično ogromno energije, 
znanja, truda in ne vem še česa....

Primerjava z italijanskimi 
cariniki, kaj se je dogajalo in kaj 
zgodilo z delavci carine, veš tisto, 
ko so bile kolone, so kaj dosegli?

V Italiji je carina drugače 
organizirana kot pri nas. Ne meji je 
finančna straža, ki tam tudi ostane, 
cariniki pa vršijo zelo ozek obseg 
del v primerjavi z nami, tako da oni 
ne bodo imeli težav z viški delavcev 
kot mi. Ko so delali kolone pa ni bil 
problem to, ampak njihova kolektivna

pogodba, ki jo država mečka že več sledi finalizacija. Čakamo, da bo
let, večkrat pa štrajkajo kar tako, niti Trontelj dobre volje in spomladanska
sami ne vejo točno zakaj. dela bodo stekla. Telemark nekako

Čemu bi posvetili posebno vzdržuje popularnost, mogoče bi
pozornost po vstopu v EU? morali narediti več na množičnosti

Priložnostim, ki jih Evropa med mladimi. Dobiti recept, kako
ponuja, zapomnimo si, ponuja, ne jih zbezati izza računalnikov
vsiljuje.Evropa kljub težavam le in prepolnih torb šolskih skrbi,
pomeni priliko, izziv, možnost. Turizem smo ljudje, tako je in nič
Mislim, da se možnosti in dimenzij drugače. Tudi Gora pri tem ni
Evrope niti ne zavedamo. To je izjema. Turizem pomeni življenjsko
le 500 milijonski trg, kjer je za odločitev, odločitev, ko se zavestno
vsakega, ki to želi in zna, veliko odrečeš svojemu življenju in ga
možnosti, le izkoristiti jih je treba. dobesedno posvetiš gostu. To je
Upam, da bo naša politika zmogla zelo težka in odgovorna odločitev,
narediti preskok v smeri izkoriščanja Vsi vidijo samo denar, garanje
evropskih možnosti in se ne bo in odrekanje malokdo. Zaenkrat
več ubadala z, za blaginjo države, se je zares spoprijel s turizmom 
popolnoma banalnimi problemi. Prav Hieronim z Irmo in otroci na Sinjem 
žalosten sem, ko po televiziji mesece Vrhu. Gorjani smo na njihovo delo 
in mesece ne vidiš nič drugega kot zelo ponosni. Tudi kmetija Zavrh
razne delitve na naše in manj naše, se trudi v tej smeri, počasi sledijo
na plavooke in manj plavooke, smo drugi, žal, redki poskusi. Osebno
država delitev, Slovenci žal takim sem prepričan, da je Gora dežela
delitvam nasedamo in slepo sledimo priložnosti. Vendar ne sama zase,
politikom, ki večkrat iščejo svoj ampak v širši povezavi planot od
interes, manj našega. Poskusimo Banjško - trnovske, lokvarske,
preseči to, biti enotni, dobiti iz vojskarske, nanoške, najmanj to,
Evrope denar in narediti Slovenijo raje še širše. Sami pomenimo malo
državo priložnosti, kjer bodo naši na tem zemljevidu velike Evrope,
otroci ponosni na to kar smo jim Mislim, da čas še ni prav zrel za kak
zapustili. To so storile države, ki so resen razvoj turizma, ljudje še nismo
v Evropi prišle v sam vrh, pa je bila pripravljeni, da nas bo nekdo »motil«
njihova zgodovina veliko bolj kruta ob popoldnevih, sobotah in nedeljah,
kot naša. Mislim, da resnejši razvoj turizma

Vedno si bil aktiven v Društvu na Gori ne bo pričel prej kot v kakih 
Gora, tvoja vloga od začetkov do 10 letih. Rabimo neko vzpodbudo, 
danes? verjetno od zunaj. Mogoče celo

Bil sem med ustanovitelji društvi, v menjavo generacij, kaj vem. 
društvu sem delal z velikim veseljem, Letos si dobitnik 5. majske 
veliko je bilo narejenega. Eno leto nagrad - tvoji občutki? 
sem bil celo predsednik društva. Joj tu si me pa dobil. Najprej, da 
Ponosen sem nato kar je društvo (ne razčistimo osnovno, nagrada se ne
jaz osebno) naredilo za Goro, našo nanaša na delo na Gori, ampak naj
občino, Slovenijo. Društvo je raslo bi bila pretežno rezultat odnosa
zelo hitro, verjetno prehitro, ideje so do gospodarstva po službeni plati,
bruhale z vso silovitostjo, z velikim Nagrad nisem vajen, rad delam,
zanosom smo jih udejanjali. Skoraj nikoli ne mislim, da bi za to moral
vse je padlo na plodna tla. Mislim, dobit kako priznanje. Priznanje je
da bi moralo priti obdobje umirjanja samo po sebi že dobro opravljeno
in normalnega dela društva. Tako delo. To so rezultati dela, zadovoljne
hiter vzpon zahteva veliko odrekanj, stranke.
veliko časa, energije, novih moči... Občutki so zelo mešani, nekako jih 
Sam sem trenutno malo zmanjšal ne morem zbrati v neko povezano,
aktivnosti v društvu, saj mi moje razumljivo celoto. Priznam, da me
delo jemlje dobesedno 16 do 20 ur je nagrada presenetila, nisem je
dnevno, žal tudi vikende. pričakoval, res ne. Ko sem nekako po

Dejavnost društva bralci dobro ovinkih izvedel, mi je bilo nerodno,
poznajo, zato ni potrebno podrobno Moja prva misel je bila: kdo jo zasluži
predstavljati dejavnosti, ki smo jo bolj od mene. Sam pri sebi sem jih
peljali skozi vsa ta leta. našel veliko, tihih, pridnih skromnih

Načrti Društva (Tiha dolina, ljudi, ki za skupnost naredijo veliko,
telemarkovci, turizem v ogromno in so večkrat spregledani,
prihodnosti...)? Rad bi videl, da bi tudi ti ljudje

Društvo ima kar smele načrte za delo dobili nagrado, javno priznanje za
vnaprej. Največji je vsekakor projekt svoje delo. To, da je predlog za mojo 
športnega parka v Tihi dolini. Ta bo nagrado prišel iz gospodarskih logov, 
končan letos nekje do konca poletja. me posebej razveseljuje. Na ajdovsko 
Glavna zemeljska dela so končana, gospodarstvo sem zares ponosen.

J
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w>LATNIK koledar prireditev vipava, njivca

Moja njivca ...
Letos se je pomlad resnično dooolgo obotavljala...ampak; končno 

lahko rečemo da je TU!!! Ja, vrtne gredice, balkoni, terase in okenske 
police postajajo pisani, s cvetjem nas razveseljujejo številne okrasne 
grmovnice, čebulnice in vrtnice ter seveda nežno cvetoči travniki... 
Dnevi se daljšajo in začenja se glavna setvena sezona ter intenzivna 
opravila v zelenjavnem in okrasnem vrtu, zato sem tokratno Mojo 
njivco posvetila prav tem opravilom.

Tako posebno je, različno od drugih. 
Nekako utrjeno z ajdovsko burjo in 
trdno vztraja na svoji poti. Osebno 
zelo spoštujem vse pridne ljudi, ki 
so v Ajdovščini ustvarili toliko novih 
podjetij in dajejo delo številnim 
občanom.

Vedno sem si želel, da bi bila carina 
dejanski servis gospodarstva in ne 
njegova ovira, mislim, da nam je to 
uspelo. Pobrati dajatve za državo na 
najmanj opazen in boleč način naj bi 
bil moto vseh državnih uradnikov. 
Zal vedno ni tako, mnogokrat 
dobimo občutek, da smo mi zato, 
da nas uradniki »jahajo« in ne, da 
nam pomagajo. Če je moja nagrada 
priznanje za to, da sem uspel stvari 
postaviti na pravo mesto, potem sem 
nagrade iskreno vesel. Kot veš sem 
denarni del nagrade podaril tistim, ki 
denar bolj potrebujejo, ki jim življenje 
ni bilo tako naklonjeno kot meni. 
Upam, da se nagrade veselijo tudi ti 
otroci. Sam živim zelo skromno in ne 
potrebujem veliko zase, vesel sem, če 
lahko otrokom, ki jim blaginja ni bila 
dana v zibelko, polepšam kak dan, če 
maturantu omogočim maturantski 
izlet. Sam imam dovolj, zakaj ne bi 
dal še kaj drugim.

Veliko si se angažiral tudi okrog 
pfoblema Alpine na Colu?
Alpinaje eno prvih podjetij s takimi 

težavami. Američani in Evropejci so 
že doživeli premike svojih delovnih 
mest. Nas še marsikaj čaka. Vendar 
bo enkrat treba ustaviti trende, če 
bomo do nezavesti selili proizvodnje 
na Kitajsko, se bo sčasoma tam 
razvila tudi pamet, kaj jim bomo pa 
ponujali takrat. Da ne bodo vsega 
oni nam. Podjetniki se bodo morali 
počasi zavestno odločati za delo 
doma, tudi če bo dražje plačano. 
Dosti smo delali okrog Alpine, v 
začetku sem bil optimist, sedaj nisem 
več. 140 ljudi je velik zalogaj. Država 
pa tudi ne more biti učinkovita, 
denar, ki ga slučajno nameni v 
podobne skrbi gospodarstva, se

skoraj praviloma nekam porazgubi, 
to smo že videli.

Hobiji? (Ko sem ga povprašal o 
hobijih, meje samo debelo gledal in 
se iz srca nasmejal).

Ti Iče si svestski, pa ti misliš, da mi 
poleg vsega kar sem tu naštel, ostane 
še kaj časa. Bil bi res vesel. Moji 
hobiji so moje obstranske dejavnosti, 
ki jih počnem poleg rednega dela. 
Zelo si želim miru, samote, sprehoda 
po mirnih neobljudenih poteh, kjer 
sem sam s seboj. To po napornih 
delovnih tednih še najbolj rabim. 
Televizije ne gledam, bral bi rad 
več, rad bi bil več pri družini, rad bi
.....mogoče bo dan, ko bo tudi vse to
prišlo na vrsto. V zadnjem času sem 
ukvarjam s pilotiranjem, lani sem 
postal pilot, sedaj pa moram najti 
čas, da malo utrjujem znanje.

Včasih me zanese pot v opero 
in gledališče, včasih sem bil v teh 
ustanovah reden gost, zelo mi je žal, 
da nisem tam vsaj enkrat tedensko. 
Tudi to si srčno želim, da bi se spet 
dogajalo.

Vica nisem mogel izvrtati iz njega, 
čeprav se mi zdi, da je včasih po 
»kakšni akciji« v Tihi dolini, povedal 
tudi kakšen štos. Ampak kdo bi 
stavil, ure so bile pozne in vipavsko 
vino tako dobro...

Pod latnikom je klepetal 
Ivan Mer molj a - Iče

Društvo

»Tvoj telefon« 
Ali ste v stiski? 
Pokličite nas!
Od ponedeljka do petka 
od 10.00 do 18.00 ure.

05 720 17 20
ali od torka od 20.ure 
do srede do 20.ure 

ter v četrtek od 8.00 do 
14.00 na telefon

080 22 23

Majski vrt
Zelenjavne grede

Maj je čas za sajenje fižola - 
nizkega in visokega. Fižol sadimo 
v topla tla; nizki sicer uspeva tudi 
v polsenci, vendar bo več pridelka 
dal na soncu. Visoke sorte fižola 
sadimo okrog že prej postavljenih 
fižolovk, za vmesni posevek pa 
uporabimo kolerabico.

Poleg fižola, v maju sejemo zelje, 
ohrovt, kolerabico, peteršilj, radič, 
redkvico, vrtno krešo, špinačo, 
kumare in bučke, solato,... in 
presajamo cvetačo, brokoli, zeleno, 
poletno solato, radič, paradižnik, 
papriko, jajčevec, v drugi polovici 
meseca kumare in bučke... Lahko 
se odločite tudi za setev rukole 
- delikatesne vrtnine, ki jo sejemo 
do avgusta in celo leto nabiramo 
sveže lističe. Aromatična rastlina 
posebnega okusa je dobra v solatah 
in kot priloga raznim jedem.

Prostor, kjer bodo rasle kumare, 
naj bo zavarovan pred vetrom. Kot 
varovalni nasad lahko posejemo 
sladko koruzo, v dveh vrstah, 
med seboj oddaljenih 50 cm. Ker 
kumare rastejo počasi, ob rob 
gredice posadimo solato, kolerabico 
ali zeleno, ki jih bomo pobrali že 
prej.

Paradižnik presajamo na sončno 
lego. Najbolje bo uspeval prav tam, 
kjer smo ga sadili že lansko leto. 
Če hočemo, da bodo paradižniki, 
paprike in jajčevci bogato obloženi s 
plodovi, jim le privoščimo zastirko, 
same rastline pa posadimo v dovolj

veliki medsebojni razdalji. Izrabimo 
tudi prostor med posameznimi 
posevki in ga zasadimo s sadikami 
različne zelenjave. Med rastline 
paradižnika, paprike in jajčevca 
lahko posejemo solatno berivko, 
krešo ali sadike solate, ki jih bomo 
še pravočasno porezali.

Cvetje
Balkonske rože: za sončne lege 

izberemo pelargonije, surfinije, 
petunije, suho rožo, lobelijo,... 
za senčne in polsenčne fuksije, 
begonije, afriški smilj..., 
gorenjskemu nageljnu pa najbolj 
ustreza vzhodna ali zahodna stran 
hiše. Balkonske rože prenesemo 
na prosto po 16. maju. Če želimo 
balkon ali teraso obsaditi s 
popenjalkami, se lahko odločimo 
za kapucinko, lepo suzano, dišeči 
grahor ali okrasni slak. Maja še 
vedno lahko zasadimo nekatere 
čebulnice in gomoljnice, ki nam 
jih ni uspelo posaditi prej (dalije, 
kane, gladiole). Če vseh rastlin še 
nismo presadili, je še vedno čas, da 
to storimo.

Sadno drevje
Če je v maju suša, drevesa 

zalijemo pod obodom krošnje, 
da bomo preprečili prekomerno 
odpadanje plodov. Sadno drevje 
ogrožajo tudi bolezni in škodljivci: 
škrlup, pepelasta plesen, uši, pršice, 
bolšice... Oglasite se v kmetijskih 
apotekah in prinesite s seboj del 
rastline, ki vam dela probleme. 
Sredstev za zatiranje škodljivcev 
in bolezni je dovolj, strokovnjaki

VIPAVA - KOLEDAR 
PRIREDITEV MAJ
PRIREDITVE

Sobota, 1. maj - PRAZNIČNA 
PRVOMAJSKA BUDNICA KUD Pihalna 
godba Vrhpolje - Vipava bo ob 5.30 
zagodla v Vrhpolju, med 6.00 in 7.00 v 
Vipavi, ob 7.00 pa še v Ajdovščini.

Sobota, 1. maj ob 18.00 na igrišču 
Pri Gasilskem domu - VRHOPLJE 
- Prireditev ob 1. maju in ob vstopu 
Slovenije v EU; Nastopajo: KUD Pihalna 
godba Vrhpolje - Vipava, Mešani cerkveni 
Pevski zbor Vrhpolje, Dramsko kulturno 
društvo Teodozij. Vabljeni!

ORGANIZATOR: KS Vrhpolje s pomočjo 
vseh sodelujočih društev

^edelja, 9. maj ob 15.00 na šolskem 
igrišču v Podnanosu -

Predizborza 13. FESTIVAL narodno 
zabavne glasbe VURBERK 04;

Letos bo nastopilo 19 ansamblov;
Prireditev bo vodil Boris Kopitar; v 
komisiji bodo: Slavko Avsenik mlajši, 
Tomaž Tozon in Janez Toplak. V finalne 
se bo uvrstilo 5 ansamblov, v programu pa 
bodo nastopili tudi KUD Pihalna godba 
Vrhpolje - Vipava. Po uradnem delu bo za 
zabavo in ples skrbel ansambel Plima, za 
Jedačo in pijačo pa bo seveda poskrbljeno! 
VABLJENI!

ORGANIZATOR: TD Podnanos

STALNE RAZSTAVE 

STARA KEBETOVA HIŠA v Vipavi 
j Beblerjeva ul. 2, Vipava - »Skupaj smo 
'skali naše korenine« - stalna razstava 
stare hišne opreme, obiski po predhodnem 
dogovoru na tel.: 366-50-98

VOJNI MUZEJ Vipava - Vojašnica 
Vipava - »Soška fronta 1915 - 1917«
' stalna razstava o Soški fronti, ogled 
fuzeja je možen po predhodni najavi na 
te|-: 366-50-79

zavodi, društva, šole

CENTER ZA USPOSABLJANJE 
INVALIDNIH OTROK »Janka Premrla 
Vojka« Vipava:

Od 25. 4. do 2. 5. - prvomajske počitnice 

INFO: 365-52-00 

DRUŠTVO »RAZMETANO 
PODSTREŠJE« Vipava:

Delavnice:

-Go card (ob sobotah od 15.00 - 16.00 
pred gasilskim domom v Vipavi)

Info: David Fučka, 031-793-952

-Ples in glasba (ob ponedeljkih od 16.30
- 17.30, starost od 12 let dalje)

Info: Marjanca Gostiša, 366-58-18 

-Šah (ob petkih od 17.30 - 18.30)

Info: Monika Fajdiga, 031-880-228 

-Italijanščina (vsak čet. od 17.00 - 18.00) 

Info: Vesna Ferjančič, 366-39-10 

-Kitara (ob sobotah od 16.30 - 17.30)

Info: Miha Golob, 031-380-824 

-Planet Zemlja (vsak drugi petek ob 19.00) 

Info: Štefan Rehar, 366-58-31 

-Igralnice (vsak četrtek od 16.00 - 17.00, 
starost od 4 - 7 let)

Info: Maja Rehar, 363-53-50 

-Literarni večeri (četrto soboto v mesecu) 

Info: Polona Puc, 366-54-83

Delavnice potekajo v prostorih društva 
»Razmetano podstrešje«, v drugem 
nadstropju stare šole v Vipavi, Trg P. Rušta. 

Dejavnosti na ogled: www.drustvo-rp.si, 

za dodatne informacije pa pokličite 
mentorje delavnic ali Martino Naglost, 
tel.: 366-53-43. Obisk delavnic je 
brezplačen, s seboj prinesite copate.

ŠKOFIJSKA GIMNAZIJA Vipava: 

Nedelja, 16. maj ob 18.00 v Kulturnem 
domu v Ajdovščini - dramski krožek 
Škofijske gimnazije Vipava pripravlja 
uprizoritev gledališke predstave
- komedije Branislava Nušiča “Gospa 
ministrica”. Vabljeni!

KUD GORIŠKA PALETA:
Do konca maja si lahko v galeriji NORMA 
na Brjah ogledate razstavo likovnih del, 
nastalih na marčevskem EX-temporu 
z naslovom »Razprimo se svetlobi
- POMLAD 2004« v sodelovanju s ŠKD 
Wada. Ogledi po predhodnem dogovoru 
na tel št.: 364-75-07.

6. maj ob 20.00 v TIC-u v Ajdovščini
- Večer ljubezenske poezije Mihaele M. 
Tihelj »Metulj iz tatoo-ja« z bralcema 
Veroniko in Petrom. Vabljeni!

Vsako soboto v maju se bodo na različnih 
lokacijah zvrstile naslednje aktivnosti:

-Likovna delavnica z naslovom »Barvitost 
sožitja« v Novi Gorici

-Ex-tempore 8.maja, z naslovom »Furioso 
burje in vode« v sodelovanju s ŠKD Wada 
pred starim mlinom - kasneje še odprtje 
razstave v starem gradu v Ajdovščini 

-Ex tempore z naslovom »Portal 
prihodnosti - Lanthierijev dvorec 2004« v 
Vipavi na placu

INFO: Mihaela Tihelj; 366-51-15 

KVINTET VENTUS Vipava:

Četrtek, 6. maj - nastop v Grand Hotelu 
Bernardin v Portorožu

Pripravljajo pa se na odhod na Škotsko, 
v Edinburgh, kjer bodo nastopali od 26. 
junija do 2. julija.

KUD POHALNA GODBA
Vrhpolje - Vipava:

Sobota, 15. maj - Tekmovanje 4. 
težavnostne stopnje Zveze pihalnih godb v 
Železnikih

KOMORNI ZBOR IPAVSKA:

Od 27. do 31. maja - Tekmovanje Grand 
Prix Tours v Franciji

DRUŠTVO UPOKOJENCEV Vipava:

1. maj - kopanje v hotelu Delfin Izola (za 
člane)

24. maj - enodnevni izlet na Goli otok. 
Prijave sprejemajo v knjigarni Črtica v 
Vipavi do zasedbe prostih mest!

29. maj - športne igre UP v Tolminu

Vpisujejo tudi za 7-dnevno letovanje v 
Hotelu Delfin v Izoli. (1.6 - 8.6.2004) 
Prijave v knjigarni Črtica v Vipavi. 

Dejavnosti DU Vipava:

-Šah, ob ponedeljkih in četrtkih ob 16.00 

-Telovadba, ob ponedeljkih ob 19.00 v 
Vipavi, ob sredah ob 19.30 na Gradišču, 
ob četrtkih ob 20.00 na Slapu

-Reševanje križank, vsako tretjo sredo v 
mesecu ob 17.00

-Pikado, ob torkih in petkih ob 17.0 

-Balinanje, ženska in moška ekipa na 
prostem ob lepem vremenu

-Merjenje krvnega tlaka, vsak torek od 
9.00 do 11.00

INFO: 368-73-15, sreda od 9.00 do 11.00

ŠPORT IN REKREACIJA 

DRUŠTVO »ZDRAVLJICA« Lozice: 

Petek, 30. april - Pozdrav Evropi - 
kulturno-družabno srečanje

Sobota, 1. maj - Nogometni turnir

INFO: Marko Nabergoj; e-mail: 
marko.nabergoj@lipa.si 
TEKAŠKO DRUŠTVO »BURJA« Vipava 

Aktivnosti Tekaškega društva BURJA 
pričnejo zopet novembra 2004!

INFO: Hrovatin Darko; 031-335-576 

ŠD NANOS Podnanos:

V maju se bodo udeležili naslednjih tekov: 

-2. maja - 3. Bovški tek (za SLO pokal)

-15. maja - Majski tek, Ajdovščina

-22. maja - 33. Tek prijateljstva,
Hotedršica

-29. maja - 20. Petelinjski tek (Tek 
presihajočih jezer) (za SLO pokal) 

Rezultatih bodo na radiu Nova! 

PLANINSKO DRUŠTVO Podnanos:

24. maj - Vremščica - tradicionalno 
srečanje primorske mladine 

INFO: Martin Žvanut; 031-349-124 

PLANINSKO DRUŠTVO Vipava:

23. maj - Vremščica
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pa vam bodo svetovali, katerega 
uporabiti. Na voljo so tudi naravna 
sredstva.

V krošnje češenj obešamo rumene 
plošče. Češnjevo muho privablja 
rumena barva in če obesimo plošče 
v času rumenenja plodov, bo muha, 
namesto na mlade plodiče, letela 
na lepljive plošče. Rumene plošče 
pa privabljajo med drugim tudi uši 
in belo mušico, zato so prav tako 
koristne v ostalem drevju ter v 
zelenjavnem in okrasnem vrtu. 

Trata
Maja začnemo kositi trato. Ob 

tem ne pozabimo, da se v pisani 
trati lahko razraščajo mnoge druge 
rastline, na primer spominčice, ki 
zacvetijo prve dni maja, kasneje 
pa še ivanjščice, zlatice,...ter še 
marsikaj, kar daje naši trati pisano 
podobo. Zato le pustimo kakšen 
košček trate nepokošen, da nam 
bodo omenjene rastline lahko 
cvetele in popestrile našo trato. 
VSA pokošena trava je dobra za 
zastirko, ki se v sušnih poletjih 
neverjetno dobro obnese, saj z 
zastirko prekrita zemlja v dnevni 
pripeki zadrži precej več vlage. 
Zaradi zastirke tudi nimamo dela s 
pleveli, le tu in tam kaj pokuka na 
plan, a to zlahka hitro odstranimo.

Pripravlja Jana Štefančič

Ne zamudite pohoda iz Vipave na Sveto 
goro, ki bo od 5 . do 6. junija!

Vse info dobite na njihovi spletni strani: 
www.planinsko-drustvo-vipava.si ali pa v 
trgovini »Cajna« v Vipavi.

INFO: Jurij Nabergoj; 368-70-56 

Leon Kodre; 366-51-73.

OBVESTILA

TEHNIČNI PREGLEDI za traktorje in 
traktorske priklopnike na območju 
občine Vipava:

Sobota, 8. maj: 7.30 - 9.00 - Podnanos 

Sobota, 22. maj: 7.30 - 9.00 - Podraga 

15.00 - 16.00 - Vrhpolje (Duplje) 

LAVRIČEVA KNJIŽNICA Ajdovščina 

Oddelek Vipava, Trg Pavla Rušta 2:

Urnik:

ponedeljek 9.00 -12.00 

sreda 14.30 - 18.00, petek 12.00 - 16.00 

Ure pravljic - vsako sredo ob 17.00 

Oddelek Podnanos, Podnanos 71:
Urnik:

sreda 11.00 - 14.00, petek 17.00 - 19.00 

Ure pravljic - vsako sredo ob 11.00 

Potujoča knjižnica: po razporedu 

Informacije za Koledar prireditev v občini 
Vipava za mesec JUNIJ 2004, zbiramo do 
najkasneje 25. v mesecu!

INFO: RADIO NOVA, tel.: 368 05 05, 
gsm: 041-995-705, naslov:

Goriška cesta 17, Ajdovščina, 

e-mail: radionova.info@volja.net

Društvo »Tvoj telefon« 
vabi k sodelovanju nove 
prostovoljne svetovalce, 

ki bi želeli
koristno izrabiti svoj čas. 
Info. na tel.: 05 720 17 20 

od pon. do petka 
od 10.00 do 18.00.
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Petdeset let sožitja

Srečanje zlatoporočencev
V soboto, 27. marca je Društvo upokojencev Ajdovščina v hotelu 'Pigal" v Ajdovščini organiziralo srečanje 

članov društva, ki so praznovali zlato poroko.

Kljub temu, da povprečna starost prebivalstva raste, so prav redki pari, ki v zakonu preživijo 50 let in več. 
Na srečanje smo povabili 13 parov, vendar se je srečanja zaradi zdravstvenih in drugih razlogov udeležilo "le" 6 
parov: Vida in Janko Čibej iz Ajdovščine, Jožica in Alojz Krapež iz Otlice, Ema in Albert Pahor iz Sela, Francka 
in Alojz Terbižan iz Planine, Lidija in Filip Trčelj iz Ajdovščine ter Mihaela in Ciril Žgavc iz Budanj.

V uvodnem govoru je predsednica 
komisije za družabna srečanja 
poudarila njihovo 50-letno 
zvestobo, "zlati" jubilej, na katerega 
so lahko ponosni. Sploh pa danes, 
ko je vse več ločitev oziroma 
neuspešnih partnerskih zvez, ko 
se vse več ljudi sploh ne želi več 
spuščati v trajna razmerja ali celo 
imeti otroka, ker imajo raje osebno 
svobodo kot sklepanje kompromisov 
in prilagajanje drugim ljudem.

V nadaljevanju so lep kulturni 
program oblikovali učenci

glasbene šole Vinko Vodopivec iz 
Ajdovščine - kvartet saksofonistov, 
ki so ga sestavljali: Kristjan, Mojca, 
Tina in Filip pod mentorstvom prof. 
Bursač Nikola. Prijetno presenetili 
in nasmejali so nas člani gledališke 
skupine Društva upokojencev 
iz Vipave v sestavi: Ana, Vida, 
Vinko in Stane. Predstavili so nam 
"Sodno obravnavo zaradi priznanja 
očetovstva" ter poželi močan aplavz. 
S svojimi recitacijami na temo 
"zlatoporočenci" sta se zelo lepo 
predstavili tudi Milka in Vanda.

Zaključek kulturnega programa 
pa je bil čudovit nastop ženskega 
pevskega zbora "Večernica".

Sledila je kratka predstavitev 
slavljencev in povzetek njihovega 
skupnega življenja, med katerim se 
je marsikomu orosilo oko.

Jubilanti so prejeli v spomin 
plaketo Zveze društva upokojencev 
Slovenije ter grafiko likovnega 
krožka društva MOST iz 
Ajdovščine, ki so nastale pod 
mentorstvom prof. Antona 
Bavčarja.

Preden pa smo si lahko nazdravili 
se je v imenu prisotnih jubilantov 
vsem organizatorjem in izvajalcem 
zahvalila jubilantka Lidija Terčelj iz 
Ajdovščine.

Ob veselem razpoloženju in 
prijetni glasbi je klepet trajal 
še dolgo v noč. Slavljenci so ob 
obujanju spominov na prehojeno 
pot ugotavljali, da so zakonsko pot v 
težkih časih začeli iz nič. Le s trdim 
delom in lastnim odpovedovanjem 
so si ustvarili domove, kjer sedaj v 
krogu svojih najdražjih preživljajo 
svojo jesen življenja. In prav je 
tako!

Vera Kodrič

Fosili, naša

V zadnji številki Latnika smo 
objavili le štiri fotografije koral 
iz paleocena. Zaradi stiske s 
prostorom sem verjetno zapisal 
stavek, ki vsebinsko ni točen 
oziroma ne odraža dejanskega 
stanja. Pravilno bi moral biti zadnji 
stavek mojega prispevka v zadnji 
številki takšen: »No, tudi sicer so 
najdišča iz paleocena na našem 
območju najbogatejša v Sloveniji.«

Že večkrat sem se vprašal ali je 
smiselno, da pišem o fosilih, ko 
pa je ta tema skoraj nepoznana in 
morda zato tudi nezanimiva. Toda, 
dragi bralci, prav zato pišem. 
Zato, da bo čimveč ljudi vedelo, 
da imamo tu, doma, pred pragom, 
na polju, v vinogradu, na poljski 
in gorski poti pomembne naravne 
vrednote. Mnogo se v zadnjem 
času piše in govori o Evropi, o 
našem vstopu v Evropsko unijo, o 
tem, kaj nas čaka po prvem maju. 
To je sicer druga tema, omenjana 
pa zato, ker se je treba zavedati, 
da bo za Evropo pri nas zanimivo 
tisto, česar drugje nimajo ali 
pa je pri nas boljše in lepše kot 
drugje po Evropi. Mnogo takega

naravna dediščina - 21
imamo, nedvomno pa so naravne 
vrednote tiste, ki bodo čedalje bolj 
zanimive.

Žal, zanimivo, ne vem, če imamo 
v občini kakšen spisek naravnih 
vrednot. Vsekakor bi ga morali 
imeti in te naravne vrednote 
premišljeno ponuditi na ogled.

Na področju fosilov, ki so 
pomembne naravne vrednote, 
imamo primerke, kakršnih nimajo 
nikjer drugje na svetu (štiri nove 
vrste koral iz Gozda), sedaj pa se 
pripravlja tudi začetek študije o 
koralah, ki so bile pri nas najdene 
prvič na svetu in niti imena še 
nimajo. Prav v zadnjem času 
sem našel tudi posebno vrsto 
foraminifer - praživali, ki so po 
obliki podobne kovancem. Nekaj 
podobnega so sicer že našli tudi 
drugje, vendar so oblike tako 
posebne, da se bo tudi o teh na novo 
najdenih fosilih izdelala posebna 
znanstvena razprava. Sodim, da se 
lahko, ob drugih naših dosežkih.

tudi s takimi primeri pohvalimo 
pred svetom. Zato pišem o fosilih. 
Naša skupna, stalna razstava tako 
postaja čedalje bolj zanimiva, 
še posebej za tuje strokovnjake. 
Mnogi kraji v Vipavski dolini 
bodo zaradi tega za vedno zapisani 
v svetovni znanstveni literaturi. 
Zagotovo pa bomo odkrili še kaj 
novega - posebnega.

V eni od številk sem pisal o 
izredno lepih koralah, ki jih je nad 
Vrhpoljem našel Jurij Kočevar. 
Primerek sem ustrezno obdelal, 
Matjaž Slejko ga je fotografiral 
in odnesel sem ga na Inštitut za 
paleontologijo pri ZRC SAZU. 
Akad. dr. Dragica Turnšek je 
ob pregledu ugotovila, da gre 
za razmeroma redko koralo iz 
paleocena Cereiphyllia tenuis, ki 
ima zelo lepe koralite, premera 7 
mm.

Stane Bačar

Briškoljada v Baru Vogal
Začelo se je v začetku lanskega decembra, končalo 9. aprila - 

Briškolijada v Baru Vogal je pritegnila mnoge igralce te tradicionalne 
primorske igre s kartami, kar 35 se jih je pomerilo v briškoli.

Morda tudi zaradi privlačnih 
nagrad, ki so si jih na koncu 
razdelili: zmagovalec Branko
Luk, ki je domov odnesel pršuto, s 
katero se mlaska pred televizorjem 
z novim kabelskim priključkom, ki 
gaje za nagrado prispevalo podjetje 
Geoss iz Ajdovščine; drugo 
uvrščeni, Bogdan Zemljič, se kiti 
z novo klubsko mizico za dnevno 
sobo, podjetja Lipa iz Ajdovščine;

začuda pa je bil menda najbolj 
zadovoljen tretji, Marjan Čermelj, 
ki zagotovo ne bo žejen, saj se je 
domov odpravil z asortimanom 
izdelkov podjetja Dana.

V Baru Vogal so zadovoljni z 
udeležbo, tekmovalci pa z dobro 
pripravljenim tekmovanjem. Vsi 
že komaj čakajo na novo sezono 
kvartanja, na novo Briškolijado v 
Baru Vogal.

www.volkswagen.si

-: n

Da ne boste zakuhali, klima serijsko.
Bogata serijska oprema
• klimatska naprava Climatic • električni pomik stekel • daljinsko centralno zaklepanje
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pritrdišča isofbc na zadnji sedežni klopi ter »ABS z EBV, Novi Golf

Ajdovščina
Goriška cesta 41, tel.: 05/3658300

PE Nova Gorica
Vojkova cesta 49, tel.: 05/3333808 Umile: vsak dan od 8. ur« do 17. ur«, ob sobotah od 8. ur« do 12. ui 

tel./fax: 05/3333809

Avto Batič
Pooblaščeni trgovec vozil:

a s
Pooblaščeni serviser vozil:

GH>

Metali karte briškole
Ena najpopularnejših iger na karte je v Vipavi, v soboto, 17. aprila 

dobila povsem novo dimenzijo. Na briškoljadi v Piceriji Na placu se je 
razigralo kar 32 parov, ki so pozen sobotni popoldan potegnili skorajda 
do jutra. Igre so bile kvalitetne in vroče. Kot se za gostilniško igro »ne 
spodobi«, pa se niso ne stepli ne sprli.

Egon Bratina je z organizirano 
ekipo pod streho spravil prvo pravo 
briškoljado na Zgornjevipavskem. 
Bogate nagrade so pritegnile 
udeležence od Nove Gorice do 
Podnanosa, segle pa so tudi na 
Kras, saj dober glas seže v deveto 
vas. Začelo se je ob 18.30, finalni 
obračun pa smo spremljali malo 
pred polnočjo. Večer so popestrile 
mične hostese in ansambel Plima z 
živo glasbo. Prvo mesto in denarno

nagrado sta prepričljivo osvojil3 
Ervin Brataševec in Valter Kočevar, 
druga sta bila Italo Figelj in Lojz£ 
Markič, pripadla sta jima dva 
pršuta. Petkilogramske mortadela 
sta si za tretje mesto priigrala Mil°® 
Jamšek in Milan Kodelja, sir pa sta 
domov odnesla Slavko Kante 1° 
Jože Rovtar.

Mote so vsi dajali korektno, sreča 
pa je bila naklonjena najboljšim- 
iče
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Po začrtani poti...

Prihodnjo sezono ne 
bodo več novinci
Naporna in dolga sezona je končana, trije pred sezono zastavljeni cilji 

pa ne popolnoma uresničeni. Ajdovci so v svoji krstni sezoni zagotovili 
obstanek v LB košarkarski ligi. Za obstoj takšnega kolektiva je seveda 
predpogoj dobro delo z mladimi igralci in tu so lahko zadovoljni. Pri 
štirih najmlajših kategorijah, so kar v treh stopili na najvišjo stopničko. 
Malce se je zataknilo le pri napovedani finančni stabilizaciji.

Od leve proti desni, stojijo:Matija Bačar, David Kompara, Tilen Savnik in Anže Žibrik. Čepijo: Primož Bačar (trener ekipe), 
Luka Žonta-Winkler, Tom Kovšca in Nejc Prinčič. Na sliki manjkajo: Hrovatin Simon (kapetan ekipe) ter Matic Hočevar.

LIGA PRIJATELJSTVA
Učenci prvih in drugih razredov 

osnovne šole, 1. 1995 in mlajši, so se 
s košarkaško žogo prvič srečali šele v 
letošnjem šolskem letu in takoj pokazali 
svoj talent. Že v svoji prvi sezoni pa 
so stopili kar na najvišjo stopničko. 
Tekme najmlajših so sestavljene iz: štirih 
četrtin po 6 min, vodenj, slalom vodenj, 
polaganj, podaj in prostih metov. Za 
posamezne elemente igre, se prejme po 
dve točki, ki se jih na koncu sešteje, kar 
je tudi končni rezultat tekme v najmlajši 
starostni kategoriji. Igra se z manjšo žogo 
na nižje koše.

V naslednji starostni kategoriji 1.1993/ 
94, so z malce smole osvojili peto mesto, 
v prihodnji sezoni pa obljubljajo višjo 
uvrstitev.

Najtrofejnejša ajdovska ekipa so 
zagotovo učenci petih in šestih razredov 
OŠ, (1.1991/92), ki še niso zgrešili finala, 
razen enkrat samkrat, so vedno pristali 
na najvišji stopnički. Tako se je zgodilo 
tudi letos. V tej ekipi nastopajo: dvojčka 
Teo in Grega Kovšca, Blaž Brecelj, Uroš 
Šeme, Blaž Keber, Matevž Brecelj, Nejc 
Buda, Luka Grbec, Uroš Vodopivec, 
Martin Jug, Sašo Renar, Kristjan 
Jerončič ter brata Matija in Tomaž 
Bolčina. Pred tole ekipo je zagotovo še 
zelo lepa prihodnost.

Učenci sedmih razredov (1. 1990), so v 
LIGI PRIJATELJSTVA nastopili zadnjič, 
od lige pa se poslavljajo na najboljši 
možni način, s pokalom za prvo mesto. 
V tej ekipi poleg večine iz prejšnje ekipe 
nastopajo še: Matevž Černigoj, David 
Bratina, Nejc Jamšek ter dvojčka Jernej 
in Blaž Makovec. Sedaj bodo nastopali 
za pionirje v državnem prvenstvu.

V državnem prvenstvu nastopajo tudi: 
kadeti mladinci in mladi (igralci do 
dvajsetega leta starosti), tu se kalijo za 
vstop v člansko ekipo.

LB SKL
Ajdovci so bili letos v LB slovenski 

košarkaški ligi novinci, temu primeren 
pa je bil seveda tudi tretma pri sodnikih, 
zato lahko mirno rečemo, daje obstanek 
v ligi lep uspeh mladih igralcev KK 
AJDOVŠČINA. To je bila za večino 
igralcev prva sezona v tej konkurenci 
(izjemi: Primož Bačar in Aleš Kastrin), 
morali so se privaditi na precej bolj 
trdo igro, si pridobiti »spoštovanje« pri 
sodnikih, privaditi na dolga potovanja 
in vzdržati vseh 26 krogov, kolikor 
traja liga. 7 zmag (2 krat ŽKK Maribor, 
2 krat Radovljica, po 1 krat pa: GD 
Hrastnik, RUDAR Trbovlje in UNION 
OLIMPILA mladi), se resda ne sliši

veliko, toda če pomislimo, daje kar nekaj 
ekip profesionalnih, ki trenirajo dvakrat 
na dan (med njimi tudi Nova Gorica),

ajdovci pa čisti amaterji (večina jih je na 
študiju v Ljubljani in se trikrat tedensko 
vozijo na treninge v Ajdovščino), potem 
je teh 7 zmag realna slika letošnje sezone. 
Sezona je bila za ene igralce uspešna, za 
druge pač ne, toda večina so to še mladi 
igralci in časa za dokazovanje bodo imeli 
še zelo veliko. Nosilci igre ob izkušenem 
Bačar-ju (to je bila tudi njegova zadnja 
sezona pod obroči) še: Boris Čretnik, 
Jurij Likar, čedalje boljši 16 letni Blaž 
Černigoj, Sašo Grahovac, Gregor Zagorc 
ter Idrijca: Sašo Kavčič in Aleš Kastrin. 
Žal se je že sredi sezone poškodoval 
Gašper Golja, na katerega seveda resno 
računajo v prihodnji sezoni, tako kot tudi 
na Jakob-a Koruzo, Davorj-a Čretnika, 
Jernej-a Bizjak-a ter še nekatere iz mlade 
garde, toda to temo pustimo za pozneje, 
ko se bodo dogovorili kako naprej.

FINANČNA STABILIZACIJA
To je tema ki tare večino, če ne prav vse 

športne kolektive in KK AJDOVŠČINA 
ni tu nobena izjema. Maloštevilčna 
uprava se seveda trudi, da bi zbrala 
potrebna sredstva za nemoteno izvedbo 
takšnega tekmovanja, toda denarja ni 
nikoli dovolj. Liga je izredno draga, vsaj 
za en amaterski klub kot je Ajdovščina. 
Vse preveč denarja roma na Košarkarsko 
Zvezo, sodniki so predragi, na tekmah 
sedi nepotreben delegat, ki le preveri 
tehnične naprave, to bi seveda lahko 
storil tudi sodnik in še kup drugih 
nepotrebnih stroškov.

Za boljšo predstavo podatek, da 
kompleten proračun ekipe, znaša 
toliko, kot prejme mogoče malce boljši 
nogometaš v I. Slovenski nogometni ligi.

Upajmo da bo ajdovskemu klubu, še 
pred naslednjo sezono uspelo uresničiti 
še tretji od na začetku navedenih ciljev.

BP
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NAPRAVE
•TOSHIBA 
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DOBAVA, MONTAŽA, SERVIS
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TRG PAVLA RUŠTA 1, VIPAVA

Telemark v Telemarku
Ko sem se pred nekaj časa zabaval v družbi svojih prijateljev, ki so doma z »Dežele«, sem jim postavil 

vprašanje, kar tako, za rundo, ali vedo kaj je to »telemark«. Na moje veselje so bil odgovori zelo raznoliki in 
tudi malo smešni, naprimer; »ali ni to nova privat TV postaja«, »mislim, da je to pizza na Marku«, nekdo 
pa je bil že bolj natančen: »čudno a, doskok pri smučarskih skokih«. Ko sem se nasmejal tem odgovorom, 
sem najprej dal za rundo, nato pa prijateljem razložil, da je to tehnika smučanja, za katero je v zavoju 
značilen globok poklek z eno nogo in izvira iz prejšnjega stoletja iz pokrajine Telemark, v Skandinaviji na 
Norveškem. Da, iz pokrajine Telemark, kjer se je v prejšnjem stoletju v mestecu Morgedal rodil pionir in 
izumitelj telemark smučanja Sondre Norheim.______________________

pregled že dobre. Mrdo hitro tako 
ustreli, da se vsi smejemo »ma šta 
znaju oni Dalmatinci šta je zima, 
bolje da su u kombi umesto lanaca 
stavili mrižu za ribe«. Končno smo 
doma, v tipični norveški leseni 
bajti, ki pa je na moje presenečenje, 
zelo kvalitetno opremljena. Sicer je 
streha pokrita z lubjem breze in na 
njej rase trava, vendar je v hiši zelo 
prijetno toplo, pa kamin, savna, 
enostavno urejene sobe, in kar je 
meni všeč, trde postelje. Pogled 
skozi okno spalnice, v kateri je moj 
čimer Marinko (ne samo zaradi 
Metallice) je zastrašujoče lep. Pred 
nami je v neposredni bližini naj višja 
gora, biserov Norveškega turizma 
in pokrajine Telemark, 1883 metrov 
visok Gaustatoppen. Ob vznožju 
gore se razprostira mogočno jezero, 
ki je v zimskem času pravi raj za 
smučarski tek. Ob jezeru so zelo 
lepo urejene tekaške proge, ki so v 
nočnem času vse osvetljene. Seveda 
pa je še večji užitek tisti, ki sva si 
ga privoščila ob sončnem zahodu 
s trenerjem Petrom Sitarjem, to 
je smučarski tek kar po jezeru, 
kjer sva v klasični tehniki jemala 
nedolžnost pršiču. Res, nepozabni 
trenutki. Pred nami je bil naporen 
teden, tri tekme svetovnega 
pokala. Proge na smučišču so zelo 
razgibane in lepo urejene, le o 
sedežnicah na norveških smučiščih 
ne bi govoril, saj so te zelo redke in 
je za smučanje potrebna kondicija 
tudi za v breg, saj se na smučiščih s 
sidri vozimo tudi po 2 km. Vzdušje 
pred tekmami je nekaj posebnega 
in enkratnega. Vsi tekmovalci, 
trenerji in spremljevalci smo ena 
sama velika družina. Vse nas 
povezuje olimpijski duh, vsi si med 
seboj pomagamo, svetujemo drug 
drugemu in navijamo vsi za vse. Bil 
sem na veliko tekmah svetovnega 
pokala alpincev, kjer pa takega 
vzdušja že dolgo ni več. Naši so na 
tekmah dosegli zelo lepe rezultate, 
veliko uvrstitev med prvih deset. 
David je bil blizu stopničkam, prav 
tako Melanija. Klemen je dosegel 
z 28 mestom točke svetovnega 
pokala, z malo sreče, pa bi se uvrstil 
tudi med prvih dvajset. V dneh, 
ko ni bilo tekem, sem se odpravil 
na turno smuko. Zgodaj zjutraj 
sem si oprtal nahrbtnik, s smučmi 
prečkal jezero in se podal najvišjim 
vrhovom pokrajine Telemark 
nasproti. Večurni vzpon je bil vedno 
poplačan z nepozabnim razgledom 
na prostranstva, ki jih nosim v sebi 
le jaz, ki sem tam bil. Nato je sledila 
še »nirvana«, smučanje v telemarku 
z najvišjih vrhov Telemarka. Za 
prijatelje sem seveda te nepozabne 
trenutke ujel v objektiv fotoaparata 
Tako so dnevi v Rjukanu mineval 
prehitro, kar se je predvsen 
poznalo v kuhinji v škatli, v kater 
je bila nekoč pašta...

Uroš VELIKONJA

KOZA (BREZPLAČNO) 
DOBI REDNO ZAPOSLITEV, 

HRANA IN PIJAČA 
ZAGOTOVLJENA

INFORMACIJE 
wada@siol.com 
ali 041 994 551

Prav pokrajina Telemark, je bila 
v začetku meseca marec prvi cilj 
slovenske telemark reprezentance 
oziroma odprave, v kateri smo bili 
tudi trije Gorjani, reprezentant 
Klemen ŽONTA, Marinko ČIBEJ 
in Uroš VELIKONJA. Pred 
odhodom smo se na Predmeji 
pozdravili s prijatelji, člani društva 
Gora, ki so nam zaželeli srečno 
pot in predvsem Klemenu, dobre 
rezultate na tekmah svetovnega 
pokala in mladinskem svetovnem 
prvenstvu v telemark smučanju. Ja, 
ko sem na Predmeji zagledal kombi, 
katerega je za to dolgo pot »nažical« 
naš prijatelj in tekmovalec hrvaške 
telemark reprezentance »Mrdo«, 
na keterem so bile nameščene 
registrske tablice glavnega mesta 
Dalmacije, sem si sam pri sebi 
mislil; »to bo pa še zanimivo«. 
Odpotovati pozimi na Norveško, s 
kombijem iz Splita, ki je opremljen 
z zimsko opremo za vožnjo po rivi, 
prav gotovo ni mačji kašelj. Ja nič, je 
Marinko skomignil z rameni, na pot 
bo treba. Hitro v našega »spličota«, 
dali smo mu tako partizansko ime, 
zmečemo prtljago, nahrbtnike, 
kombinezone, smuči, pa veliko 
hrane, predvsem paste, pašte in še 
pašte, seveda naše iz Mlinotesta. 
Odpeljemo se proti Kranju, kjer 
nas je čakal ostali del odprave. Ob 
22.00 uri skozi predor Karavanke 
zapuščamo Slovenijo in pred nami 
je na stotine kilometrov avtoceste, 
Salzburg-Munchen-Hamburg- 
Kiel. V Flensburgu - mestu zlatih 
celjskih pivovarjev zapustimo 
sever Nemčije in pot nadaljujemo 
na Dansko skozi mesta Kolding- 
Arhus-Aalborg, kjer v zgodnjih 
popoldanskih urah prispemo v 
pristanišče Frederikshavn, na 
skrajnem severu Danske. Zvečer se 
vkrcamo na trajekt, smer Oslo. 11 
urna plovba s trajektom proti Oslu je 
bila prijetna, saj je bilo morje mirno. 
Da pa plovba ni vedno taka, nam je 
na trajektu zaupala starejša gospa 
iz Trondheima, ki je povedala, da 
je včasih tu morje tako divje, da na 
trajektu vsi bruhajo, s kapetanom 
na čelu. Seveda sem si jaz o tem 
mislil svoje, da je morda vzrok 
temu nekje drugje, predvsem v ceni 
piva, na trajektu, kjer je freeshop, 
ali pa na Norveškem, kjer te žeja 
zaradi visokih cen mine že prej, kot 
si pivo sploh zaželiš in si pomagaš 
le tako, da se spomniš naše »Brunce 
na Otlici«. V zgodnjih jutranjih 
urah se izkrcamo v Oslu, v glavnem 
mestu Norveške. V pristanišču 
so cariniki in policisti prijazni,

povprašajo nas le po cigaretih in 
alkoholu. Povemo jim, da smo 
mi športniki, in da smo prišli na 
Norveško na svetovno prvenstvo 
v telemark smučanju, (no, vsega 
jim le nisem povedal po pravici, 
v desnem smučarskem čevlju sem 
imel skrite domače borovničke, v 
levem pa buteljko zelena, za hude 
čase, pa za Zdravljico morebitni 
slovenski medalji ?). Iz pristanišča 
se vozimo skozi sam center Osla, 
ki je zelo lepo in moderno mesto. 
Nad samim Oslom se lepo vidi 
meka svetovnega smučarskega 
skakalnega športa, enkratni 
skakalni center Holmelkollen. 
Nato zapustimo Oslo in z vožnjo 
nadaljujemo proti Drammenu in 
naprej proti Rjukanu, mestecu v 
pokrajni Telemark, ki bo naš dom v 
prvem tednu bivanja na Norveškem. 
Pokrajina postaja vedno bolj divja, 
vedno manj naseljena, sneg sega 
vse do morja. Tipične lesene hiške, 
ki so tako značilne za Norveško 
in so kot v pravljici izginjajo za 
nami. Po nekaj urah vožnje se mi 
oči zaiskrijo, saj zagledam pred 
nami prve gore, ki izgledajo tako 
divje, nedotaknjene, kjer je morje 
snega. Po približno 50 km vožnje 
ob obali jezera Tinnsjo smo na 
cilju, v mestecu Rjukan, v samem 
središču pokrajine Telemark. Na to 
mestece so Norvežani zelo ponosni 
in je zapisan v njihovi zgodovini z 
velikimi črkami. Da, prav v Rjukanu 
so telemark smučarji v sodelovanju 
z angleškimi obveščevalci v H. 
svetovni vojni v zrak pognali 
tovarno in s tem preprečili, da bi 
nacisti pridobili težko vodo, ki so 
jo potrebovali za izdelavo atomske 
bombe. Tovarna deluje še danes, 
v njej pa je urejen zelo lep muzej. 
Mestece Rjukan je zanimivo tudi 
zato, ker imajo prebivalci tega 
mesteca vsako leto praznik na 
dan, ko sončni žarek prvič v zimi 
obsije njihove ulice. Letos se je 
to zgodilo 26. marca. Do samega 
smušišča in naše lesene bajte as 
čaka še 10 km vzpon po cesti, ki 
je zelo podobna »Čavenski«. Tu pa 
nastopijo prve težave, seveda sneg 
in led na cestišču. Mimogrede, cest 
na Norveškem ne posipajo s peskom 
in soljo, saj imajo vsi na vozilih za 
vožnjo po ledu in snegu nameščene 
ježevke.»Spličo« je obstal na 
cestišču. Ni druge, na pnevmatike 
bo treba namestiti verige. Vržem 
se pod »Spličota«, nakar mi Mrdo 
doda verige. Kmalu ugotovim, da 
so verige vsaj pet številk prevelike 
in so v Dalmaciji pač za tehnični
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Pojem, plešem, igram
Težko si predstavljamo pomembnejšo prireditev brez pesmi, ki edina lahko doseže najbolj skrite kotičke 

človekovega srca. Zborovsko petje, ki ima na našem območju izredno bogato pevsko tradicijo, pomeni 
oglaševanje glasov, a tudi izmenjavo mnenj in srečevanje ljubiteljev petja.

20. in 27. marca je Območna 
izpostava Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti Ajdovščina skupaj 
z Zvezo pevskih zborov Primorske 
izvedla dva celovečerna koncerta 
pevskih zborov širšega območja 
Primorske v okviru revije »Primorska 
poje«, ki je letos proslavljala svojo 
35. obletnico. Prvi koncert se 
je odvijal v Kulturnem domu v 
Ajdovščini. Na njem je nastopilo 
šest zborov iz Postojne, Tolmina in 
zamejstva - Križa, Doline, Bazovice 
ter Doberdoba. Drugi koncert je 
razveseljeval poslušalce v Kulturnem 
domu v Vipavi. Predstavili so se jim 
pevci in pevke iz Prema, Čepovana, 
Tolmina, Portoroža ter iz zamejstva 
Romljana, Klenja in Štandreža.

Revija otroških in mladinskih 
pevskih zborov »Naša pomlad«, 
ki je štiriintrideseta po vrsti, je na 
dveh revijah prvega in tretjega aprila 
v Kulturnem domu v Ajdovščini 
poslušalcem ponudila izredno 
bogata pevska dneva. Med mladimi 
pevci, tistimi, ki so šele zakorakali 
v devetletko in tistimi, ki končujejo 
srednjo šolo, je bilo čutiti polno 
pričakovanj in nekoliko tekmovalnega 
vzdušja. Vsi so pokazali strokovno 
dobro pripravljeno petje. Nastopili so 
otroški in mladinski pevski zbori vseh 
petih osnovnih šol in obeh srednjih šol 
ter Kulturnega društva Stanko Premrl 
Podnanos. V veliko veselje nas vseh, 
je svoje pevske vrline predstavilo 
kar 579 nastopajočih pod vodstvom 
izrednih zborovodkinj.

Na območju izpostave JSKD 
Ajdovščina, ki pokriva občini 
Ajdovščina in Vipava imamo izredno 
dobre odrasle, otroške in mladinske

pevske zbore. To dokazujejo z 
doseganjem vidnih uspehov na 
tekmovanjih. Letos moramo čestitke 
izreči Mladinskemu pevskemu 
zbori OŠ Draga Bajca Vipava, 
Mladinskemu pevskemu zboru 
OŠ Danila Lokarja Ajdovščina in 
Otroškemu pevskemu zboru Višaji 
OŠ Danila Lokarja Ajdovščina ter 
zborovdkinjama Zvonki Starc in 
Marinki Šuštar, za osvojena zlata 
priznanja na 19. reviji otroških in 
mladinskih pevskih zborov Zagorje 
ob Savi.

Poleg zborovskega petja, ki je 
izredno razvito in priljubljeno, pa 
moramo izpostaviti tudi delovanje 
drugih skupin, ki se s svojim delom in 
sposobnostmi dokazujejo na drugih 
področjih kulturnega ljubiteljstva. 
Tamburaški orkester Vipavskih 
tamburašev nas je na 24. srečanju 
tamburaških in mandolinskih skupin 
in orkestrov Slovenije v Retečah pri 
Škofji Loki, pod vodstvom Vlaste

Lokar - Lavrenčič, razveselil z zlatim 
priznanjem.

Plesi folklornih skupin, tako 
otroških in mladinskih, kot odraslih, 
nas s svojimi nastopi vedno 
prijetno presenetijo. Letos se bodo 
medobmočnega srečanja otroških 
folklornih skupin v Kopru udeležili 
obe otroški folklorni skupini, Otroška 
folklorna skupina Vipava in Otroška 
folklorna skupina Kamenj čki iz 
Kamenj.

Tudi igra in oder sta pri srcu našim 
kulturnim ljubiteljem. Letošnjega 
medobmočnega srečanja otroških 
gledaliških skupin v Tolminu se 
je udeležila Dramska skupina OŠ 
Dobravlje. Za izvedbo predstave 
Mojca Pokraculja so bili pohvaljeni 
tako igralci kot mentorica Irma 
Krečič - Slejko.

Čeprav se še predobro zavedamo, 
da dandanašnji čas ni ravno najbolj 
naklonjen ljubiteljski kulturi, da 
se časi spreminjajo, in da se vse 
težje najde pravega razumevanja za 
tovrstno dejavnost, si želimo, da bi 
tako zbori kot tamburaši, folkloristi, 
igralci in ostali ljubitelji kulture, z 
enakim trudom, žarom in predanostjo 
nadaljevali tradicijo, ki so jo začeli 
pisati naši predhodniki, in dajo bodo 
enako dobro ali še bolje nadaljevali 
tako na odru kot tudi izven njega, saj 
bo tudi po njihovi zaslugi slovenska 
beseda našla mesto med jeziki, 
ki ne le pritegujejo in bogatijo s 
svojo posebnostjo, temveč v novem 
prostoru prepričljivo odmevajo.

Katarina VOLK
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NOVO - ENOSTAVNO DO KREDITA !

Odslej lahko komitenti banke Nova KBM d.d. pri nas uredijo vse 
potrebno za pridobitev kredita za nakup računalnika. 

Prednost kredita je, da Vam ga odobrimo tudi če:
- niste zaposleni za nedoločen čas 

- že imate odobren drugi kredit.

HVALA , KER KUPUJETE PRI NAS

NUMUUT.US
Mladi iz Ustij so ustanovili kulturno-umetniško-športno- 

rekreativno društvo NUMULIT.US. Društvo je dobilo ime po 
fosilu, ki ga je našel dr. Rajko Pavlovec v bližini vasi Ustje in ga 
poimenoval prav po tej vasi - Nummulites ustiensis. Predsednik 
društva je Matjaž Stibilj.

Društvo si prizadeva oživeti družabno dogajanje na vasi, predvsem pa 
povečati zanimanje za športne, kulturne in ekološke dejavnosti.

Kot prvi cilj so si zadali ureditev športnega igrišča - nogometnega, 
odbojkarskega in košarkarskega - v bližini vasi. Igrišče je že skoraj 
urejeno, manjka le še nekaj detajlov, kot je mreža, ureditev okolice, 
športni rekviziti, ... Sčasoma naj bi igrišče postalo mesto, kjer bi se 
mladina in tudi starejši zbirali in porabili odvečno energijo. Občasno pa 
bo društvo organiziralo tudi turnirje, prvi naj bi se predvidoma zgodil 
v mesecu juniju.

Delo poteka izključno na prostovoljni bazi in vaščani so ponosni na 
svojo mladino. Ker pa taki projekti zahtevajo finančno podporo, se 
društvo obrača na podjetja in druge organizacije v Vipavski dolini, ki so 
pripravljene s finančnimi sredstvi ali kako drugače pomagati.

Društvo si prizadeva obuditi praznovanje krajevnega praznika, ki se 
praznuje 8. avgusta v spomin na dan, ko je bila vas požgana. Želja mladih 
je tudi ustanovitev dramske skupine in priprava kulturnih prireditev. S 
krajevno skupnostjo potekajo dogovori o pripravi potopisnih predavanj 
in različnih razstav, ki bi se odvijale v prostorih pred leti prenovljene 
šole. n, n.

Odprli razstavo Pri Nives

Paleta in Wada
Društvi združujeta ljudi z različnimi interesi. Paleta združuje 

likovnike, Wada prisega na športne dejavnosti. Poti obeh društev sta 
se prekrižali lani v Ajdovščini, ko so na prvi skupni akciji iskali Zaris 
vode v kamnu. Od takrat dalje se ideje članov in članic že kar redno 
prepletajo.

8. aprila so v Okrepčevalnici Pri Nives v obrtni coni v Ajdovščini odprli razstavo slik 
nastalih na ex-temporu v Galeriji Norma na Brjah koncem preteklega leta, na enodnevni 
slikarski delavnici. Na odprtju razstave so o skupnih akcijah, tudi v bodoče, svoje povedali 
Bojan Bizjak, šefica Palete Mihaela Tihelj in idejni vodja Wade Gregor Humar. Družno 
ugotavljajo, da jih druži estetski dar, ki ga premorejo ljudje različnih profilov in nagnjenj.

Večer sta jim popestrila Miha na violini in Mojca s saksofonom. Prigriznili in poplaknili 
so ga družno ob klepetu.

Razstava je prepričljivo oplemenitila prostor restavracije in bo na ogled za nedoločen 
čas. iče

PARTE,
pogrebne storitve d.o.o. Žapuže
Zapuže 105, 5270 Ajdovščina 
Tel.:05 /368-11 47 
GSM: 031 / 500- 852, 041 / 390- 771 

Ob izgubi naših najdražjih nam je vsem težko pri srcu.
Tako Vam v teh težkih in žalostnih trenutkih naše 

podjetje nudi prijazno in toplo besedo.
NUDIMO VAM VSE POGREBNE STORITVE:

❖ prevoz doma in iz tujine,
❖ uredimo vam vso potrebno dokumentacijo, mrliško sobo ( oder, zavese, sveče,...),
*** priskrbimo vse vrste cvetličnih aranžmajev, pevski zbor, trobentača, pogrebno moštvo,
❖ opravimo izkop, zasip, ter prvo ureditev groba,
*$* uredimo vse potrebno za upepelitev, hladilno napravo in ostalo po vaši želji,

vzdržujemo pokopališča. Čistimo stare in sprejemamo naročila za nove spomenike.

VSE TO VAM NUDIMO PO UGODNIH CENAH. MOŽNOST PLAČILA NA VEČ OBROKOV!

Življenje je lepo, naj bo takšno tudi slovo!

&

Komorni zbor Ipavska v Zadru
Člani komornega zbora Ipavska so se 4. in 5. aprila, na povabilo Turističnega urada za kulturo na Hrvaškem, mudili v Zadru. V nedeljo so se z avtobusom odpeljali proti morju. V 

pričakovanju slanega, svežega zraka, prepojenega s soncem in vetrom, so se v večernih urah pripeljali do hotela v Zadru, kjer so bili nastanjeni. Večer so izrabili za medsebojno druženje.

Zbudili so se v sveže jutro. April je 
pokazal svoj značaj in pošiljal sonce in 
dež. Dopoldan so izkoristili za ogled 
starega dela Zadra in si med drugim 
ogledali tudi cerkev sv. Simeona, kjer 
so imeli zvečer koncert. Popoldne je 
minilo v pripravah na večerni koncert. O 
samem koncertu v Zadru pa največ pove 
kritika, objavljena v Slobodni Dalmaciji,

ki jo je napisala gospa Alisa Čakarun.
Angelsko petje komornega zbora 

Ipavska iz Slovenije, ki deluje pod 
vodstvom dirigenta Matjaža Ščeka, 
je zapolnilo vse kotičke zadarske 
cerkve sv. Šime. Najboljše priporočilo 
omenjenega zbora je prejeta prva 
nagrada zborovskega tekmovanja v Rivi 
del Garda v kategoriji sakralne glasbe,

ter nagrada za najvišje ocenjeni zbor 
celotnega tekmovanja.

Okoli trideset pevcev je tokraten 
nastop začelo z moteti Jacobusa 
Petelina Gallusa. Izvrstna vokalna 
tehnika nas je skupaj z natančno in 
jasno polifonijo že po prvih taktih 
navdušila. S spreminjanjem postavitve 
glasov znotraj zbora za vsakega od 
motetov posebej, je zbor uspešno 
raziskoval tako lastno zvočnost kot tudi 
akustiko prostora. Slovensko glasbeno 
zapuščino so v nadaljevanju predstavili 
tudi z ekspresivnima in zahtevnima 
skladbama dveh sodobnih slovenskih 
skladateljev, Aleksandra Vodopivca 
in Andreja Missona. To je bil nežen, 
zborovsko izenačen spev, liričen in 
mehak, ko je bilo potrebno tudi zdrav, 
močan in sonoren, v izvedbi čudovitih, 
bistrih glasov z glazuro liričnih tenorjev 
in žametnih globokih basov. Prvi del 
programa je zbor Ipavska zaključil z 
deli sodobnega Litvanskega skladatelja

Vytautasa Miškinisa in A. J. Alcaraza 
Pastora. Spet smo lahko prisluhnili 
izvrstnemu homogenemu tolmačenju, 
neslišnim vstopom in zaključkom, ki 
so dolgo odmevali v prostoru cerkve. To 
je bila čudovita napoved drugega dela 
večera, namenjena Requiemu Gabriela 
Faureja.

Pri izvedbi Requiema so se zboru 
pridružili sopranistka Metka Zgaga z 
angelsko-liričnim glasom, ter baritonist 
Marcos Bajuk, ki se nagiba k opernemu 
načinu petja. Poleg njiju sta sodelovala 
tudi odlična instrumentalista, 
harfistka Vlasta Hribar in organist 
Dimitrij Rejc. Tudi to izvedbo je 
krasilo izvrstno glasovno prelivanje, 
izenačena barva glasov ter globoka 
sporočilna ekspresija. V enaki meri 
kot vas razorožijo, vas pevci zbora 
navdušijo tudi z rafiniranostjo, skoraj 
eteričnostjo petja, z mirnostjo ter tudi 
pomirjenostjo s smrtjo, ki je prisotna v 
vsakem od stavkov Requiema. Doživeli

smo dramatične, globoko emotivne 
in zvokovno razkošne gradacije, ki 
so se stopnjevale od začetnega stavka 
Requiem do kulminacije v stavku 
Tibera me.

To perfekcionistično tolmačenje z 
veliko emocijami resnično ni nikogar v 
publiki pustilo ravnodušnega. Še dolgo 
po zadnjem akordu se je v cerkvi sv. 
Šime slišal navdušujoči aplavz.

(Slobodna Dalmacija, 8. april 2004; 
prevod: Igor Hodak)

Letošnja sezona pa se, s koncertom v 
Zadru, še ni zaključila za komorni zbor 
Ipavska. y polnem teku so priprave za 
naslednje Grand Prix tekmovanje v 
Toursu v Franciji, konec maja. Vsi člani 
zbora upajo, da bodo lahko dodali še eno 
lepo uvrstitev k že tako lepemu številu 
nagrad in priznanj. S programom, ki 
ga pripravljajo za tekmovanje, se bodo 
predstavili tudi na nekaj koncertih po 
Sloveniji.

Ana Ipavec



WfLATNIK kultura 11

Tretjič v »svoji« galeriji Veliki o velikih

Danilo Jejčič končno spet doma
V petek, 16. aprila so v Pilonovi galeriji odprli razstavo priznanega domačega umetnika. V ustanovi, ki jo 

je vodil dobrih dvajset let, se je Danilo Jejčič, akademski slikar in grafik, po razstavah v letih .1975 in 1998, 
predstavil tretjič. Tokrat s prerezom skozi opus, nastal v zadnjih nekaj letih. Z grafikami in fotografijami. 
Z deli, ki po besedah kustosinje razstave dr. Irene Mislej ponazarjajo dve umetniški, dve ustvarjalni duši 
avtorja.

njegova dela vse od osnutka pa do 
končne podobe. Za matematično 
natančnostjo, s katero je zasnovana 
oblikovna in barvna izčiščenost 
likov, se ponekod skriva s 
prefinjenim humorjem zastrta 
sporočilnost.

Številnim obiskovalcem - vabilu 
se je odzval tudi ajdovski župan 
Marjan Poljšak - je dr. Irene Mislej 
v svojem nagovoru predstavila 
avtorja in njegovo delo, sam 
razstavljalec pa se je zahvalil 
Pilonovi galeriji ter pokroviteljem 
razstave. Obiskovalcem dogodka 
so bili ponujeni tudi katalogi, ki 
so spremljali prejšnje Jejčičeve 
razstave. Za tisti slastni del, ki 
sledi uradnemu ter popelje v onega 
bolj družabnega, pa je z domačimi 
slaščicami poskrbela umetnikova 
žena.

Tisti, ki na odprtje niste utegnili 
ali oni, ki bi razstavo radi še enkrat 
podoživeli, ste do 7. maja, ko se 
ta zaključi, toplo vabljeni v naš 
hram kulture. Dovolite se povesti v 
geometrična, razumsko zastavljena 
in z liriko prežeta svetovja 
Jejčičevih likovnih podob.

Tanja Cigoj

Okrog 40 del, izbranih z nedavnih 
razstav v Benetkah, Lestansu in 
Pordenonu, popelje obiskovalca 
preko grafičnih ciklov Prevoji 
in Divertimento, v katerih Jejčič 
igraje, precizno in razumsko 
razgradi geometrične like in 
telesa, da bi jim z osredotočenostjo 
,na barvno pomenskost dal novo 
kvaliteto, pa vse do najnovejših 
grafik iz cikla Alfa in Omega, ki jim 
z vsebinsko angažiranostjo vtisne 
jasno sled in dotik civiliziranega - 
sodobnega človeka. V njih je avtor 
z doseženim kreativnim sožitjem 
obeh medijev, grafike in fotografije 
ter z geometrijskimi elementi, 
nastopajočimi kot neke vrste 
odrivala, na stežaj odprl vrata tretji 
dimenziji, tako da fotografija kot 
podlaga presega vlogo ploskovitega 
ozadja in postaja konkretno 
naznanilo prostora in dogajanja v 
njem.

Največji delež fotografske razstave 
predstavljajo dela iz cikla Zapuščina

civilizacije - barvite kompozicije 
posnetkov odvrženih reciklažnih 
predmetov, ki jih je avtor uporabil 
tudi kot podlage svojih sitotiskov. 
O avtorjevem drugačnem pogledu 
in doživljanju, o bolj intimni 
plati njegove umetniške narave in 
ustvarjalnosti, pričajo fotografije iz 
ciklov Hommage a Christo, Sledovi 
bivanja, Ob uri dolgih senc ter 
Sledovi. Vsebovan lirični element 
ter likovna izbrušenost upodobljenih 
izrezov in detajlov spreminja 
stvarnost v abstraktno pojmovnost, 
v svet, ki ga odlikuje taktilnost, kjer 
ne govori več barva in lik, temveč 
dojemanje in podajanje strukture 
in teksture oblik. Vsebinsko pa jih 
povezujejo opozorila na brezumje 
potrošniškega življenja, ki v hitrosti 
in brezobzirnosti vsakdana pušča za 
seboj sledi civilizacije.

Tako grafike kot fotografije 
zaznamuje za avtorja značilna, 
edinstvena in vedno prepoznavna 
črta perfekcije, ki spremlja

— je zgornjevipavski časnik
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Predavanje Tomaža 
Brejca v Palači Attems- 
Petzenstein
V nizu predavanj, ki so spremljala antologijo Antona Zorana Mušiča 

(začenši s predavanjem Vittoria Sgarbija, 12. februarja, na dan 
umetnikove 95-letnice, ki sta mu v marcu in aprilu sledila prispevka 
Marilene Pasquali ter Jeana Claira, ki je svojo monografijo Vsakdanje 
barbarstvo - Mušič v Dachau, prvič predstavil v Italiji), se je v četrtek, 
22. aprila, odvijalo četrto in zadnje izmed srečanj, ki so jih pripravili 
goriški Pokrajinski muzeji.

Tokrat se je z zanj značilnim 
entuziazmom in velikim znanjem 
predstavil dr. Tomaž Brejc, likovni 
kritik ter predavatelj umetnostne 
zgodovine in umetnostne teorije 
na ljubljanski Akademiji za likovno 
umetnost. Dve uri trajajoč govor z 
naslovom Zoran Mušič in slikarska 
tradicija je bil zanimiv in poučen 
tako za našo kot za italijansko 
publiko.

V predavanju z veliko začetnico, 
ki ga ne bi smeli zamuditi predvsem 
predstavniki stroke, pa tudi tisti, 
ki poznajo Mušiča le po pariških 
in pozneje nastalih delih, je prof. 
Brejc razgrnil in osvetlil Mušiča 
in njegovo delo, v katerem je 
prepoznaval tradicijo, ki se ji je avtor 
zavestno ali nezavedno približeval 
skozi svojo ustvarjalnost. Dotaknil 
se je Mušičevih začetkov (Mušič 
pred Mušičem) med šolanjem na 
zagrebški akademiji v tridesetih 
letih, kjer ga je zaznamoval barvni 
realizem, na katerega je prisegala 
akademija in takratni Mušičev 
profesor Ljubo Babič, pa njegovih 
prvih potovanj v Španijo, kjer se 
je med študijem temnega veka 
španskega zlatega stoletja srečal 
predvsem s socialnim svetom 
poznega Goye in Velazqueza. Nato 
so sledili dalmatinski motivi in 
medvojno freskantsvo ter grozljiva

izkušnja Dachaua. Povojno obdobje 
in z njim Benetke je za Mušiča čas 
tipajočih motivov, 1951 pa se zanj 
prične Pariz in pariška kariera. 
Dela, nastala v tem obdobju 
zaznamuje likovno sistematiziranje, 
stiliziranje motivov, Mušič postane 
»slikar dalmatinskih znakov«, saj 
izgubi stik s konkretno pokrajino. 
Pilon mu je ob razstavi v Galerie de 
France 1. 1954 položil na dušo, naj 
se v svojem približevanju abstrakciji 
pazi, »da ne pride v zagato«, saj je 
zanj to, kar »je bil Murn v slovenski 
poeziji: izredno čustven lirik«...

Leta 1970 nastane cikel Nismo 
poslednji in z njim se začenja 
starostni stil Mušiča, zadnja 
umetnikova tradicija, ko se, tako kot 
Goya ali Gabrijel Stupica, začenja 
zapirati v svojo introspekcijo, v svoj 
svet, odkoder v miru svojega ateljeja 
deluje izključno znotraj lastnih 
izkušenj, ko v absolutni pozornosti 
vase slika le še sebe, kot je to počel 
Rembrandt, ki gaje Mušič v mladih 
letih občudoval. Mušiču tradicija 
namreč pomeni preteklost, ki jo 
skuša narediti aktualno, saj zanj 
preteklost ni mimo...

Antološko razstavo Antona 
Zorana Mušiča si lahko ogledate še 
do 30. maja.

Tanja Cigoj

VETRISCE
Včasih se mi zazdi, da smo v 

nekem čudnem svetu, kjer se 
pravljice dogajajo odraslim in so 
pravljični junaki strici s kravatami 
in z vsemogočno družbeno veljavo. 
Zdi se, da doživljamo temeljito 
družbeno metamorfozo.

Ironija usode, ali kako naj 
poimenujem dejstvo, da bodo odslej 
italijanski piloti varovali naše nebo,

našo zračno svobodo, kjer letajo ptice 
in pojejo v mednarodnem jeziku. 
Nekakšna zgodovinska zamera 
je prav gotovo še prisotna v naših 
genih, kajneda. Ampak očitno smo 
postali apatični in nezaiteresirani 
za politične odločitve, ki so nam 
bile legalno vsiljene, nam ponujene 
v krajšo referendumsko presojo, 
in... in zmagala je kolektivni strah 
pred odprtim prostorom, pred

nenehno ogroženostjo, pred izgubo 
gospodarja! Že legendarni«Pankrti«, 
so v osemdesetih peli: vsakdo rabi 
gospodarja, vsakdo mora imeti 
gospodarja, gospodar...! Zdi 
se, da Slovenci znamo kreirati 
svoje majhne zdrahe, da smo 
mojstri nevoščljivosti in pritlehne 
zahrbtnosti, ki se potem kultivira 
skoz politično kreacijo družbenega 
dogajanja. Komajda smo si opomogli 
od nekega režimskega sobivanja, pa 
že skačemo v neke nove spone. Saj 
vem, v svojih zapisih sem se že 
nekajkrat obregnil ob integracijske 
poskuse, ki so zdaj postali fakti. 
Dejstvo je, da je ozaveščenost 
preprostih ljudi zreducirana na 
splošno informativnost, le ta pa je 
samo še reklamni stroj za politiko, 
ki si gradi sebi lastno bodočnost. 
Menim, da je politični etos zdaj na 
zelo nizki ravni, in daje naša politika 
zmedena spričo velikih bruseljskih 
možnosti. Ob tako pompozni 
mednarodni politiki, pa se pozablja 
na lokalne entite. Problemi, ki bi 
jih morala država, kot nekakšno 
trdno vezivo nacionalne združbe, 
reševati, so začasno utopljeni 
v integritativnih postopkih. 
Nedvomno bo še nekaj časa tako, 
dokler se ne bomo privadili novim 
političnim porazdelitvam oblasti. 
Referendumsko bojevanje se je 
pač nekoliko poleglo, zato zdaj 
lahko pričakujemo nov napad na 
institucije oblasti, na medije in na 
uboge volivce, ki so seveda krivi, 
ker so si izvolili takšne politike, da

je treba njihovo zaupanje potrjevati 
z referendumom. Pri vsem tem, 
pa se je izkristaliziralo dejstvo, 
da si nekateri politični mojstri 
prizadevajo doseči samodržnost 
in popolno oblast. Porazdelitev 
političnih moči je vse manj. Dva 
tabora sta se nasnovala in se tepeta 
za nasmeške bodočih volivcev. 
Taka bipolarnost še zdaleč ne 
odraža pravega demokratičnega 
sistema, ki bi zadovoljil hotenja 
večine. In tukaj se pojavi 
zapleteno vprašanje o smiselnosti 
referendumskega odločanja o 
usodi večine. Hipotetično bi lahko 
trdili, da je referendum politično 
upravni instrument, ki korektno 
odraža ljudsko voljo. Bistveno, pri 
vsakem referendumu pa je, kako 
se na referendum pripravi volino 
telo, torej, na kakšen način so ljudje 
pravilno in korektno informirani. 
In tu je spolzek manevrski prostor, 
ki ponuja političnim strategom, da 
vsilijo svojo vizijo peščici, ki pride 
na referendum in odloča, pa čeprav 
je velika večina povsem apatična 
in referendum prezre. Seveda, vsak 
ima pravico, da se izreče za ali 
proti, vendar je odločitev nekako 
že vnaprej strateško zrežirana, saj 
referendumski ponudniki dobro 
vedo, da je informativni stroj pač 
opravil svoje in je preparacija 
volilnega telesa nujno zlo v 
demokratičnem načinu odločanja. 
Ljudje preprosto niso kos tolikšni 
politizaciji družbenih problemov, 
pa se zato raje umaknejo v svoj

svet, v vsakdanje dejavnosti; je 
pač tako, da se iger in kruha ne da 
politično opredeliti. Resnicoljubna 
politika je nekaj takega kot lesen 
štedilnik. Vsaka resnica je resnica 
le za tistega, ki vanjo verjame 
in jo je pripravljen braniti. Zrela 
demokracija pa bi morala upoštevati 
osnovno mero objektivne družbene 
resnice. Pravna formulacija resnice 
je seveda le dogovorna resnica, ki 
je zapovedana z nekimi zakonskimi 
akti in je slejkoprej le odraz neke 
pravne zgodovinske etike, ki 
temelji na pravnocivilizacijskih 
pridobitvah. Večen konflikt med 
pravom in politiko je pač nuja, ker se 
politične ideologije menjajo hitreje 
kot pa splošen pravni red. Vsaka 
družbena ureditev nekako sloni na 
nekem dogovoru med politiko in 
pravno normativnostjo. Pri nas pa 
se dogaja, da se pravu očita politično 
angažiranost, kar je sicer do neke 
mere objektivna nuja. In potem se 
znajdemo v prostoru, kjer je resnica 
nekakšna nogometna žoga in si jo 
podajajo različni politični liderji, ki 
hočejo izsiliti svojo resnico. Ampak 
to ne gre, v igri mora biti samo ena 
žoga. Nesmiselne poteze politikov 
seveda plačamo davkoplačevalci, ki 
smo ekskluzivni sponzorji političnih 
iger. In pri tem lahko čisto navijaško 
uživamo in navijamo za svoje 
politične barve, za svoje simbole, za 
svoje zastave. Ubogo volino telo, kaj 
vse bo moralo še prestati.

Ko sem gledal interpelacije za oba, 
še vedno ustoličena ministra, se mi

je zdelo, da živim v nekem svetu, 
kjer je pravno dokazljiva resnica 
nekaj takega kot oblaček v ribniku, 
kot megla v dolini, kot zvezda, ki je 
še nismo videli. Koliko argumentov 
in koliko protiargumentov. V 
parlamentu so si povedali vse, kar 
se govori na ulici, pa se ni zgodilo 
nič. Prešinila me je misel, da se 
je pologoma ustvarila nova kasta 
nedotakljivih, ki lahko odreja, kaj 
je resnica. Seveda, vsak očitek, še ni 
uradna tožba, še ni predmet uradne 
sodne preiskave, vendar, kjer je dim, 
je tudi ogenj. Vse farsične besedne 
dvoboje bi morali večkrat uprizoriti 
v vaških gledališčih, da bi ljudje 
uvideli, kakšni velmožje sedijo v 
parlamentu in kaj se gredo. To, da 
so na televiziji, to je premalo. Ljudje 
pač hitro zazehajo ob govorancah in 
preklopijo na druge programe. Zdaj 
gre pač za to, kdo bo bolj elegantno 
pokleknil pred novim gospodarjem, 
kdo bo bolj lakajski, kdo bo bolj 
priliznjen. Ljudstvo, kaj bi z njim. 
Dajte mu kruha in iger, dajte mu 
svobodo, dajte mu vina in trave, 
dajte mu vizijo, ki jo ne razume, 
osedlajte ga s frazami in pravni bič 
naj bo vaš gonič.

Veste kaj, naj bo maj čas za 
sanje, za poljube, za metulje, za 
radost bivanja, za rožo v gumbnici, 
za ponos, ki je v nas, za nova 
sobivanja... Marsikaj lahko 
spremenimo, ne da bi imeli zato 
referendum, kajne!

Bojan Bizjak - Zakawsky
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Sedmi korak- podpis eko listine
V četrtek, 22. aprila 2004, na svetovni dan zemlje, ob 17. uri je v Kulturnem domu Janka Premrla - Vojka 

v Podnanosu iz grl OPZ OŠ Podnanos pod vodstvom zborovodkinje Zvonke Starc, zažgolela Eko himna Oš 
Podnanos, ki je uvedla v slavnostni dogodek ob podpisu Eko listine.

Uvodoma je koordinatorka ekošole 
Podnanos, Alenka Skupek pozdravila 
krajane, kolege iz učiteljskih vrst, 
podžupana občine Vipava in zunanjega 
sodelavca Marjana Furlana, vseh 
sedem članov ekoprogramskega sveta, 
koordinatorko matične ekošole Vipava, 
Barbaro Kodelja-Pavlin, ravnateljico 
OS Vipava, Ljudmilo Kovač, člane 
društev iz Podnanosa, ki so tako ali 
drugače povezani z okoljevarstveno 
problematiko, nacionalno
koordinatorko ekošol Slovenije, Nado 
Pavšer (ženo pokojnega športnega 
komentatorja, Francija Pavšerja), 
direktorja okoljevarstvenega inštituta 
iz Washingtona v ZDA, ki je 22. april 
leta 1970,22. april razglasil za svetovni 
dan zemlje, Eriča Rubina, ki je preko 
interneta izvedel, da je tudi Slovenija 
ena izmed 180 držav, ki obeležuje ta 
dan, zato se je povezal s slovensko 
koordinacijo in prišel v Slovenijo. V 
nadaljevanju je predstavila pot katero 
so v želji, da bi tudi na Oš Podnanos 
ponosno zavihrala Eko zastava, morali 
prehoditi. Začelo seje 4. decembra leta 
2003 z ustanovitvijo ekoprogramskega 
sveta šole, ki usmerja projekt in določa 
cilje delovanja inzdružujepredstavnike 
prizadevnih in delovnih društev v vasi: 
gasilsko, planinsko, turistično, ribiško 
družino in predsednike vseh treh KS. 
S tem so storili prvi korak, do podpisa

eko listine jih je ostalo še šest; pregled 
okolja in proučevanja vpliva šolskega 
okolja na delovanje kraja, načrtovanje 
dolgoročnih in kratkoročnih cilje, 
sproti in posebno ob koncu šolskega 
leta vrednotiti, evalvirati in stalno 
spremljati doseganje ciljev, pripraviti 
tematske sklope za delo v šoli in izven 
nje: odpadki, voda, energija, promet in 
druge za kraj aktualne okoljske teme, 
informirati in ozaveščati javnost s 
sredstvi javnega obveščanja, za kar 

• se posebej zahvaljujejo radiu Nova in 
časopisu Latnik.

Sedmi korak so naredili na dan 
podpisa Eko listine: »Trudili se bomo 
za prijazen odnos do ljudi, rastlin ter 
živali ter za odgovoren odnos do vsega 
naravnega okolja, s katerim se vsi 
partnerji obvežejo za sodelovanje pri 
oblikovanju in graditvi Ekošole, kot 
načina življenja«.

Šola, ki izpelje vseh sedem korakov 
in doseže opažene rezultate v 
izboljšanju okolja v svojem kraju, dobi 
Eko zastavo, ki je šoli vidno državno 
in mednarodno priznanje za okoljsko 
delovanje. Oš Podnanos jo bo prejela 
5. junija na zaključni prireditvi v 
Mariboru, na kateri bodo z Eko grbi 
slovenskih šol oblekli tamkajšni grad.

Prizadevnost OŠ Podnanos na poti 
do pridobitve Eko zastave je pohvalila 
tudi ravnateljica matične šole

Vipava, Ljudmila Kovač, nacionalna 
koordimatorka Ekošol Slovenije, 
Nada Pavšer je bila vidno prijetno 
presenečena nad delom in izpeljavo 
tako obširnega projekta v tako 
kratkem času, namreč, kot je povedala, 
marsikatera OŠ v Ljubljani potrebuje 
za izpeljavo projekta, Ekošola - način 
življenja, tudi do pet let. Tudi gost iz 
ZDA Erič Rubin je bil fasciniran nad 
programom, kije spremljal podpis Eko 
listin in nad okoljem v katerem živimo 
in je dejal, da se bo ob prvi priložnosti 
vrnil in se zadržal malce dlje.

Za spemljajoči kulturni program so 
poleg OPZ OŠ Podnanos poskrbeli 
učenci 1. razreda devetletke z Glasbeno 
pravljico o žabici, L in 2.razred 
osemletke z Ekološko glasbeno 
pravljico in 3. razred z igranim 
besedilom v verzih na temo Ekologija. 
Učenci 3. razreda in učenki 4. razreda 
so pod vodstvom mentorice Božene 
Bolčina, ki je s terenskim delom zelo 
pripomogla pri izpeljavi projekta, 
izdali bilten v katerem učenci skozi 
verze podajajo svoj eko pogled. Po 
programu smo si ogledali še razstavo 
o celoletnem delu OŠ Podnanos na 
področju ekologije.

Le notranje bogat, kulturen in 
plemenito samozavesten človek 
spoštuje življenje vsake živega bitja. 
In takega človeka pomaga graditi Eko 
šola!

Ksimeroni

DROGERIJA TERČELJ
SE OB 10. - 

LETNICI VSEM 
SVOJIM STRANKAM 

ZAHVALJUJE ZA 
ZVESTOBO.

PRIPRAVILI SO VAM 
POSEBNE POPUSTE ZA 
PROGRAM SPEKTRA IN 
NOVE KOZMETIKE ZA 

MLADE REWLON

Kulturni dan v Dobravljah

Srečko Kosovel in Kras
Na OSNOVNI ŠOLI DOBRAVLJE so učenci osmih razredov izvedli kulturni dan na temo Srečko Kosovel 

in Kras.Tri oddelke so učiteljice razvrstile tako, da so vsi sodelovali pri izbranih dejavnostih: pisali so 
konstruktivistične pesmi, iz časopisov so izrezovali črke in jih lepili na papir, da je poezija dobila tudi 
zunanjo podobo v duhu konstruktivizma, v okviru knjižnično informacijskega znanja so v šolski knjižnici 
reševali slovenski knjižni kviz, po katerem smo tudi povzeli idejo za kulturni dan pri likovni vzgoji so 
osmošolci ustvarjali na temo KRAS. Kraška pokrajina in njene značilnosti so likovno zaživele. Geografske 
značilnosti kraške pokrajine, njeno geološko sestavo, podnebje in vegetacijo so učenci prenesli na plakate, s 
katerimi so predstavili Kras kot geografsko posebnost, v okviru pouka geografije.

nastali pri geografiji, likovne 
izdelke, konstruktivistično poezijo, 
slovenski knjižni kviz. Recitirali so 
pesmi Srečka Kosovela, spoznavali 
njegovo življenje, poslušali pesmi 
v prevedenih jezikih, brali pesmi, 
ki so nastale to dopoldne. Iz 
kamenčkov so sestavili mozaik 
skupnega kulturnega dne.

Vse dejavnosti so bile načrtovane, 
zaključek pa je bil plod sprotnega 
dela in ustvarjanja, zato je imel še 
poseben čar.

Povezava, sodelovanje
različnih področij je prihodnost 
izobraževanja. Sodelovali smo 
učitelji in učenci.

Kosovela in Kras smo doživeli iz 
različnih zornih kotov.

Kosovel in Kras sta tudi pri nas 
dobila novo podobo in osvežujoče 
zavela v pomlad.

Irma Krečič Slejko

Dejavnosti so potekale ves oblikovali v pravo kulturno
dopoldan. Učenci so ustvarjali na prireditev. V avli šole so pripravili
različnih področjih. razstavo del Srečka Kosovela.

Sledil je zaključek, ki so ga Predstavili so plakate, ki so

Pomladni dan na 
OŠ v Ajdovščini

Pomladni dan je mednarodni projekt, v katerega je vključenih 179 
slovenskih in približno 5630 tujih šol. Ker bo vključitev Slovenije v EU 
pomenila spremembo tudi za današnje sedmo in osmošolce, smo se 
odločili projektu pridružiti tudi na ajdovski osnovni šoli, ki so jo prav 
za to priložnost pomladno okrasili učenci razredne stopnje.

Vsi učenci sedmih in osmih razredov 
so v marcu izdelali 28 plakatov. Na 
vsakem od njih so predstavili države, 
ki so že članice EU, tiste, ki bodo to 
postale s 1. majem in tudi tiste, ki še 
ostajajo kandidatke za vstop v EU. 
Zapisali so nekaj stavkov v tujem jeziku, 
se pozanimali o kulinariki, naravnih 
in kulturnih znamenitostih, znanih 
osebnostih... Plakate so predstavili 
na razstavi. Najlepši plakat pa je bil 
nagrajen.

6. aprila so sodelovali na šolskem 
nagradnem kvizu o poznavanju 
Evropske unije. Zmagovalca sta 
svojemu oddelku priborila darilni bon 
za potovanje - končni izlet. Prvo, drugo 
in tretje nagrajeni učenci se bodo 13. 
maja udeležili srečanja z dr. Lojzetom 
Peterletom. Pet učencev osmih razredov 
pa se je že 2. aprila udeležilo srečanja 
mladih v Državnem zboru Republike 
Slovenije.

14. aprila smo organizirali pogovor 
naših učencev z ljudmi, ki se poklicno 
ukvarjajo z vključevanjem Slovenije 
v EU, povabili pa smo tudi naše 
someščane, ki so se šolali oziroma delajo 
v državah EU. Pogovor je vodila naša 
ravnateljica,. Ivana Slamič. Pridružili 
pa so se nam: Ivo Bocsarol, podjetnik 
leta 2003 in izdelovalec ultra lahkih 
letal, občinski svetnik v Ajdovščini, Ivan 
Mamič, poslanec v DZ, Tino Mamič, 
uslužbenec EU v Luksemburgu, Martina

Batič, diplomantka zborovodske šole v 
Munchnu, Furlan Martin, dr. strojništva, 
ki je študiral tudi v Veliki Britaniji, 
Jožef Clekovič, direktor razvojne 
agencije ROD iz Ajdovščine, Robert 
Krmelj, predstavnik Ministrstva za 
zunanje zadeve, sektor za mednarodne 
integracije, Miha Brejc, podpredsednik 
DZ RS.

Odgovarjali so na številna vprašanja 
učencev ter povedali marsikaj novega o 
EU. Vsi so poudarili pomen znanja, skrbi 
za slovenščino in slovensko identiteto 
nasploh. Temeljna ugotovitev je bila, 
da nam sam vstop v EU ponuja veliko 
novih poti, od nas pa bo odvisno, kako 
jih bomo znali izkoristiti.

V maju 2004 bo ob dnevu šole izšlo 
šolsko glasilo, v katerem bo predstavljen 
potek projekta Pomladni dan na naši 
šoli.

Nagrade za naj lepši plakat ter za 
učence, ki so se najbolje odrezali na 
kvizu, so prispevali:

Turistična agencija Marco Polo, Zveza 
prijateljev mladine Ajdovščina, Banka 
Koper d.d., Knjigarna in papirnica 
Grafika Soča, čistilnica Kodelja 
- Sladoledni vrt, Hotel Pigal, Picerija 
Fontana, Picerija Sončna ura, Foto video 
GO in Glasbena trgovina Hill.

Projekt je bolj podrobno predstavljen 
na spletni strani: www.arnes.si/
~osngdl2s

Kristina Valič in Darja Gorup

Spring Day in Europe 2004
Osnovna šola Dobravlje letos že drugo leto sodeluje v evropskem 

projektu Spring day. V okviru tega projekta so v tem šolskem letu 
izvedli naslednje aktivnosti: učenci osmih razredov so pri pouku 
etike spoznavali zgodovino, ureditev in simbole Evropske unije, bivša 
učenka Lea Slokar, diplomirana politologinja, je pripravila zanimivo 
predavanje o evropskem parlamentu v Bruslju, kjer je opravljala 
pripravništvo. Na osnovi osebnih izkušenj je orisala delovni utrip tega 
vodilnega telesa Evropske unije in vlogo posameznih držav članic. 
Učenci osmih razredov so obiskali London. Med tridnevnim obiskom 
so spoznali upravno središče in pomembne zgodovinske objekte ter 
začutili življenjski utrip tega evropskega mesta. Med pripravami na Eko 
kviz, v okviru projekta EKO ŠOLA, so učenci spoznavali velika urbana 
področja Evrope in se seznanili s problemi onesnaževanja okolja.

Pripravili so tudi večjezični časopis novinarji predstavili večjezični 
s prispevki v petih različnih jezikih časopis. V šolski avli so na posebnih
in sicer: v slovenščini, angleščini, panojih oživele države, ki bodo 1.

maja postale članice velike evropske 
družine. Dobraveljsko šolo je zapustilo 
veliko število pisanih balonov, ki so v 
svet ponesli prijateljske pozdrave in 
želje po miru. Otroški parlament je 
zasedal in predelal ter osmislil temo 
Pustite brzskrbna otroška nam leta. 
Več kot prepričljivo sporočilo novemu 
ciklu življenja, ki ga prinaša pomlad.

Preživeli smo prijeten dan, ki ga je 
bogatila zavest, da v istem trenutku 
milijoni mladih v Evropi razmišljajo 
o veliki bodoči družini narodov in 
si želijo mirnega sožitja v združeni 
Evropi in na celem svetu. Vera Volk

nemščini, italijanščini in albanščini. 
S tem so želeli pokazati, kako 
pomembno je znanje različnih jezikov 
za sporazumevanje med ljudmi v 
združeni Evropi.

V okviru projekta EPALS si učenci 
dobraveljske šole dopisujejo z vrstniki 
iz drugih držav, spoznavajo njihov 
jezik in kulturo in jim predstavljajo 
svojo domovino.

Posebne aktivnosti so obeležile prvi 
dan pomladi. Zazvonil je zvonec miru, 
ki mu je sledila minuta molka za mir na 
svetu ter v spomin na žrtve terorističnih 
akcij. Preko šolskega radia so mladi
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P.P.P.
najlepših mesecev, mesec maj, mesec ljubezni in mladosti. V vrsticah, ki so pred 
nami pa bomo ponovno pogledali v zapiske, pa naj si bodo črni ali pisani, naših 
vrlih ajdovskih policistov, ki so nam na voljo 365 dni v letu in 24 ur na dan.

V obdobju med 24. marcem in 21. 
aprilom so policisti PP Ajdovščina, 
obravnavali 17 tatvin: denarnic, GSM 
aparatov, reflektorskih luči, zaves, kolesa, 
kolesa z motorjem, inox pločevine, sadik 
trt merlota, motornega agregata, registrskih 
tablic. Štiri vlome: v trgovino Agro Romana 
v Selu, iz katere je storilec odšel praznih 
rok, je pa povzročil materialno škodo, v 
delavnico podjetja Per d.o.o. v Vipavi, 
kjer je bil odvzet varilni aparat in izdelane 
žage različnih premerov, v gostinski lokal 
v Podnanosu, kjer so se storilci založili s 
cigareti in manjšo vsoto denarja, lastnik 
je oškodovan za okoli 86.000 sit in v 
market Mercator v Podnanosu, kjer je 
bilo odvzetih 320 zavojčkov cigaret v 
vrednosti 145.630 sit. Na turistični kmetiji 
na Slapu so obravnavali kaznivo dejanje 
goljufije, kajti delavci, ki so tam prebivali 
so ob odhodu pozabili poravnati račun v

višini 93.800 sit. Desetkrat so obravnavali 
poškodovanju tuje stvari: avtomobilske 
antene, laka na osebnem vozilu, fasade 
na OŠ Vrtovin, inventarja, vodovodne 
napeljave in hidranta na letnem bazenu 
ŠRC Police v Ajdovščini... Opravili so 
ogled mesta nedovoljenega lova divjadi 
v kraju Dukne, kjer je neznani storilec 
nastavil jekleno zanko v katero se je ujel 
srnin mladič in poginil.

Obravnavali so 9 prometnih nesreč, ki 
so se končale z zvito pločevino, v treh so 
udeleženci zadobili lažje telesne poškodbe, 
enkrat je bil udeležen pešec, kije zadobil 
lažje telesne poškodbe, z mesta ene je 
storilec pobegnil in bil kasneje izsleden, 8 
krat so obravnavali poškodovanje vozil na 
parkirišču, 2 krat je povzročitelj pobegnil 
in bil izsleden ter poškodovanje osebnega 
avtomobila zaradi padajočega kamenja na 
vozišče. Ksimeroni

OGLEJTE Sl NAŠO PONUDBO NA

de/icwi http:Iwww.metaldesip.si
fcHaHBHHB Mm ALI NAS POKLIČITE IN

METAL DESIGN D. O. O. AJDOVŠČINA

Kovinske vrtne garniture, 
mizice, postelje, svečniki 
in še, in še ..

POSLALI VAM BOMO PROSPEKTE IN CENIKE

05 364 36 62

1 ... z drugimi besedami 
^ eleganca, trajnost, trdnosl 

in prilagodljivost

BREZPLAČNIMA
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Čistilna akcija 2004 v Ajdovščini
Mladinski svet Ajdovščina je3. aprila 2004 organiziral obširno prostovoljno akcijo čiščenja mesta. 

Združene moči tabornikov, skavtov, wadovcew, kašovcev, članov planinskega društva in cmdejevcev so se 
izkazale kot učinkovite, kar so dokazali kar veliki kupi nabranih odpadkov.

Otroci do 10 let so v igrivem 
vzdušju očistili okolico šol, vrtca 
ter parkov v Ajdovščini, malo večji 
pa smo se že drugo leto zapored 
spopadli s smetmi ob ajdovski 
obvoznici.

Akcija je bila zopet uspešna, 
saj smo kontejner prenapolnili 
s smetmi, ki so se nabrale čez 
zimo. Po končani akciji smo se 
okrepčeli z joto in klobasami, ki 
so nam jih pripravili taborniki in 
mlajšim sodelujočim pripravili 
zabavni program. Zahvaljujemo se 
KSD Ajdovščina za vso pomoč in 
podporo, vsem sodelujočim pa za 
marljivost in dobro voljo.

Beti Bernik

Mladina se je zopet izkazala

Čistilili so tudi v Dobravljah
22. april je svetovni dan Zemlje. Zavedanje, da bomo lahko preživeli le v sožitju s čisto in zdravo naravo 

postaja vse globlje, skrb za čisto okolje pa vse bolj nujna.

Krajevna skupnost Dobravlje je vaško čistilno akcijo, ki je bila kljub 
v soboto, 17. aprila organizirala slabemu vremenu zelo uspešna.

Pohvalno je, da so bili v akciji 
najbolj prizadevni starejši mladinci, 
ki so se izkazali tako s pobiranjem 
drobnih smeti kot tudi z nabiranjem 
kosovnih odpadkov, s katerimi so 
zvrhano napolnili štiri kontejnerje. 
Čistili so strugo potoka.

Skrivška, pa tudi marsikatero 
dvorišče se je znebilo nepotrebne 
navlake. Akcija je pritegnila tudi 
vse tiste vaščane, ki jim ni vseeno, 
kakšna je naša vas. V domu KS je 
aktivne udeležence akcije čakal 
topel golaž, da so nadomestili 
izgubljene kalorije. Kaj spada h 
dobremu golažu pa tako ali tako 
vemo.

Akcija je pokazala, da se z dobro 
voljo in skupnimi močmi lahko 
napravi marsikaj.

Vera Volk

Razglednica

Oda stvarnosti
Nekje v Evropi je pred kratkim 

izšla zgoščenka s prvo rap priredbo 
evropske himne. Beethovnovo Odo 
radosti so rapperji prav spoštljivo, 
v trenutni rap maniri, le začinili 
s svojimi ritmi in pri tem ohranili 
razkošno blagozvočje neponovljive 
mojstrovine. Vsestranski in (skoraj) 
vsem razumljivi glasbi so glavno 
vlogo namenili tudi novogoriški 
organizatorji bogatega programa 
prireditev ob vstopu Slovenije v 
Evropsko unijo. Ob bolj ali manj 
znanih solistih in zasedbah z obeh 
strani meje je elitni termin pripadel 
Goranu Bregoviču, legendarnemu 
ingoslovanskemu rockerju, ki je 
Č_zgodnii sedemdesetih s skupino

Bjelo dugme obnorel mladino med 
Triglavom in Vardarjem. Bregovič 
in Beethoven. Bolečina in radost. 
Fortissimo in pianissimo. Moč in 
nežnost neponovljivih harmonij. K 
velikim dogodkom sodijo veliki. 
K velikim dogodkom sodi veliko 
simbolike. Je Bregovič tu, da nam 
pomaga reči adijo preteklosti? Smo 
že prerasli strahove in obvladali 
nestrpnost ali pa se take le delamo 
pred obličjem novih sodržavljanov? 
Naključij ni. Tudi Magnifico pred 
novogoriško občinsko stavbo 
prinaša sporočilo. Bil je prvi, ki 
je javno razložil, kdo je čefur. Ta 
simpatično drobni in neozdravljivo 
zafrkantski večni otrok je 
Slovencem že velikokrat pomagal k 
soočenju s kakšno prav trdovratno 
nacionalno travmo. V Novo Gorico 
pa niso bili povabljeni le glasbeniki 
z vseh vetrov. Gledališke predstave, 
razstave in srečanja vseh vrst 
si skoraj brez odmora deset dni 
dobesedno podajajo roke. Program 
prazničnih prireditev je kljub 
navidezni nepreglednosti in drzni 
pestrosti jasen v svojem sporočilu: 
multikulturnost je bogastvo. Vsaj 
teh nekaj dni mesto živi kot prava 
kulturna prestolnica. Slovenska, 
evropska, naša. Moj poklon 
ustvarjalcem programa.
Našo generacijo so učili, da je 

kultura le nadgradnja baze. Najprej 
je treba kaj ustvariti, da lahko 
potem trošimo za manj pomembne 
reči. Eh, ja. Ne bom izgubljala besed 
in se ponavljala. Ustvarjalnost še

vedno razumemo vsak po svoje. 
Morebiti nas ( ne vseh!) je zato 
malce strah, kaj bo Evropska unija 
v resnici prinesla. Kakorkoli zadevo 
obrnemo, vsaka sprememba je 
vedno le nova priložnost. Jo bomo 
znali izkoristiti? Za profesorja, 
ki je že do sedaj predaval na več 
evropskih univerzah, se ne bo nič 
spremenilo. Morda se bodo končno 
le pocenile letalske vozovnice in 
bo nekaj prihranil. Za podjetje, ki 
je že do sedaj izvozilo skoraj vse 
svoje proizvode, bodo spremembe 
večinoma le administrativne 
narave. Za množico odpuščenih 
špediterjev se začenja izredno 
težko obdobje. Zgodb je veliko. 
Strašijo nas z vsem mogočim in 
nas spet premalo vzpodbujajo. 
Evropa dveh hitrosti? Bomo nekje 
na repu? Lepo vas prosim! Vsi bi 
morali manj poslušati poročila in 
več razmišljati o sebi, svoji lastni 
prihodnosti. To, kar smo imeli 
doslej in vse, kar bomo imeli 
odslej, je le okvir. Od nas samih 
je vedno bilo in bo odvisno, ali 
se z okvirjem zadovoljimo, ali 
pa ga želimo preskočiti. Z voljo, 
znanjem in delom je mogoče doseči 
vse. Sodobna družba se razvija v 
družbo ustvarjalnih posameznikov. 
Različno hitri smo le posamezniki. 
Kdo bo hitreje skočil? Kdo mu bo 
sledil? Le počepniti ne smemo. 
Koga naj se boji dolina odličnega 
vina in najbolj prijaznih osmič? Je 
to že kdo povedal tistim Angležem, 
ki so pokupili že skoraj vse poceni

Velo d.d., Ljubljana
posl. AVTOHIŠA
Strancarieva 3 (Šturje), Ajdovščina 
tel. 05 36 63 177

Arabci. Saj ne da bi bila nestrpna, 
prav prijetno mi pa nikoli ni bilo 
Od Ajdovščine do Amsterdama 
nobene meje več. Nobenih ovir 
za poslovno sodelovanje, nobenih 
čudnih pogledov v tretjerazredni 
potni list. Celo darilce za rojstni 
dan bom odslej lahko poslala kar 
po pošti, saj cariniki v osebne 
pakete ne bodo več vtikali nosu. 
Veselim se drobnih prijaznih 
sprememb. Moji holandski prijatelji 
se veselijo še bolj kot jaz. Kdaj 
prideš? Cimprej. Imeli bodo veliko 
vprašanj. Se veliko bo treba, da 
bomo enaki. Ne predpisov in 
strogih določil. Spremeniti bomo 
morali navade. Tiste, s katerimi se 
sami odrivamo na rob. Govorili, 
prepevali in pričkali se' bomo še 
vedno po slovensko, hvala bogu. Na 
smetnjake, stranišča, vozne rede in 
druge osnovne označevalne table 
pa bi lahko čimprej napisali tudi kaj 
po angleško, da se bodo tujci lažje 
znašli. Saj bodo dobrodošli, kajne?

Lučka Peljhan

NOVO*NOVO*NOVO

V MAJU ŠE POSEBNO UGODNE CENE KOLES !
□ za polnovzmeteno gorsko kolo 

boste odšteli samo 29.900,00 SIT
□ in za žensko mestno kolo

29.900,00 sit

VB
SE PRIPOROČAMO!



14 koledar prireditev ajdovščina LATNIK

KOLEDAR PRIREDITEV 
AJDOVŠČINA:
RAZSTAVE 

PILONOVA GALERIJA:
Do 7. maia - DANILO JEJČIČ, GRAFIKE 
IN FOTOGRAFIJE.
Petek. 21. maia ob 19.00 - odprtje slikarske 
razstave VALENTINA OMANA.
V zgornjih nadstropjih je na ogled stalna 
zbirka Pilonovih likovnih del in fotografij. 
Ogledi: od torka do petka med 10.00 in 17.00 
uro, sobota in nedelja od 15.00 do 18.00, ob 
ponedeljkih in praznikih galerija počiva. 
INFO: 05/368-91-77
MUZEJSKA STAVBA V AJDOVŠČINI
Na ogled ponuja dvoje stalnih zbirk:
ZBIRKA FOSILOV Staneta Bačarja v 
spodnjih prostorih muzejske stavbe. 
ARHEOLOŠKA ZBIRKA, s poudarkom na 
rimskodobni Ajdovščini pa je razstavljena 
v zgornjih prostorih muzejske stavbe. 
Avtorica zbirke je Beatriče Žbona Trkman, 
arheologinja Goriškega muzeja.
Ogledi: vsako soboto in nedeljo od 13.00 do
18.00 ure, organizirane skupine pa si razstavo 
lahko ogledajo tudi izven omenjenega 
termina, po predhodni najavi na TIC 
Ajdovščina, 05/36-63-900,051-304-607.
TIC AJDOVŠČINA
Četrtek. 6. maia ob 20.00 - 3.
LITERARNI VEČER, ki spada v sklop 
KULTURNE PREVETRITVE. Vabljeni 
na večer ljubezenske poezije METULJ IZ 
TATOOJA.. .avtorice Mihaele Tihelj 
TIC Ajdovščina je odprt od ponedeljka do 
petka med 10.00 in 14.00 uro ter ob sobotah 
med 10.00 in 12.00 uro. Pri nas lahko dobite 
vse mogoče informacije, pripravimo vam 
program izleta po Vipavski dolini, nudimo 
lokalno turistično vodenje.
INFO: 05/366-39-00,051-304-607,
tic.ajdovscina@siol.net
LIČNA HIŠA Ajdovščina
Petek. 7. maia ob 20.00 - odprtje razstave
unikatnega nakita oblikovalke MAJE
LICUL. Odprtje bosta popestrili domača
pevka POLONA in Martina Batič, klavir.
Nedelja, 16. maj ob 19.30 - 2. potopisno
predavanje AVSTRALIJA, predavata Maruša
Kunaver in Saš Tasič.
Lična hiša vam ponuja na izbiro ustvarjalne 
delavnice za vse generacije:
OTROŠKE DELAVNICE za predšolske 
otroke in šolarje nižje stopnje ob ponedeljkih 
med 16.00 in 17.30, za višjo stopnjo šolarjev 
pa ob sredah in četrtkih med 16.30 in 18.30. 
DELAVNICA ZA VRTCE je enodnevna 
dopoldanska delavnica, ki traja 3 ure in je 
namenjena skupinam iz vrtcev.
Odprto: vsak dan med 9.00 in 13.00 ter med
15.00 in 18.00, sobota v dopoldanskem času 
INFO: Polona 040-839-745, David 040-839-729 
GALERIJA DOM KRAJANOV Vip.Križ:
V maju na ogled dvoje razstav: ZVEZDE V 
KAMNU avtorja Lubena Dimkaroskega in 
ARHETIP avtorja Borisa Dimkaroskega. 
INFO: Razstavišče vam odpre gospa Marija 
Bat, 05/368-88-03
GALERIJA BAR VOGAL, Ajdovščina 
Petek. 7. mai ob 19.00 - odprtje razstave 
MIRANA MAKOVCA - fotografije:

»Človek - po naravi hodi z odprtimi očmi in 
videl boš kaj v njej se vidi...«
INFO: Bojan, 041-590-222

PRIREDITVE
Sobota, l.mai med 7.00 in 8.00 uro
- BUDNICA ob 1. maju, Prazniku dela, 
izvaja godba Vrhpolje 
DVORANA 1. SLOVENSKE VLADE 
AJDOVŠČINA
Sreda, 5. maj ob 18.00 - SLAVNOSTNA 
SEJA OB OBČINSKEM PRAZNIKU
Nedelja. 9. mai - 11. RALLV VIP. DOLINA,
PARKIRIŠČE ŠC POLICE
Četrtek. 13. mai - ŠOLA VARNE VOŽNJE
- preizkus spretnostne vožnje za voznike 
skuterjev z inštruktorji na poligonu. 
Organizator: PU Nova Gorica
Petek. 14. mai - IGRAJMO SE ZA 
VARNOST, prireditev, namenjena 
opozarjanju na varnost otrok v cestnem 
prometu. Org: Svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu in PP Ajdovščina 
Sobota. 15. mai - MAJSKI TEK 
DVOREC ZEMONO 
Petek. 14. mai - zaključni koncert revije 
otroških pevskih zborov.
INFO: Zveza kulturnih društev Ajdovščina. 
05/36-43-072
GLASBENA ŠOLA VINKA 
VODOPIVCA AJDOVŠČINA:
Ponedeljek, 17.maia ob 19.30 na Dvorcu 
Zemono- Koncert učiteljev Glasbene šole 
Vinka Vodopivca Ajdovščina 
Petek. 28.maia ob 19.30 na Dvorcu Zemono- 
Letni koncert učencev in podelitev šolskih 
priznanj udeležencem regijskih, državnih in 
mednarodnih tekmovanj.
LAVRIČEVA KNJIŽNICA 
Ponedeljek, 10. mai ob 19.00 - LUČI NA 
ODPRTEM MORJU, Klarisa M. Jovanovič 
je prevedla devetnajst krajših grških 
pirpovednikov o skritem obrazu današnje 
Grčije.
Torek, 25. maja ob 19.00 - CAMINO, o 
prehojenih 770 kilometrih znane romarske 
poti v Santiago de Compostela nam bo 
pripovedovala Breda Podbrežnik 
OBVESTILA Z LAVRIČEVE 
KNJIŽNICE:
Študijski krožek ČITALNICA vabi na 
naslednje srečanje, ki bo v torek, 4. maja ob
18.00 uri. Do takrat boste prebrali novo knjigo 
Ferija Lainščka Ločil bom peno od valov.
Info: Zdenka Žigon, 366-13-28 
URE PRAVLJIC:
Ajdovščina - vsak četrtek ob 16.30 za otroke 
do 4. leta, zaključek 27. maja ob 16.30 
Vipava - vsako sredo ob 17.h, zaključek 26. maja 
Podnanos - vsako sredo ob 1 l.h, zaključek 26.5.
BOLŠJA TRŽNICA
Sobota, 15. maja dopoldan, Trg 1. slovenske 
vlade v Ajdovščini
Stojnice so pripravljene, najem je 1000 sit. 
INFO: 051-416-775

KINO
MEDVEDJA BRATA (risani film)
Sobota in nedelja, 1. in 2. maj ob 18.00 
ZAPRI GOBEC (komedija)
Sobota, 1. maj ob 20.15 in 22.30 
Nedelja, 2. maj ob 20.15 
ČASOVNA PAST (znanstvena fantastika) 
Petek in sobota, 7. in 8. maj ob 20.15 
Nedelja, 9. maj ob 22.30

KOT RIT IN SRAJCA (komedija)
Petek in sobota, 7. in 8. maj ob 22.30 
Nedelja, 9. maj ob 20.15 
TRINAJSTLETNICI (komedija)
Četrtek, 13. maj ob 18.00 
Petek, 14. maj ob 20.15 
Nedelja, 16. maj ob 22.30 
PREKO VSEH MEJA 
Četrtek, 13. maj ob 20.15 
UMAZANE LEPE STVARI (triler)
Petek in sobota, 14. in 15. maj ob 22.30 
HIDALGO (avanturistična drama)
Sobota in nedelja, 15. in 16. maj ob 20.15 
PETER PAN (sinhronizirani film za otroke) 
Petek, sob. in ned., 14., 15. in 16. maj ob 18.00 
ŠOLA ROCKA (glasbeni film)
Četrtek, 20. maj ob 20.15 
Nedelja, 23. maj ob 18.00 
POŠAST
Petek, 21. maj ob 20.15 
Sobota, 22. maj ob 22.30 
Nedelja, 23. maj ob 20.15 
STARA, SPELJI SE (komedija)
Petek, 21. maj ob 22.30
Sobota, 22. maj ob 20.15
Nedelja, 23. maj ob 22.30
MAČEK V KLOBUKU (po knjigi iz leta
1957 - Cat in the Hat)
Četrtek, 27. maj ob 20.15
Petek, sobota in nedelja, 28., 29. in 30. maj
ob 18.00
ŠEFOVA HČERKA (komedija)
Petek, 28. maj ob 20.15 in 22.30 
Sobota, 29. maj ob 22.30 
Nedelja, 30. maj ob 20:15 
PRIŠLA JE POLLY (triler)
Sobota, 29. maj ob 20.15
Nedelja, 30. maj ob 22.30
INFO: 051-416-775, TTX stran 264 ali
www.novagorica.com/kino-ajdovscina
VDC AJDOVŠČINA
Sreda, 26. maj - REGIJSKE IGRE
SPECIALNE OLIMPIADE, Športni park
Pale in druga prizorišča v Ajdovščini
PD AJDOVŠČINA
Nedelja, 16. maj - MT. CHAMPON, MT. 
CHARMON, lahka pot po Italiji, vodi S. 
Peljhan
Sobota, 29. maj - BEVKOV VRH, SIVKA, 
lahka pot, vodita A. Bavčar in F. Rupnik 
OBVESTILA DRUŠTVA POC 
Redna srečanja članov potekajo vsak ponedeljek 
od 19.00 ure dalje v delavnici, ki jo ima društvo 
v prostorih Doma krajanov Ajdovščina.
Srečanja so odprta, vabljeni na obisk. 
OBVESTILA DRUŠTVA 
UPOKOJENCEV AJDOVŠČINA:
Vsak torek rekreativna telovadba v mali 
športni dvorani na Policah 
Vsak torek in četrtek dopoldne - balinanje, 
popoldne pikado v Palah.
Sreda, 7. maj - merjenje krvnega tlaka 
Četrtek, 8. maj - popoldansko kopanje v Izoli 
Četrtek, 8. maj - SREČANJE 
ŠPORTNIKOV v Palah za 20. letnico 
balinanja DU in Dl
Četrtek, 29. maj - izlet v Tolmin in okolico s 
športniki na ŠIUP.
INFO: 366-13-83, vsako sredo med 8.00 in
11.00 uro ter vsak petek med 9. in 11.00 uro. 
OBVESTILA KARITAS 
Dobrodošli bodo vsi izdelki, kijih 
potrebujejo ljudje v stiski, začenja pa se tudi 
akcija zbiranja pomoči za otroke v Kongu. 
Karitas v Ajdovščini lahko obiščete vsak pon. 
med 9.00 in 11.00 uro; torek in četrtek od 
16.30 do 18.30, ostale dni po dogovoru.

INFO: 05/36-62-372 ali 041-429-713 
REDNA MESEČNA SREČANJA 
DRUŠTVA ZBIRALCEV Ajdovščina 
- Nova Gorica potekajo vsako tretjo nedeljo 
v mesecu od 9.00 ure dalje v restavraciji 
Primorje v Ajdovščini.
INFO: 041-601-205 ali 041-974-423;

MAJSKI TEK 2004

Dirke se lahko udeležijo najmanj 25 
let stara vozila, ki pa morajo ustrezati 
pravilom Zveze Starodobnih vozil 
Slovenije. Tudi letos društvo na startu 
pričakuje veliko število tovrstnih 
jeklenih lepotcev, še posebno veseli 
pa bodo navijačev in publike, tako na 
startu, kot ob progi in na kontrolnih 
točkah.

Start prvega vozila bo ob 10.00 
uri izpred Restavracije Primorje v 
Ajdovščini. Prvo preizkušnjo bodo 
starodobniki opravili na parkirišču 
ajdovskega Mlinotesta, kjer bo 
potekala zanimiva in ponavadi tudi 
zelo zabavna spretnostna vožnja. 
Dirka se bo nadaljevala po stari 
magistralki proti Novi Gorici in čez

e-mail: ubrece@guest.arnes.si 
Informacije za rubriko Koledar zbiramo do 
25. v mesecu.
INFO: 36-63-900, 051-304-607, e- 
mail: tic.ajdovscina@siol.net, 
naslov: TIC Ajdovščina, Lokarjev 
drevored 8b, Ajdovščina.

Šempeter, Vrtojbo. Kontrolni točki 
bosta v Črničah in v Dornbergu. 
Predvidene so tudi skrite kontrole, 
katerih namenje opazovati pravilnost 
vožnje in obnašanje udeležencev 
v prometu. Starodobniki naj bi 
približno 53 kilometrov dolgo pot 
prevozili v okoli štirih urah.

Vse, ki se boste v nedeljo, 9. 
maja, vozili po vipavskih cestah, 
organizatorji prosijo za strpnost 
ob srečevanju prepoznavnih 
udeležencev rallya. Predvsem pa 
vabijo na ogled in spodbujanje 
prestižnih tekmovalcev, ki si 
pozornost zagotovo zaslužijo in vam 
ob tem želijo veliko užitka.

Sh

Potekal bo v soboto, 15. maja, izpred Športnega centra Police. Proga poteka po 
poljski poti mimo ranča »Dobre volje« do žage, kjer preide na asfaltno cesto do 
Lokavca, skozi zaselka Brith in Paljki ter se vrne na cesto do Gostišča na Brodu. 
Nadaljuje se mimo zaselka Čohi in Gorenje, kjer doseže najvišjo točko 214m. 
Trasa se spušča mimo izvira Hublja v zaselek Grivče, skozi bivšo vojašnico Pale 
na desno stran Hublja in po Vilharjevi ulici na cesto 5. maja, do cilja na Policah 

Start mladih je ob 9.00 uri, na skrajšani, od 300 do 2000 metrov dolgi progi. 
Odrasli tekmovalci startajo ob 11.00, na progi, dolgi 10.650 metrov. Tekmovanje 
šteje za Pokal sobote. Prijave sprejemajo na dan prireditve, pol ure pred startom.

Startnina: za člane 1500 sit, za mladino 300. sit. Organizator bo prvim trem 
absolutnim zmagovalcem v moški in ženski konkurenci poklonil pokale, medalje 
in praktične nagrade, kijih prejmejo tudi prvi trije po posameznih kategorijah. 
Organizator: Zavod za šport Ajdovščina, Robert Krkoč, 051-414-565.

11. rally Vipavska dolina
Kot že 10 let doslej se bodo tudi letos, drugo nedeljo v maju, po 

vipavskih cestah zapodila starodobna vozila. Le da tokrat organizacijo 
rallya prevzema januarja ustanovljeno Društvo ljubiteljev starodobnih 
vozil Vipavska dolina.

Kako smo si različni!
EU JE TU ! In vodič za nove 

državljane Unije se je znašel v naših 
poštnih nabiralnikih. Koristna in 
predvsem potrebna informativna 
brbšurica na samem predvečeru vstopa! 
Listam tudi po zadnji številki časopisa 
Goriška in se zaustavim na novogoriški

strani 6, kjer se župan Mirko Brulc že 
postavi v vlogo »deželnega glavarja« 
in pozdravlja prihod Evropske unije 
v imenu celotne Goriške. Toda glej 
ga zlomka. Nagovoru sledi cela stran 
pregleda prireditev ob vstopu Slovenije 
v EU. Cela stran prireditev! Najprej 
me seveda prešine misel,- ti pa znajo, 
ti so vedno znali izpuliti državi denar. 
Razmišljanje seveda spremlja malo

zavisti in seveda malo jeze. Zakaj 
oni vedno izpadejo kulturniki in 
intelektualci, mi pa garači in večni 
godrnjači. Zakaj moramo imeti ravno 
mi župana, ki je evroskeptik in zakaj 
imajo oni župana, ki je evropski, ki 
je na liniji, ki ga hvalijo vsi časopisi. 
Kako smo si različni! V trenutku 
sem tudi sam kriv. Na zadnji seji 
občinskega sveta smo po vroči razpravi 
uspeli sprejeti sklep, da iz občinskega 
proračuna nabavimo štirideset zastav 
Europske unije za potrebe občine in 
krajevnih skupnosti. Prav nihče izmed 
nas svetnikov pa ni predlagal, da bi 
tudi mi v Ajdovščini vsaj na droben, 
simboličen način obeležili vstop. 
Nenazadnje je bil referendum uspešen 
tudi pri nas v Ajdovščini. Tudi naši 
občani so večinsko podprli vstop v 
Evropsko unijo.

Osebno sicer mislim, da je trenutna 
novogoriška politika zgrešena in 
temelji na lažnih upanjih in pretiranih 
pričakovanjih. Posledično pa je 
pretiran in predimenzioniran tudi ves 
prireditveni pomp. Zagovarjati Goriško 
kot evroregijo pomeni dolgoročno, da 
bo Nova Gorica predmestje »regijskega 
središča« Gorice, za vse nas ostale pa

nekaj, kar si nismo nikoli želeli postati. 
Nekoč je veljalo, previdnost je mati 
modrosti. In prav »ščepec« previdnosti 
in modrosti manjka županu Brulcu, 
ko nas brez našega pristanka in proti 
naši volji vleče v nekakšno evroregijo. 
Na drugi strani pa je previdnosti, 
nezaupanja in skepse pred Europsko 
unijo veliko preveč pri našem županu 
Poljšaku.Veliko nas je, ki mislimo, da 
je tako stališče in obnašanje za občino 
in njen dolgoročni razvoj škodljivo in 
zgrešeno. Toda, volilci imajo vedno 
prav! In prav ti so ga ponovno izvolili 
za župana. In nihče ne more reči, da za 
njegova stališča in prepričanja ni vedel. 
Ajdovci pa smo nekaj posebnega! 
Verjetno nas je take naredila naša 
vipavska burja. Taki smo tudi v 
politiki in ko so volitve. V samostojni 
Sloveniji smo se še vedno odločili za 
tiste, ki niso zmagali. Glasovali smo 
proti Kučanu, pa proti Drnovšku in 
še več, za »našega« poslanca smo si 
najprej izglasovali občana Kanala, 
zadnjič pa celo občana Domžal. 
Očitno smo ocenili, da se bosta 
borila za naše interese bolje, kot naši 
domači - ajdovski »fantje«. Le koga 
nam bo letos jeseni spet podtaknila

Janševa SDS? Verjetno nas bi najbolje 
zastopal nekdo iz Lendave! Žal tudi za 
županom Poljšakom ne stoji močna 
vladna ali vsaj opozicijska stranka, na 
vrata katere lahko potrkaš v Ljubljani, 
ko kaj potrebuješ, ko je potrebno za 
kaj lobirati, ko je potrebno v občino 
prinesti dodaten - republiški tolar. 
Toda kot rečeno, ljudje se odločajo, kot 
mislijo, daje najbolje in prav!

Vseeno pa ostaja dejstvo, da 
Ajdovščina nazaduje, število delovnih 
mest se zmanjšuje, že več kot 2.000 ljudi 
se dnevno vozi na delo izven občine. 
Vsiljuje se dejstvo, da gredo razvojni 
tokovi mimo nas, da postajamo mrtev 
žep, nepomembna periferija, da smo se 
z našimi odločitvami potisnili sami v 
osamo! In prav zato! EU JE TU ! Ali 
lahko prinese prelomnico, nov zagon, 
nov vzpon Ajdovščine na pozicije, kjer 
je nekoč že bila? Vse je odvisno od nas 
samih in od naših bodočih odločitev. 
Prve bodo že to jesen.

Vodja delegacije Evropske komisije 
Erwan Fouere nam je nalil čistega 
vina in povdaril: »Članstvo je velika 
priložnost za vse, ki hočejo in zmorejo. 
Ključnega pomena pa je tehnološki 
razvoj malih in srednjih podjetij. Prav

zato je potrebno usmeriti vse sile in 
bistveno več denarja za razvoj le-teh.« 
Se bolj jasen pa je irski veleposlanik v 
Sloveniji Gary Ausbro ki pravi: »Irska 
je v EU vstopila na znatno slabših 
temeljih kot Slovenija, do danes pa se 
je prebila v sam vrh med članicami. 
Odprli smo vrata tujim vlagateljem 
in zelo uspešno izkoristili evropske 
strukturne sklade, ter ogromno vlagali 
v izobraževanje. Predvsem pa smo 
razvili nacionalni duh v smer, da 
mora vse služiti razvoju podjetništva 
in tehnološkega razvoja. To je osnova 
bogati družbeni nadgradnji.«

V izdelavi je strategija gospodarskega 
razvoja občine Ajdovščina, kmalu 
pa bomo pred izdelavo proračuna 
za naslednje leto. Ali bomo zmogli 
toliko modrosti in poguma ter ga 
prvič sestavili resnično razvojno 
naravnanega. Naravnanega v smeri, 
ki daje rezultate po vsej Evropi. Če 
je zmogla Irska, če to uspeva Finski, 
mora uspeti tudi Sloveniji! Sloveniji 
skupaj in ne brez Ajdovščine! In 
prav zato. Bodi pozdravljena in 
dobrodošla Evropska unija tudi pri nas 
v Ajdovščini!

Aleksander Lemut
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CENTER FAMA
TEHNIČNI
PREGLEDI VOZIL

1894 % GORIŠKA CESTA 13 VIPAVA
r

VIPAVA m.: 05 367 II 99 

NOVI PODALJŠAN URNIK:
VSAK DELOVNIK 

OD 7.00 DO 17.00 NON-STOP

NOVO OPREMO V
SALON POHIŠTVA

m oprema
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Danilo Koren s.p., 
GORIŠKA CESTA 13 

5271 VIPAVA,
Tel.: 05 36 65 187

UGODNE CENE 
SVETOVANJE 
IZRIS NAČRTA 
DOSTAVA NA DOM 
MONTAŽA

Odkr!|lt
pemiadno kolekci|o 2004

uslm# James It 
melaaredni timelnik liienja, 
LOreal Parts.

URNIK:
9 - 18h 
SOBOTA 8-18h
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V AKCIJI:

MULČERJI BERTI 

PRŠILNIKI UNIGREEN 

SUBSTRAT ZA BRŠLJANKE COMPO 

POLIRAM DF 25/1

MOŽNOST PLAČILA Z MERCATOR PIKA KARTICO

3.990,-

JiP'

^ Mercator|agrooprema Vipava
GORIŠKA CESTA 13, 5271 VIPAVA 05 / 36 44 982

© KOLEKCIJA POMLAD POLETJE
f \ usnjena podloga / _ _
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PRAZNIČNA PONUDBA
JOGURT AGROIND 180g 65 SIT
ALPSKO MLEKO 3,5 11 142 SIT
SIR COBURGER uvoz kg 949 SIT 
RIVER COLA 1,5 l 89 SIT
FRUC ORANŽA 1,51 159 SIT
SIRUPI GAJA 1,5 l 399 SIT
JABOLKA IDARED kg 149 SIT 
RAST. OLJE GAJA 2 l 499 SIT 
KAVA BARCAFFE 250g 399 SIT
CERES ŠPAGETI 500g 109 SIT
DETER. BIO VYPER 5 kg 989 SIT 
TOAL. PAPIR paloma 24/1 669 SIT
MEHČALCI LENOR 1 l 499 SIT
OD 28.4. DO 15.5.2004
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SUPERMARKET

FAMA
AVTOSERVIS
*# KOBAL «RLOTERUA 

•SLOVENIJE d d
MMMMH

g pic;EFyj/i r 

£k pi/3QLi I
naa—



16
IIATNIK

Jernej Kete s.p. ^
Dobravlje 34b, TEL.: 05 36 46 690 

E-MAIL: kmecka.dobravlje@volja.net

NISMO CDINI, S€ Pfi ZA VAS 
AOU POTAUDIMO

GRADBENI MATERIJAL 
KMETIJSKE 

POTREBŠČINE 
KMETIJSKA 

MEHANIZACIJA 
MINERALNA GNOJILA 

VRTNA GNOJILA, 
SEMENA,

ŠKROPIVA, BARVE

MfCIJfl
GRADBENI MATERIAL, 
ŠKROPIVA,SEMENA, 

ZEMLJE, POMLADANSKO 
CVETJE, ZELENJAVNE 

SADIKE.
PONEDELJEK-PETEK 7-19 
SOBOTA 7-12
NEDELJA IN PRAZNIKI ZAPRTO

BREZOBRESTNI KREDIT DO ENEGA LETA
ZELO UGODEN POTROŠNIŠKI KREDIT NA VEČ LET 

STANOVANJSKI KREDIT ZA NAKUP GRADBENEGA MATERIALA

■V

primorje
' . Q ■

www.primorje.si

SKUPINA PRIMORJE ČESTITA OBČANKAM IN OBČANOV 
OBČINE AJDOVŠČINA OB OBČINSKEM PRAZNIKU !

NOVA VOZILA V MAJU

POLEG NOVIH VOZIL LAHKO 
PRI NAS KUPITE TUDI VOZILA Z 

»0« KM IN TESTNA VOZILA. 
POMLAD PA JE V ABC RENAULT 
PRINESLA VELIKO OMEJENIH 

SERIJ.
OMEJENE SERIJE IMAJO TO 
LASTNOST,DA VSEBUJEJO 

NAJUPORABNEJŠO OPREMO 
(SO V PRIMERJAVI Z REDNO 

PRODAJO CENO UGODNEJŠI).

V
ABC Ajdovščina 

RENAULT-Minuta
Tel: 05/ 364 33 06 - servis,

05/ 364 33 02 - nova vozila,
05/ 364 33 04 - rabljena vozila 

V MESECU MAJU NUDIMO 
- zavarovanje pnevmatik 

■ brezplačni pregled vozil vseh znamk, 
- brezplačno merjenje plinov.

RABLJENA VOZILA V MAJU
PRI RABLJENIH VOZILIH JE MOŽNA 
ZAMENJAVA STARO ZA STARO.
VSA VOZILA SO TEHNIČNO BREZHIBNA Z 
GARANCIJO.
ŠKODA FELICIA 1,3 LXI L. 1997 620.000
DAEWOO LANOS 1,5 L. 1998 760.000
KANGOO S KLIMO 1,4 L. 1999 1.170.000
CLIO 1,4 16V EXP. L.2001 1.680.000
MEGAN 1,6 S KLIMO L. 1996 1.750.000
FIAT STILO VSA OPREMA L.2002 2.480.000
FIAT MAREA 1,9 JTD WEEKEND 2.250.000 
LAGUNA GT EXP.L.2003 ZA 4.390.000
Vabimo vas v A.B.C. Ajdovščina Goriška cesta 29a, 
da si med veliko ponudbo vozil izberete vozilo zase. 

Vse cene so v sit!

1894

VIPAVA

APiA
TRGOVINA GOJAČE

Gojače 5B, 5262 Črniče
tel.: 05/364-38-92
fax: 05/364-38-93

Vaš prodajalec gradbenega 
materiala in kmetijskih 

potrebščin
VELIKA IZBIRA MATERIALOV IN 

OPREME ZA GRADNJO, KMETIJO, VRT 
IN DOM, PRIZNANIH DOMAČIH IN 

TUJIH PROIZVAJALCEV.

"P topdom
V meieou MAJU »mo vom pripravili ugodno ponudbo:
- betomkih tlakovcev INDE Salonri Anhovo 

> 5% popustom ki brezplačno dostavo
- betonskih pohodnih ploič maspe
* opečnih »treinlkov CREATON in TONDACH
■ mavčnih ptoič lafarge
- stmlnlk oken velux
* steklenih prbm
- betonskih tlakovcev In pranih ploič
- porttda In drugih naravnih kamnov
- cementa opna,.,
■ toplotnih In hidro teolaeli, sekundarnih kritin
* opečnih, paltestersklh. betonskih, kovinskih h 

vioknooementnlh kritin
■ iekienth podpornikov 
« opreme *s opsttanlo
■ orodja ki oprem« *a gnjdbsntitvo
* barv, premazov, ometov
- fasad
* betonskega železa ki amwttw
- mtmsmlnlh m pto gnojil, krmil
- rasnih zemelj, semen ki čebulnic
* »edstevzavaretvo rastlin
- oveftlčnlh korit, oprame so vrt
ki dragega gradbenega materiala ki kmetijskih potrebščin.

Urnik:
PON.-PET. od 7,00 do 19,00 
SOBOTA od 7,00 do 15,00

DOBRODOŠLI V TRGOVINI APiA V OBRTNI 
CONI GOJAČE, SAMO 50Gm 

OD IZHODA SELO HC AJDOVŠČINA - 
NOVA GORICA

Nagrajenci križanke LATNIK 21

Neva Vodopivec, Kamnje 1A, Dobravlje 
Zdenka Pučka, Bevkova 3, Ajdovščina 
Peter Bavčar, Podraga 33A, 
VipavaNagrade prejmete v Kleti Vipava, 
pri Davidu Kodeletu.

AJDOVŠČINA

Ime in Priimek: Naslov:
Rešitev pošljite v kuverti do 20.05.2004 na naslov: Nova Nova d.o.o. Goriška cesta 17 5270 Ajdovščina. Na 
sprednjo stran kuverte pripišite: Slikovna križanka ! Med izžrebance bomo tudi tokrat razdelili tri flaškone vina.

KOMUNALNO 
STANOVANJSKA 
DRUŽBA
d.o.o. AJDOVŠČINA

OBVESTILO OBČANOM:

ODVOZ KOSOVNIH ODPADKOV
Komunalno stanovanjska družba d.o.o. Ajdovščina 

obvešča prebivalce mesta Ajdovščina, da bo v mesecu maju 
organizirana AKCIJA ODVOZA KOSOVNIH ODPADKOV IZ 
GOSPODINJSTEV.

Odprti 7 m3 kontejnerji zelene barve, bodo nameščeni na običajnih 
lokacijah in sicer v prvi polovici maja v ajdovskem delu, v drugi 
polovici meseca pa v šturskem delu Ajdovščine.

Nameščene odprte kontejnerje lahko uporabljajo vsa gospodinjstva, 
ne glede v kateri ulici je kontejner nameščen.

V kontejnerje se odlaga samo kosovne odpadke iz gospodinjstev 
- neuporabno belo tehniko (pralni, pomivalni stroj, štedilnik pečica,... 
), hladilne naprave (hladilnik, zamrzovalna skrinja...), pohištvo, 
vzmetnice, kovinske odpadke ipd....

V kontejnerje je prepovedano odlagati gradbeni material, avtomobile 
oz. dele avtomobilskih školjk, odpadke, ki sodijo v reden odvoz in 
odpadke, ki nastajajo pri opravljanju dejavnosti.

Polne kontejnerje bomo redno zamenjevali s praznimi. S strani 
občanov je dobrodošlo obveščanje o potrebah po dodatnih kontejnerjih 
oziroma lokacijah.

KOMUNALNO STANOVANJSKA DRUŽBA AJDOVŠČINA
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